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روزنامه صبح ایران

» لوله گذاری کلکتور فاضلاب شهر سین برخوردار« شماره 98-1-36

1- شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده(، 
عملیات لوله گذاری کلکتور فاضلاب شهر سین به شماره )2098001434000005( را از طریق سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 
2- کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی 
پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 
و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در 

سامانه : تاریخ 98/02/15 می باشد. 

3- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گذار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و 
ارائه پاکتهای الف : 

3-1- آدرس : اصفهان ، خیابان شهید کلینی ، خیابان جابر ابن حیان ، دبیرخانه معاملات شرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان ، تلفن: 8-36680030-031 ، اتاق )292( 

4- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : 
4-1- مرکز تماس : 021-41934 

4-2- دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768 
5- اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها ، در سایت سامانه ) www.setadiran.ir ( بخش ثبت نام/ 

پروفایل/ تامین کننده / مناقصه گر موجود است.

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

فراخوان مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده( یک مرحله ای

در نظر دارد تعدادی از خودروهای فرسوده خود را به شرح ذیل از طریق مزایده عمومی به 
شماره 1098003336000001 به فروش می رساند . 

لذا از کلیه متقاضیان محترم که دارای خرید خودروهای فرسوده و اسقاط هستند دعوت به 
عمل می اید از روز شنبه مورخ 1398/2/21 تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 1398/1/24 

به منظور خرید اسناد مزایده به سامانه تدارکات الکترونیکی مراجعه نمایند . 
تضمین شرکت در مزایده 100/000/000 ریال ) یکصد میلیون ریال می باشد . که طبق آیین 
نامه تضمین برای معاملات دولتی به دو صورت ضمانتنامه بانکی  یا واریز وجه به حساب شماره 

2174203751001 بانک ملی شعبه مرکزی به نام تمرکز وجوه سپرده باید تهیه و ارائه گردد . 
آخرین مهلت تحویل پیشنهاد پایان وقت اداری روز شنبه مورخ 98/3/4 و تاریخ بازگشایی 

پاکت ها راس ساعت 8  صبح روز دوشنبه مورخ 98/3/6 می باشد . 
ضمنا شماره تلفن 08338362933 در ساعات اداری پاسخگوی متقاضیان  خواهد بود 

سازمان جهاد کشاورزی
 استان کرمانشاه 

اداره روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی استان کرمانشاه              شناسه آگهی : 461/الف/12

اگهی مزایده عمومی 

دبیر شورای عالی فضای مجازی خبر داد : 

بازگشت دوباره نسخه های فارسی تلگرام 

سخنگوی قوه قضائیه تشریح کرد

آخرین وضعیت پرونده زنجانی
 زاغری و خانم بازیگر

وزیر راه و شهرسازی خبر داد

حذف سهم زمین از سبد سازندگان مسکن

اعلام شهریه مدارس غیردولتی تا پایان اردیبهشت 

آیا اصولگرایان موفق به کسب اکثریت مجلس می شوند؟ 

چالش های پیش روی
 اصولگرایان
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سخنگوی قوه قضائیه آخرین وضعیت پرونده بابک 
زنجانی،  مهناز افشار، نازنین زاغری و ... را تشریح کرد 
و به اظهارات سرافراز نیز واکنش نشان داد.غلامحسین 
خبری  نشست  دومین  در  شنبه  سه  روز  اسماعیلی 
سخنگوی قوه قضائیه در دور جدید، ضمن گرامیداشت 
حلول ماه مبارک رمضان، افزود: به مناسبت این ماه مبارک 

دو توصیه حقوقی و قضایی دارم؛ به همه شهروندان توصیه 
می کنم حرمت ماه رمضان را نگه دارند به ویژه کسانی که 
به هر دلیلی از روزه گرفتن معذور هستند از تظاهر به امر 
روزه خواری اجتناب کنند.وی ادامه داد: واحد های صنفی 
نیز نسبت به رعایت شأن این ماه در حد فاصل اذان صبح تا 

اذان مغرب از ارایه مواد غذایی اجتناب کنند...

اصولگرایان در حالی امیدوار به کسب اکثریت مجلس در انتخابات اسفندماه هستند که باید بر چالش های گسترده پیش 
روی خود غلبه نمایند.اصولگرایان، به عنوان یکی از دو طیف اصلی شرکت کننده در انتخابات سال های اخیر در کشور، در 
انتخابات مجلس دهم، اکثریت خود را از دست دادند و در کسب کرسی های شهرهای بزرگی همچون تهران نیز ناکام ماندند. 
اکنون و پس از گذشت چهارسال، این بار اصولگرایان امیدوارند که بتوانند نتایج انتخابات قبل را جبران کنند و اکثریت مجلس 

را کسب نمایند؛ اما به نظر می رسد اصولگرایان باید برای بدست آوردن اکثریت مجلس، بر چالش هایی جدی غلبه نمایند...

وزیر علوم از پلمپ 25 واحد متخلف فروش پایان نامه خبر داد و 
گفت: تمامی پرونده های مدارک تقلبی و بدون آزمون در حال بررسی 
است و این مدارک باطل می شود. »منصور غلامی« با بیان این که 
اقدامات خوبی در مقابله با پایان نامه فروشی انجام شده است، افزود: 
با کمک نیروی انتظامی و قوه قضاییه با تعدادی از دفاتری که اقدام 
به تولید مقاله و پایان نامه می کردند، برخورد قضایی صورت گرفت و 

وسایل آنها ضبط شد.وزیر علوم افزود: پلمپ 25 واحد در این ...

عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت گفت: در طرح پارلمان 
اصلاحات وزن احزاب باید مورد توجه قرار گیرد و اساسنامه آن نباید 
شبیه شرکت های تعاونی باشد. »سعید شریعتی« به ایرادات مطرح 
شده حزب اتحاد ملت به طرح پارلمان اصلاحات اشاره کرد و افزود: 
اساسنامه پارلمان اصلاحات باید نگاه موزون و متوازن داشته باشد 
تا انگیزه نقش آفرینی جدی تر احزاب را فراهم کند.وی یادآور شد: 

حزب اتحاد ملت در هشت محور ایرادها و پیشنهادهای خود...

وزیر علوم: 

وزارت علوم مدارک تقلبی
 افراد را باطل می کند 

عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت: 

پارلمان اصلاحات
نباید شرکت تعاونی باشد 
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فرماندار قم گفت: رجوع به مردم درحکم حفظ حرمت آنان است، دستگاه های اداری حق 
هیچ گونه بی حرمتی به شهروندان را نداشته و باید پاسخگوی تمام سئوالات و ابهاماتشان باشند. 
مرتضی حیدری روز دوشنبه درجلسه شورای اداری بخش مرکزی در سالن جلسات فرمانداری قم 
افزود: حفظ حرمت مردم مهمترین مسئله ای بوده که باید به آن توجه کرد در 40 سال گذشته به  غیر 
از مردم هیچ فرد یا کشوری به کمک نظام نیامده است.وی اظهار داشت: در وضعیت کنونی مردم 
نیازمند دلداری و تحلیل درست بوده و نباید با برخی مواضع گیری اشتباه آب در آسیاب دشمن 
ریخته شود.حیدری در بخش دیگری از سخنان خود ادامه داد: بدون برنامه ریزی دقیق هیچ اقدامی 
به سرانجام درستی نمی رسد، دستگاه های استانی با مستندسازی، دستاوردهای خود را به مردم 

معرفی کرده و نظرات آنان را نیز در این مسئله مستند و مورد توجه قرار دهند..

رئیس شورای اسلامی شهر قم، گفت: در پیش فروش مسکن در قم قوانین و ضوابط خاصی 
وجود ندارد و این موضوع موجب مشکلات جدید برای شهروندان شده است. عبدالله جلالی عصر 
دوشنبه در نود و چهارمین جلسه شورای اسلامی شهر قم در ساختمان شهید باکری، در ادامه با 
اشاره به مشکلات اخیر و تخلفات گسترده در واگذاری واحدهای یک مجتمع مسکونی به افراد 
متعدد افزود: پروژه رضوان 132 واحد بوده اما به بیش از یک هزار و 400 نفر پیش فروش شده که 
نشان از عدم وجود ضابطه در پیش فروش مسکن در قم است.جلالی در ادامه با اشاره به واگذاری 
48 هکتار زمین از منطقه پردیسان قم برای ساماندهی اطرح حرم حضرت معصومه)س( گفت: این 
اراضی پس از سال ها تعیین تکلیف شده و برای توسعه و ساماندهی اطراف حرم به مدیریت شهری 

قم واگذار شده است که باید از این ظرفیت به سرعت استفاده شود...

فرماندارقم: 

مدیران باید از هرگونه 
نارضایتی مردم پرهیز کنند

رئیس شورای اسلامی شهرقم مطرح کرد 

فروش ۱۳2 واحد 
به ۱۴00 نفر در قم!
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ایران از برجام 
خارج نمی شود

دبیر شورای عالی فضای مجازی اعلام 
کرد: وزارت ارتباطات به هاتگرام و طلاگرام 
سروری اختصاص نداده و به زودی این دو 
پیام رسان به شکل مستقل به فعالیت خود 

ادامه خواهند داد. 
»ابوالحسن فیروزآبادی« ظهر سه شنبه 
همکاری  تفاهم نامه  امضای  حاشیه  در 
شورای عالی فضای مجازی با شورای عالی 
از  انقلاب فرهنگی در جمع خبرنگاران 
استقلال نسخه های فارسی تلگرام )هاتگرام 

و طلاگرام( خبر داد.
گذشته  هفته  این که  به  اشاره  با  او 
پیام رسان های برتر برای ادامه حمایت های 
دولتی معرفی شدند، گفت: در تصمیماتی 
که در کمیسیون مربوط به پیام رسان ها 
داشتیم، تصمیم بر آن شد به دلیل کمبود 
امکانات در مرکز دو یا سه پیام رسان را 
بیشتر حمایت کنیم. این به آن معنی 

نیست که بقیه پیام رسان ها سندیت ندارند 
و دیگران نمی توانند با آن ها کار کنند.

دبیر شورای عالی فضای مجازی افزود: 
از نظر  پیام رسان هایی که مطرح شدند 
تیم فنی، امکانات، تعداد کاربران و دیگر 
شاخص ها در اولویت حمایت دولت هستند. 
ما جلساتی را با قسمت های مختلف دولت 
برگزار می کنیم که خدمات دولتی خصوصاً 
خدمات دولت الکترونیک به سمت این 
پیام رسان ها برده شود.فیروزآبادی در ادامه 
گفت: خدمات دولت به پیام رسان ها باید از 
همین ابتدا شروع شود، بحث این بود که 
وزارت ارتباطات امکانات زیرساختی برای 
این ها فراهم کند، اما به دلیل مشکلات 
بودجه ای وزارت ارتباطات این مسیر کمی 
کُند پیش می رود. سازمان برنامه وبودجه 
از بودجه  باید  ارتباطات  می گوید وزارت 
خودش هزینه های مربوط به این حمایت 

را تأمین کند و وزارت ارتباطات نیز می گوید 
باید برای آن بودجه خاصی در نظر گرفته 
شود. ما هم میانه موضوع را گرفته ایم و 
امیدواریم مشکلات موجود حل شود.او در 
توضیح مسائلی که پیرامون حمایت داخلی 
از نسخه های فارسی تلگرام که به نام های 
هاتگرام و طلاگرام فعال بودند و چند روز 
قبل گوگل آن را از روی گوشی کاربران 
پاک کرد، گفت: این بحث ها کمی سیاسی 
شده اند. در این که هاتگرام و طلاگرام با 
مجوز به فعالیت خودشان ادامه داده اند، 
هیچ شکی وجود ندارد. این مجوز از سوی 
مرکز ملی فضای مجازی و هماهنگی قوه 
قضاییه صادر شده است. در حقیقت قوه 
قضاییه حق قانونی دارد که در این خصوص 
مجوز صادر کند. قوه قضاییه این مجوز را 
به مرکز داد و مرکز ملی نیز به این شرکت 
ابلاغ کرد که می تواند فعالیت خود را ادامه 

این  کرد:  خاطرنشان  دهد.فیروزآبادی 
پیام رسان ها برای ادامه فعالیت خود نیاز به 
پهنای باند داشت که بر اساس همان مجوز 
از سوی وزارت ارتباطات برای آن  ها تأمین 
شد. شایعاتی نیز در این خصوص شکل 
و طلاگرام  هاتگرام  می گوید  که  گرفته 
برای استقلال و خودکفایی خود نیاز به 
حجم سرمایه گذاری بالایی حدود 200 تا 
250 میلیارد تومان نیاز دارد.وی تصریح 
کرد: دولت تاکنون چنین پولی را واگذار 
نکرده است، شاید بتوان گفت دلیل ناتوانی 
در تأمین این بودجه از سوی شرکت ها و 
شرکای این پیام رسان ها باعث شده آن ها به 
موفقیت نرسند. تا جایی که من اطلاع دارم 
وزارت ارتباطات حتی سرور نیز در اختیار 
آن ها قرار نداده و اگر سروری در اختیارشان 
قرار گرفته از سوی شرکای خودشان بوده 

است.

دبیر شورای عالی فضای مجازی خبر داد : 

بازگشت دوباره نسخه های فارسی تلگرام 

رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس:

 شهرستان میسیونکشماره مجوز  شماره شاسی مدل پلاک اتومبیل نوع خودرو ردیف
 کرمانشاه 7707-70-33 33707515 1131 51ایران -51الف  222 کامیون بنز ) بنز ده تن ( 1
 7707-70-33 737151 1107 17ایران  -11الف083 نیسان وانت 5
 پاوه 0013D71757 33-70-7707 1100 17ایران  – 11الف 033 مزدا دو کابین 1
 دااسلام آب 7707-70-33 771031 1775 17ایران  11الف371 میتسو پیشی 0
 7707-70-33 07370001 1107 17ایران  10الف  017 مزدا دو کابین 3
 کنگاور 0757D71010 33-70-7707 1187 17ایران  – 10الف  335 مزدا دو کابین 3
 دالاهو 0857D77385 33-70-7707 1108 17ایران  – 11الف  803 مزدا دو کابین 0
 سرپل 7707-70-33 73883 1101 17ایران  -10الف  357 نیسان وانت 8
 جوانرود 7707-70-33 0757777070 1187 17یران ا- 13الف  330 مزدا تک کابین 7
 سنقر 7707-70-33 37370713 1137 17یران ا - 10الف  187 مزدا وانت 17
 7707-70-33 05377777 1105 17یران ا - 10الف  110 مزدا وانت 11
 087D77357 33-70-7707 1108 17ایران  – 10الف  150 مزدا دو کابین 15
 قصر شیرین 7707-70-33 775051 1775 17یران ا - 10الف  338 میتسوپیشی 11
 7707-70-33 10717113771713 1137 17یران ا -11الف  835 مینی بوس 10
 ثلاث 8157D77753 33-70-7707 1181 17یران ا - 10الف  713 مزدا دو کابین 13
 گیلانغرب 7707-70-33 01373100 1101 17یران ا - 11الف  303 مزداتک  کابین 13
  PNVH13Z770351 33-70-7707 1107 17ایران  10الف  800 ننیسان پاترول 10

 
 
 
 

 ستاد
 

 PNK13Z071857 33-70-7707 1130 17یران ا - 11الف  000 نیسان پاترول 18
 7707-70-33 10570117775071 1107 17یران ا - 10الف  051 اتوبوس بنز 17
 7707-70-33 07377307 1107 17یران ا - 13الف  535 مزدا تک  کابین 57
 7707-70-33 33730017 1131 17یران ا -10الف  101 (کرنکامیون )بنز ده چرخ تا 51
 7707-70-33 771387 1775 17یران ا -11الف  818 میتسو پیشی تک کابین 55
 7707-70-33 778771 1135 17ایران  – 10الف  131 کامیون کفی ولوو 51
 7707-70-33 0757777713 1107 17ایران  – 10الف  080 مزدا تک کابین 50
 7731-73-33 771753 1775 17یران ا - 11الف  380 و کابیند  میتسو پیشی 53
 7731-73-33 13133870 1135 17ایران  -11الف  013 پیکان 53

 

 

 تاریخ روز ساعت  عنوان
 61/20/81 چهارشنبه  61 مهلت زمان دریافت اسناد مناقصه
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ایران چقدر از 
پیشرفت فاصله دارد؟

خیلی	از	ایرانیان	بارها	از	خودشان	پرسیده	اند	»می	شه	ی	
روز	ما	هم	مثل	کشور	...	بشویم؟«	ایرانیان	اغلب	به	بزرگی	
مساحت،	جایگاه	تاریخی،	منابع	و	موقعیت	جغرافیایی	مهم	

ایران	نظر	داشته	و	آرزو	دارند	کشورشان	جایگاهی	میان	بزرگان	اقتصاد	و	فناوری	جهانی	
داشته	باشد.	پرسیدن	این	سؤال	حق	هر	ایرانی	است،	ولی	باید	اول	برآوردی	از	فاصله	خود	
با	قدرت	های	اقتصادی	جهان	داشته	باشیم.	آن	چه	در	ادامه	آمده	بیشتر	برای	آن	است	که	
حکمرانان	بدانند	ما	کجاییم	و	تا	چه	اندازه	کار	دشواری	دارند.	من	در	این	یادداشت	»تولید	
ناخالص	داخلی«	)جهت	اختصار:	تُند(	و	»تولید	ناخالص	داخلی	سرانه«	)حاصل	تقسیم	
کل	تولید	ناخالص	داخلی	بر	جمعیت	هر	کشور-	جهت	اختصار:	تُنداس(	کشورهای	جهان	
را	بر	اساس	آمار	»صندوق	بین	المللی	پول«	مبنای	محاسبات	ساده،	فقط	کمّی	)بدون	توجه	
به	کیفیات	توسعه(	قرار	داده	ام	که	هشدارآمیز	است.	ایران	با	413	میلیارد	دلار	تند	و	4988	
دلار	تنداس،	در	سال	2018	در	رتبه	32	جهان	قرار	داشته	است.	کشور	اول	آمریکاست	
با	21410	میلیارد	دلار	تُند	و	65058	دلار	تنداس؛	کشور	دهم	برزیل	است	با	2256	
میلیارد	دلار	تُند	و	10625	دلار	تُنداس؛	و	کشور	بیستم	سوئیس	است	با	779	میلیارد	
دلار	تُند	و	90532	دلار	تُنداس.	تند	شاخصی	از	سهم	کمّی	در	اقتصاد	جهان	و	به	تبع	
آن	قدرت	تأثیرگذاری		بر	روابط	قدرت؛	و	تنداس	شاخصی	از	رفاه	جامعه	است.	سوئیس	با	
90532	دلار	تنداس،	سطح	بالایی	از	رفاه	در	مقایسه	با	تنداس	10945	دلاری	شهروندان	
چینی	دارد،	اما	چین	با	15543	میلیارد	دلار	تند،	قدرت	تأثیرگذاری	بسیار	زیادتری	زیادی	
بر	مناسبات	جهانی	دارد.	بگذارید	هدف	ایران	را	رسیدن	به	سطح	تنداس	چین،	برزیل،	
روسیه،	ترکیه	و	مکزیک	)همگی	در	بین	20	قدرت	اقتصادی	جهان(	قرار	دهیم.	مکزیک	
با	9711	دلار	پایین	ترین	تنداس	و	روسیه	با	12191	دلار	بالاترین	رتبه	را	دارد	و	میانگین	
آنها	11012	دلار	است.اگر	هدف	خود	را	رسیدن	به	اقتصادی	قرار	دهیم	که	سرانه	تولید	
ناخالص	داخلی	هر	ایرانی	11012	دلار	شود،	با	جمعیت	82	میلیون	نفری	ایران	)به	شرط	
ثبات(،	تولید	ناخالص	داخلی	ایران	باید	912	میلیارد	دلار	شود	و	اگر	اکنون	چنین	اقتصادی	
داشتیم،	بعد	از	ترکیه	961	میلیارد	دلاری	و	بالاتر	از	سوئیس	در	رتبه	بیستم	جهان	قرار	
می	گرفتیم.	رسیدن	از	یک	اقتصاد	413	میلیارد	دلاری	به	اقتصاد	912	میلیارد	دلاری	
با	نرخ	رشد	میانگین	2.5	درصدی	)متوسط	رشد	چهل	سال	گذشته(	32	سال	طول	
می	کشد	و	برای	طی	کردن	این	مسیر	در	ده	سال،	نرخ	رشد	اقتصادی	سالیانه	8.2	درصد	
لازم	است.	همه	می	دانیم	که	بقیه	کشورها	سر	جای	شان	باقی	نمی	مانند	و	اگر	حتی	یک	
دهه	با	نرخ	رشد	8.2	درصدی	نیز	پیش	برویم،	ما	تا	یک	دهه	بعد	قادر	به	قرار	گرفتن	در	بین	
بیست	قدرت	اقتصادی	دنیا	نخواهیم	بود.	نتیجه:	اول،	میانگین	رشد	اقتصادی	2.5	درصد،	
نشان	دهنده	پایین	بودن	»کیفیت	حکمرانی«	در	چهار	دهه	گذشته	است	و	ادامه	این	روند	
به	افت	قدرت	نسبی	ایران	و	فرسایش	تمدنی	خواهد	انجامید.دوم،	حاکمیت	باید	تصمیم	
بگیرد	آیا	می	خواهد	با	همان	میانگین	نرخ	رشد	چهل	سال	گذشته	کشور	را	اداره	کند	و	به	
مردم	وعده	بدهد	که	تا	32	سال	)2050	میلادی(	صبر	کنید	تا	به	اقتصادی	912	میلیارد	
دلاری	برسیم	)سالی	که	اقتصاد	ترکیه	4000	میلیارد	دلاری	می	شود(؛	یا	می	خواهد	
حداقل	رشد	8.2	درصدی	را	هدف	گذاری	کند	تا	قدرت	اقتصادی	نسبی	ایران	در	مقایسه	با	
همسایگانی	نظیر	ترکیه	و	عربستان	افت	نکند.	امنیت،	فرهنگ،	آزادی	و	تمدن	در	درازمدت	
بدون	قدرت	اقتصادی	باقی	نمی	ماند.	سوم،	حاکمیت	باید	به	زبان	اعداد	و	اهداف	روشن	با	
مردم	سخن	بگوید	و	زمان	مشخص	کند.	چه	وقت	قرار	است	به	اهداف	مشخص	از	جمله	
یک	اقتصاد	912	میلیارد	دلاری	برسیم.	چهارم،	تضمین	تحقق	اهداف	چیست؟	الزامات	
رسیدن	به	چنین	اهدافی	مشخص	و	کم	هزینه	ترین	راهکارهای	تحقق	آنها	پذیرفته	شود.	
هیچ	مقامی	تاکنون	درباره	الزامات	رشد	8.2	درصد	سخن	جدی	نگفته	است.	سخن	گفتن	
از	»باید«هایی	که	عامل	و	مخاطب	آنها	مشخص	نیست،	هیچ	سودی	ندارد.	مهم	تر	آن	است	
که	فراتر	از	»باید«ها	درباره	آن	چه	باید	تغییر	کند	هیچ	سخنی	گفته	نمی	شود.	می	ترسم	
مثلث	»جلّاسان	گردگو«،	»کاسبان	گِرددندان«	و	»مشاوران	گِردعقل«	همه	چیز	را	چنان	

خوب	جلوه	دهند	که	ادامه	روند	رشد	2.5	درصدی	آینده	را	به	فنا	دهد.
* عضو هیئت علمی دانشگاه شهید بهشتی 

انتخابات عرصه افزایش 
تاب آوری سیاسی و اجتماعی 

و	 »بی	طرفی	 اصل	 رعایت	 با	 انتخابات	کشور	 ستاد	
و	 عمل«	 در	 »حرفه	ای	گری	 حال	 عین	 در	 امانتداری«	
»تلاش	برای	ارتقاء	شاخص	های	کیفی	اجرا«،	برگزاری	

انتخابات	مجلس	شورای	اسلامی	در	اسفند	1398	را	چراغ	راهنما	و	افق	روشنی	برای	تداوم	
مسیر	سرافزاری	و	عزت	ملت	ایران	در	ماه	های	پیش	رو	قلمداد	می	کند.	در	میانه	نگرانی	ها	
و	حساسیت	های	متاثر	از	شرایط	سیاسی	و	اقتصادی	بین	المللی	اخیر	مانند	تشدید	تحریم	
ها	و	افزایش	کینه	و	عداوت	دشمنان	نسبت	به	استحکام	و	استقرار	نظام	جمهوری	اسلامی	
و	نیز	دل	مشغولی	های	مردم	عزیز	ایران	بابت	سیلاب	های	بهاری	و	خسارات	آن،	آغاز	
فرایندهای	انتخابات	می	تواند	بارقه	ای	از	امید	و	دلگرمی	در	میان	دوست	داران	نظام	و	کشور	
برای	تداوم	حرکت	رو	به	رشد	ملت	ایران	ایجاد	کند.	انتخابات	به	عنوان	میراث	گرانبهای	
انقلاب	اسلامی	1357	و	ثمره	تلاش	و	مجاهدت	مردم	ایران	برای	تحقق	مردم	سالاری	
دینی،	فرصتی	گران	سنگ	برای	بازسازی	و	تقویت	اجزای	مختلف	دولت	و	جامعه	است.
کارکردهای	مختلفی	برای	انتخابات	مترتب	است	که	در	شرایط	و	بافتار	موجود	جامعه	ایران	
می	توانند	پادتنی	برای	رفع	توطئه	های	خصم	باشند؛	انتخابات،	ابزاری	مدنی	برای	جابجایی	
و	گردش	قدرت	در	میان	نخبگان	مورد	تایید	اکثریت	مردم	است.	به	این	اعتبار؛	انتخاب	افراد	
محدود	از	میان	داوطلبان	گسترده	تاییدصلاحیت	شده	به	عنوان	مهم	ترین	کارکرد،	به	نظام	
سیاسی	این	امکان	را	می	دهد	که	متاثر	از	آرا	و	خواست	آحاد	مردم	به	بازسازی	مجدد	خود	
مبادرت	کرده	و	ابزاری	برای	تحقق	آرای	مردم	در	ذیل	چارچوب	ها	و	اصول	اساسی	باشد.	
در	صورت	تحقق	تمامی	الزامات	و	استلزامات	کارکرد	اصلی،	مهم	ترین	پیامد	آن	ارتقای	
کارآمدی	نظام	سیاسی	از	یک	سو	و	تحقق	خواست	و	اراده	شهروندان	در	سیاست	های	
جاری	از	سوی	دیگر	است.	علاوه	برآن؛	انتخابات،	برخی	آثار	و	کارکردهای	مهم	دیگری	نیز	
دارد	که	بعضاً،	اهمیتی	هم	پای	اولی	خواهند	داشت؛	مشارکت	مردم	در	انتخابات	از	طریق	
نمایش	مشروعیت	و	مقبولیت	نظام	سیاسی	موجب	افزایش	و	تقویت	سرمایه	اجتماعی	
دولت	و	ملت	شده	و	بر	انسجام	و	همبستگی	ملی	می	افزاید.	در	عین	حال	مشارکت	
شهروندان	در	انتخابات	حاکی	از	احساس	مسئولیت	اجتماعی	و	سیاسی	آن	ها	در	قبال	
کشور	و	منطقه	خود	بوده	و	هویت	و	تعلقات	ملی	آن	ها	را	ارتقا	می	دهد.	در	نهایت؛	با	توجه	
به	حضور	اجزای	مختلف	حاکمیت	در	فرآیند	برگزاری	انتخابات،	شکل	گیری	هماهنگی	
و	تعامل	نهادی	کارآمد	و	موثر	بین	اجزای	مزبور	از	دیگر	نتایج	مثبت	انتخابات	است.ستاد	
انتخابات	کشور	با	رعایت	اصل	»بی	طرفی	و	امانتداری«	در	عین	حال	»حرفه	ای	گری	در	
عمل«	و	»تلاش	برای	ارتقاء	شاخص	های	کیفی	اجرا«،	برگزاری	انتخابات	مجلس	شورای	
اسلامی	در	اسفند	1398	را	چراغ	راهنما	و	افق	روشنی	برای	تداوم	مسیر	سرافزاری	و	عزت	
ملت	ایران	در	ماه	های	پیش	رو	قلمداد	می	کند	و	تلاش	خواهد	کرد	که	رویداد	عظیم	و	
پرشکوه	انتخابات	را	به	حول	و	قوه	الهی	و	به	مدد	همه	دوستداران	نظام	و	میهن،	عرصه	ای	
برای	ارتقای	کارآمدی	نظام	سیاسی،	تقویت	انسجام	ملی،	تحقق	مردم	سالاری	دینی،	بروز	
آزادی	های	سیاسی،	بهبود	هماهنگی	اجزای	حاکمیت	و	در	نهایت	پشتیبانی	از	نهال	امید	

و	نشاط	در	جامعه	بدل	کند.
*دبیر و سخنگوی ستاد انتخابات کشور

در نامه ای صورت گرفت؛

تشکر فرمانده سپاه از نمایندگان مجلس 
فرمانده	کل	سپاه	پاسداران	انقلاب	اسلامی	از	اقدام	نمایندگان	مجلس	شورای	اسلامی	
برای	حمایت	از	سپاه	در	مقابل	اقدام	خصمانه	امریکا	به	این	نهاد	قدردانی	کرد.	در	نامه	
سردار	سرلشکر	حسین	سلامی	آمده	است:	صمیمانه	از	اقدام	انقلابی	و	شجاعانه	نمایندگان	
در	حمایت	سپاه	پاسداران	در	مقابل	اتهام	منفعلانه	امریکا	به	این	نهاد	مقدس	سپاسگزاری	
می	کنم.از	پیام	تبریک	نمایندگان	در	پاسخ	به	اعتماد	کریمانه	رهبر	معظم	انقلاب	امام	
خامنه	ای	در	سپردن	امانت	الهی	سپاه	به	این	حقیر	تشکر	و	قدردانی	می	کنم.ما	به	اذن	
خداوند	اراده	کرده	ایم	بیرق	پیروزی	را	بر	فراز	قله	های	رفیع	عالم	برافرازیم	و	دشمنان	ایران	
اسلامی	را	با	شکست	ها	و	تحقیر	های	فراموش	ناشدنی	تا	قبرستان	تاریخ	بدرقه	کنیم،	به	
نصرت	الهی	ایمان	و	به	وعده	های	تخلف	ناپذیری	وی	اطمینان	داریم	که	در	گام	دوم	انقلاب	
شکوهمند	تمدن	اسلام	چشمان	شرق	و	غرب	عالم	را	به	خود	خیره	خواهد	کرد	ایران	عزیز	
اسلامی	مان	سربلندتر	از	هر	زمان	همچون	خورشید	عالم	تاب	در	میانه	آسمان	پیشرفت	

و	عظمت	جهان	خواهد	تابید	ما	تا	پیروزی	نهایی	در	میدان	جهاد	و	شهادت	می	مانیم.

پیام ظریف به گروه مخرب تیم »ب«؛

مردم منطقه از ایالت متحده و نوچه هایش بیزارند 
وزیر	امور	خارجه	خطاب	به	تیم	مخرب	»ب«:	متهم	کردن	ایران،	این	وضعیت	را	تغییر	
نخواهد	داد.	محمد	جواد	ظریف	در	پیامی	که	در	فضای	مجازی	منتشر	شد	خطاب	به	تیم	
مخرب	»ب«	گفت:	تیم	»ب«	دوباره	مشغول	است:	از	اعلام	اعزام	ناوگان	دریایی	)که	در	
حقیقت	ماه	گذشته	انجام	شده	بود(	تا	هشدار	شدید	درباره	به	اصطلاح	»تهدیدات	ایران«.	
اگر	ایالات	متحده	و	نوچه	هایش	احساس	ناامنی	دارند،	به	دلیل	این	است	که	مردم	منطقه	

از	آن	ها	بیزارند.	متهم	کردن	ایران،	این	وضعیت	را	تغییر	نخواهد	داد.

وزیر علوم: 

وزارت علوم مدارک تقلبی
 افراد را باطل می کند 

وزیر	علوم	از	پلمپ	25	واحد	متخلف	فروش	پایان	نامه	خبر	داد	و	گفت:	تمامی	پرونده	
های	مدارک	تقلبی	و	بدون	آزمون	در	حال	بررسی	است	و	این	مدارک	باطل	می	شود.	

»منصور	غلامی«	با	بیان	این	که	اقدامات	خوبی	در	مقابله	با	پایان	نامه	فروشی	انجام	شده	
است،	افزود:	با	کمک	نیروی	انتظامی	و	قوه	قضاییه	با	تعدادی	از	دفاتری	که	اقدام	به	تولید	
مقاله	و	پایان	نامه	می	کردند،	برخورد	قضایی	صورت	گرفت	و	وسایل	آنها	ضبط	شد.وزیر	
علوم	افزود:	پلمپ	25	واحد	در	این	راستا	قدم	اولیه	بوده	و	خوشبختانه	هماهنگی	هایی	
که	در	طول	این	مدت	انجام	گرفته،	اثر	کرده	و	این	برخورد	اول	می	تواند	گام	های	بعدی	
را	هم	به	دنبال	داشته	باشد.وی	ادامه	داد:	همچنین	برخی	مراکز	پژوهشی	در	گذشته	
مدارک	الکی	و	تقلبی	و	بدون	آزمون	به	افراد	دادند	که	پرونده	تک	تک	آنها	در	حال	بررسی	
است	و	مدرک	آنها	را	باطل	می	کنیم.عضو	شورای	عالی	انقلاب	فرهنگی	عنوان	کرد:	برای	
جلوگیری	تقلب	علمی،	به	دانشگاه	ها	بخشنامه	های	مکرر	شده	و	به	مجرد	کشف	هرگونه	
تخلف،	تمام	امتیازهای	کسب	شده	از	آن	مدرک	اعم	از	مقاله	و	پایان	نامه	حذف	می	شود.
غلامی	توضیح	داد:	به	دانشگاه	ها	ابلاغ	شده	حتما	اساتید	باید	کنترل	و	نظارت	زیادی	بر	
روی	کار	دانشجویان	و	نیز	کنترل	دانشگاه	بر	تولیدات	علمی	دانشجویان	داشته	باشند	تا	
خدای	ناکرده	تقلب	علمی	در	دانشگاه	ها	دیده	نشود	و	اگر	موردی	وجود	داشت،	باید	در	
وهله	اول	خود	دانشگاه	ها	برخورد	کنند.وزیر	علوم	خاطرنشان	کرد:	یکی	از	موضوعات	مهم	
دخیل	در	این	روند	آن	بوده	که	بسیاری	از	دانشگاه	های	با	توان	کم،	تعداد	زیادی	دانشجو	
می	گرفتند	و	از	آنجا	که	به	دانشجویان	تسلط	نداشتند،	آنها	نیز	پایان	نامه	سفارش	می	دادند	و	
گرفتار	این	تورهای	کاسبکارانه	می	شدند.غلامی	یادآور	شد:	ظرفیت	بیش	از	توان	گروه	های	
آموزشی	به	این	معنای	استاد	کم	و	ورودی	دانشجوی	بالا	است؛	همین	امر	باعث	شد	
تعدادی	از	دانشجویان	از	زیرنظارت	استاد	خارج	شده	و	برای	تدوین	پایان	نامه	دست	به	دامن	

این	و	آن	شوند؛	در	صورتی	که	اگر	استاد	نظارت	دقیق	داشته	باشد،	این	اتفاق	نمی	افتد.

وزیر راه و شهرسازی خبر داد

حذف سهم زمین از سبد سازندگان مسکن
وزیر	راه	و	شهرسازی	با	بیان	اینکه	با	تاسیس	شرکت	مشترک	بین	بانک	مسکن	و	بنیاد	
مسکن	انقلاب	اسلامی	طرح	کارت	مصالح	ساختمانی	به	اجرا	می	رسد	گفت:	سهم	زمین	

از	سبد	انبوه	سازان	مسکن	حذف	می	شود.
محمد	اسلامی	در	حاشیه	مراسم	تودیع	و	معارفه	مدیرعامل	جدید	ایران	ایر	در	جمع	
خبرنگاران	با	بیان	اینکه	ساخت	400	هزار	واحد	مسکونی	در	سراسر	کشور	آغاز	شده	است	
گفت:	ضمن	تکمیل	و	تحویل	مسکن	مهر،	پروژه	400	هزار	واحدی	هم	آغاز	کرده	ایم	که	
این	نشانه	را	به	بازار	می	دهد	که	رونق	در	تولید	مسکن	آغاز	شده	است.اسلامی	با	بیان	اینکه	
در	پروژه	های	ساخت	مسکن	سهم	قیمت	زمین	حذف	خواهد	شد	گفت:	سهم	زمین	از	
سبد	سازندگان	خارج	می	شود	و	به	صورت	مشارکتی	با	بخش	خصوصی	سهم	زمین	تعیین	
می	شود	که	این	مشوق	مهمی	برای	رونق	در	تولید	مسکن	محسوب	می	شود.وی	افزود:	
همچنین	در	شانزدهم	اسفندماه	سال	گذشته	در	شورای	پول	و	اعتبار	سهم	وامی	که	به	
سازنده	تعلق	می	گیرد	را	65	درصد	افزایش	دادیم	که	قابل	انتقال	به	خریداران	است.وی	
تاکید	کرد:		بنیاد	مسکن	انقلاب	اسلامی	و	بانک	مسکن	شرکتی	را	به	صورت	کارگزاری	
تاسیس	کردند	که	طرح	کارت	اعتباری	مصالح	ساختمانی	از	طریق	آن	به	اجرا	برسد.	با	
اجرای	طرح	کارت	مصالح	ساختمانی،	مصالح	مورد	نیاز	سازندگان	به	صورت	انبوه	در	اختیار	
آنها	قرار	می	گیرد	که	با	این	سازوکار	تخفیفی	در	تهیه	مصالح	اخذ	خواهد	شد.اسلامی	
ادامه	داد:	به	طور	قطع	با	اجرای	این	برنامه	ها	کارخانه	های	تولید	مصالح	هم	از	رکود	خارج	

می	شوند	و	رونق	تولید	در	کارخانه	های	مصالح	ساختمانی	و	بازار	مسکن	اتفاق	می	افتد.

رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس:

ایران از برجام خارج نمی شود
رئیس	کمیسیون	امنیت	ملی	و	سیاست	خارجی	مجلس	شورای	اسلامی		گفت	:ایران	
به	دنبال	خروج	از	برجام	و	NPT	نیست	بلکه	با	استفاده	از	ظرفیت	برجام،	ساز	و	کار	داخلی	

برای	تولید	سوخت	هسته	ای	مورد	نیاز	را	دنبال	می	کند
حشمت	الله	فلاحت	پیشه	در	ارتباط	با	موضع	گیری	جمهوری	اسلامی	ایران	در	قِبال	
اقدامات	خصمانه	آمریکا،	گفت:	جمهوری	اسلامی	ایران	سیاست	تقابلی	خود	را	در	پیش	
می	گیرد،	قوای	نظام	و	جریانات	سیاسی	کشور	هم	از	هر	سیاستی	که	شکل	گیرد،	حمایت	
می	کند.نماینده	مردم	اسلام	آباد	غرب	در	مجلس	شورای	اسلامی،	تصریح	کرد:	ایران	
در	قالب	برجام	و	NPT	سیاست	خود	را	پیش	خواهد	برد،	برجام	متن	جامعی	است	که	
برای	شرایطی	که	طرف	ها	به	تعهدات	خود	عمل	نکنند،	پیش	بینی	هایی	کرده	است.وی	
افزود:	آمریکایی	ها	بعد	از	بازگشت	تحریم	ها	به	دنبال	محرومیت	صنعت	هسته	ای	جمهوری	
اسلامی	رفتند	تا	بیشترین	بهره	را	از	این	شرایط	ببرند،	از	این	رو	ما	از	دل	برجام	دو	موضوع	
را	دنبال	می	کنیم	و	در	گام	نخست	جمهوری	اسلامی	ساز	وکار	داخلی	را	برای	سوخت	مورد	
نیاز	خود	طی	می	کند،	زیرا	پیش	بینی	می	شود	که	آمریکایی	ها	در	آینده	برای	سوخت	
هسته	ای	و	تبادلات	هسته	ای	هم	مشکلاتی	ایجاد	کنند.فلاحت	پیشه	گفت:	ایران	از	سوی	
دیگر	وارد	مذاکرات	فنی	جدی	با	آژانس	انرژی	اتمی	و	اعضای	باقی	مانده	برجام	خواهد	شد	
تا	سوخت	مور	نیاز	خود	را	در	سطوح	مختلف	تولید	کند.رئیس	کمیسیون	امنیت	ملی	و	
سیاست	خارجی	مجلس	شورای	اسلامی،	تصریح	کرد:	جمهوری	اسلامی	تعهدات	مازاد	
بر	NPT	را	اجرا	که	ماحصل	برجام	بود	اجرا	کرده	و	قرار	است	به	این	تعهدات	پایبند	بماند	
لذا	تغییری	در	شکل	این	تعهدات	ایجاد	نمی	شود،	در	نهایت	خروج	از	برجام	و	NPT	شکل	

نخواهد	گرفت	بلکه	از	ظرفیت	برجام	و	NPT	استفاده	می	شود.

یک فعال سیاسی:

فعالیت کم جریان های سیاسی
نوعی استراتژی انتخاباتی است

یک	عضو	شورای	مرکزی	حزب	کارگزاران	سازندگی	با	بیان	اینکه	فعالیت	کم	
جریان	های	سیاسی	یک	نوع	استراتژی	انتخاباتی	است،	گفت:	هر	دو	جریان	می	خواهند	که	

جناح	مقابل	را	شگفت	زده	کنند.
سید	افضل	موسوی	درباره	فعالیت	کم	جریان	های	سیاسی	کشور	برای	انتخابات	پیش	
روی	مجلس	شورای	اسلامی،	چنین	ابراز	عقیده	کرد:	جریان	های	سیاسی	در	انتخابات	های	
گذشته	به	شیوه	های	مختلف	فعالیت	می	کردند	که	بعضاً	هم	مورد	سوال	از	سوی	نهادهای	
نظارتی	قرار	گرفتند	که	چرا	فعالیت	زودهنگام	انتخاباتی	دارند؛	بنابراین	جریان	های	
سیاسی	اکنون	قانون	را	رعایت	کرده	و	فعالیت	زودهنگام	انتخاباتی	ندارند	تا	نظر	نهادهای	
نظارتی	تامین	شود.این	فعال	سیاسی	در	پاسخ	به	این	سوال	که	آیا	علت	عدم	فعالیت	زیاد	
جریان	های	سیاسی	کشور	از	جمله	جریان	اصلاحات	به	نهادهای	نظارتی	مربوط	است،	
بیان	کرد:	از	جناح	مقابل	اصلاحات	هم	فعالیت	زیادی	در	ظاهر	نمی	بینیم.	آنها	هم	زیاد	
فعالیت	انتخاباتی	ندارند،	البته	آنها	شگردهای	مخصوص	خود	را	دارند	تا	برای	حضور	مردم	
در	انتخابات	تأثیرگذار	باشد	و	رفتارهای	انتخاباتی	خود	را	بر	اساس	آن	شگردها	به	کار	
می	برند.	جریان	اصلاحات	هم	شگردهای	مخصوص	به	خود	دارد.موسوی	ادامه	داد:	این	
سوال	مطرح	است	که	فعالیت	به	ظاهر	کم	جریان	های	سیاسی	یک	استراتژی	انتخاباتی	
است	یا	نه؟	که	من	معتقدم	یک	استراتژی	انتخاباتی	است.	هر	دو	جریان	به	دنبال	اثربخشی	
بر	انتخابات	هستند	و	می	خواهند	جناح	مقابل	را	شگفت	زده	کنند.	فعالیت	به	ظاهر	کم	

جریان	های	سیاسی	یک	نوع	استراتژی	انتخاباتی	است.

سخنگوی وزارت خارجه: 

موضوع تبادل زندانیان از مدت ها
 قبل در سطوح عالی مطرح بود 

سخنگوی	وزارت	امور	خارجه	با	تاکید	بر	این	که	دکتر	ظریف	اهتمام	جدی	به	استقلال	
قوا	دارد،	گفت:	تبادل	زندانیان	میان	ایران	و	آمریکا	موضوع	تازه	ای	نیست	و	از	مدت	ها	قبل	

در	سطوح	عالی	مطرح	بود.	
»سید	عباس	موسوی«	در	خصوص	اظهارات	سخنگوی	قوه	قضاییه	مبنی	بر	عدم	
هماهنگی	با	قوه	قضاییه	در	موضوع	تبادل	زندانیان	میان	ایران	و	آمریکا	تاکید	کرد:	استقلال	
قوا	همواره	از	دغدغه	های	مسئولان	عالی	قوه	مجریه	به	ویژه	در	دستگاه	دیپلماسی	است	و	
شخص	دکتر	ظریف	به	این	مهم	اهتمام	جدی	دارد	و	همواره	در	مواجهه	با	درخواست	های	

دیپلماتیک	یا	پرسش	رسانه	های	خارجی	بر	آن	تاکید	کرده	است.	
سخنگوی	وزارت	امور	خارجه	ادامه	داد:	در	خصوص	»تبادل«	تا	جایی	که	مطلع	هستم	

موضوع	تازه	ای	نیست	و	از	مدت	ها	قبل	موضوع	در	سطوح	عالی	مطرح	بود.
موسوی	ضمن	تبریک	انتصاب	غلامحسین	اسماعیلی	به	عنوان	سخنگوی	جدید	
قوه	قضاییه	اظهارداشت:	به	عنوان	سخنگوی	جدید	دستگاه	دیپلماسی	بنا	دارم	برگزاری	
جلساتی	منظمی	برای	هماهنگی	و	هم	افزایی	اطلاعات	و	مواضع	با	یکدیگر	پیشنهاد	کنم.	
سخنگوی	قوه	قضاییه	دیروز	در	نشست	خبری	در	پاسخ	به	سوالی	درباره	اظهارات	وزیر	
امور	خارجه	مبنی	بر	تبادل	زندانیان	آمریکایی	و	آخرین	وضعیت	پرونده	نازنین	زاغری،	
گفت:	قوه	قضاییه،	مستقل	است	و	متولی	و	متکفل	امور	قضایی	از	جمله	مساله	زندانیان	

محسوب	می	شود.	
وی	ادامه	داد:	در	دوره	جدید	مذاکره	ای	در	ارتباط	با	تبادل	زندانیان	انجام	نشده	است	

اما	از	قبل	از	این	خبر	ندارم.	

عضو	کمیسیون	امنیت	ملی	و	سیاست	
گفت:	 اسلامی	 شورای	 مجلس	 خارجی	
خروج	یک	جانبه	آمریکا	از	برجام	نشان	
داد	که	آمریکای	ترامپ	به	هیچ	معاهده	
بین	المللی	پایبند	نیست؛	از	آنجا	که	مسیر	
تعهدات	برجام	دو	طرفه	تعریف	شده	بود،	
اجرای	برخی	مفاد	 زمان	آن	رسیده	که	

اجرای	برجام	را	متوقف	کنیم.	
»علاءالدین	بروجردی«	با	اشاره	به	خروج	
آمریکا	از	برجام	و	اقدامات	این	کشور	طی	
یک	سال	اخیر	برای	فروپاشی	این	توافق	
بین	المللی	گفت:	آمریکایی	ها	در	یکی	دو	

سال	اخیر	نشان	دادند	که	آمریکای	دنیای	
ترامپ،	عملا	ناقض	تعهدات	بین	المللی	
است	و	این	کشوربه	هیچ	پیمان	و	معاهده	
ای	پایبند	نیست.عضو	کمیسیون	امنیت	
ملی	و	سیاست	خارجی	مجلس	شورای	
اسلامی	اظهار	داشت:	یک	بخش	برجام	به	
جمهوری	اسلامی	ایران	باز	می	گردد؛	رصد	
تحولات	یک	سال	گذشته،	مسئولیتی	است	
که	مسئولان	ذی	ربط	عهده	دار	بوده	اند	و	
تلاش	زیادی	هم	صورت	گرفت	تا	اروپا	که	
مخالفت	رسمی	خود	را	با	خروج	آمریکا	از	
برجام	اعلام	کرده	است؛	به	طور	کامل	به	

مفاد	برجام	عمل	کند.
وی	ادامه	داد:	غیر	از	چین	و	روسیه	که	
جزو	کشورهای	امضا	کننده	برجام	بودند	و	
تعامل	جمهوری	اسلامی	ایران	با	آنها	ادامه	
دارد؛	اروپا	به	دلیل	ترس	از	فشارها	و	اقدامات	
آمریکا	در	رابطه	با	اروپا،	وظایف	خود	را	انجام	

ندادند.
بروجردی	با	بیان	این	که	زمان	بازنگری	
اسلامی	 خارجی	جمهوری	 سیاست	 در	
ایران	درباره	برجام	فرا	رسیده	است،گفت:	
مسیر	برجام	دو	طرفه	تعریف	شده	بود	و	
جمهوری	اسلامی	ایران	محدودیت	هایی	

را	در	فناوری	هسته	ای	پذیرفت	و	آنها	هم	
پذیرفتند	تحریم	ها	را	بردارند؛	از	آنجا	که	
آمریکا	نقض	عهد	کرد	و	اروپا	نیز	به	تعهدات	
خود	در	این	زمینه	عمل	نکرده	است،	زمان	
برای	اقدام	متقابل	جمهوری	اسلامی	فرا	
رسیده	که	البته	مسئولیت	این	کار	با	شورای	

عالی	امنیت	ملی	است.
نماینده	مردم	بروجرد	در	مجلس	شورای	
اسلامی	در	خصوص	حضور	ناو	آمریکایی	در	
خلیج	فارس	نیز	گفت:	ناو	آمریکایی	همیشه	
در	منطقه	حضور	داشته	و	حضور	آنها	مهم	

نیست.

علاءالدین بروجردی: 

زمان توقف برخی مفاد برجام فرا رسیده است 

معاون	اول	رییس	جمهوری	تکمیل	و	
استقرار	سامانه	های	مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	
ارز	را	مورد	اهتمام	همه	ارکان	نظام	دانست	
و	خواستار	تکمیل	و	عملیاتی	شدن	هر	چه	

سریع	تر	این	سامانه	ها	شد.	
»اسحاق	جهانگیری«	در	جلسه	بررسی	
آخرین	وضعیت	سامانه	های	مبارزه	با	قاچاق	
کالا	و	ارز	که	روز	سه	شنبه	به	ریاست	وی	
برگزار	شد،	ضمن	تبریک	فرا	رسیدن	ماه	
مبارک	رمضان،	استقرار	و	تکمیل	سامانه	
های	مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	ارز	را	یکی	از	
ضروری	ترین	نیازهای	امروز	کشور	برشمرد.
وی	افزود:	تکمیل	و	استقرار	سامانه	های	
اهتمام	 ارز	مورد	 و	 با	قاچاق	کالا	 مبارزه	
همه	ارکان	نظام	است	و	با	توجه	به	نقش	
مهمی	که	در	شفاف	سازی	و	پیشگیری	از	
تخلفات	و	فساد	دارند،	باید	هر	چه	سریعتر	
معاون	 شوند.	 عملیاتی	 و	 تکمیل	 باید	
اول	رییس	جمهوری	به	گزارش	نماینده	
ستاد	مرکزی	مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	ارز	
در	خصوص	تکالیف	دستگاه	ها	در	قبال	
استقرار	این	سامانه	ها	اشاره	و	تصریح	کرد:	
باید	همه	دستگاه	های	ذی	ربط	به	تکالیف	
خود	در	قانون	مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	ارز	و	
استقرار	و	تکمیل	این	سامانه	ها	به	خوبی	
عمل	کنند	و	اگر	دستگاهی	در	این	زمینه	
تعلل	و	کوتاهی	داشته	باشد	باید	شناسایی	
و	با	آن	برخورد	شود.	جهانگیری	از	وزیر	
کشور	خواست	گروهی	نظارتی	برای	ارزیابی	
عملکرد	دستگاه	ها	در	زمینه	استقرار	سامانه	
های	موضوع	قانون	مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	ارز	

تعیین	کند	و	ضمن	بررسی	و	ارزیابی	دقیق	
گزارش	ارائه	شده	از	سوی	ستاد	مرکزی	
مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	ارز،	ظرف	یک	هفته	
گزارشی	جامع	از	آخرین	وضعیت	استقرار	
سامانه	ها	و	نحوه	عملکرد	دستگاه	ها	ارائه	
دهند	تا	چنانچه	دستگاهی	عملکرد	مناسبی	
نداشته	و	یا	در	عمل	در	زمینه	تکالیف	قانونی	
خود	کوتاهی	و	تعلل	کرده	است،	مشخص	و	
با	آن	برخورد	شود.	وی	ادامه	داد:	نباید	اجازه	
دهیم	تلاش	ها	و	اقدامات	انجام	شده	در	
جهت	استقرار	و	تکمیل	سامانه	های	مبارزه	
با	قاچاق	کالا	و	ارز	به	دلیل	عدم	همراهی	
دارند	 دیگری	 دیدگاه	 که	 افراد	 برخی	
معطل	بماند.	معاون	اول	رییس	جمهوری	
همچنین	گفت:	همه	دستگاه	های	مرتبط	
با	قانون	مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	ارز	باید	طبق	
برنامه	زمان	بندی	برای	تکمیل	سامانه	ها	
عمل	کنند	و	چنانچه	نواقصی	وجود	دارد	به	

سرعت	برطرف	شود.	جهانگیری	خاطرنشان	
کرد:	اگر	این	سامانه	ها	براساس	برنامه	زمان	
بندی	تکمیل	شوند	و	دستگاه	های	مختلف	
همکاری	لازم	را	در	ارائه	اطلاعات	و	اتصال	
این	سامانه	ها	به	یکدیگر	انجام	دهند،	گام	
مهمی	در	جهت	شفاف	سازی	و	جلوگیری	

از	تخلفات	و	فساد	برداشته	خواهد	شد.
ها	 دستگاه	 تمامی	 کرد:	 تاکید	 وی	
موظف	هستند	با	سرعت	نسبت	به	استقرار،	
تکمیل	و	مرتبط	سازی	سامانه	های	موضوع	
قانون	مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	ارز	اقدام	کنند	و	

نتیجه	را	به	فوریت	گزارش	کنند.	
در	این	جلسه	که	وزیران	کشور،	راه	و	
شهرسازی،	امور	اقتصادی	و	دارایی،		جهاد	
سازمان	 رییس	 دادگستری،	 کشاورزی،	
تعزیرات	 استاندارد،	رییس	سازمان	 ملی	
حکومتی	و	نمایندگان	ناجا	و	سایر	دستگاه	
های	مرتبط	نیز	حضور	داشتند،	رییس	ستاد	

مرکزی	مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	ارز	افزود:	روند	
استقرار	و	تکمیل	سامانه	های	مبارزه	با	
قاچاق	کالا	و	ارز	از	ابتدای	سال	97	سرعت	
همچنین	 است.وی	 کرده	 پیدا	 مناسبی	
اظهار	داشت:	میزان	پیشرفت	این	سامانه	
ها	تا	سال	96	حدود	20	درصد	بود	اما	از	
سال	97	شاهد	جهش	و	تحرکی	اثربخش	

در	تکمیل	این	سامانه	ها	بوده	ایم.	
در	ادامه	این	جلسه	سخنگوی	ستاد	
مرکزی	مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	ارز	گزارشی	از	
اقدامات	دستگاه	های	مختلف	در	خصوص	
تکالیف	آنها	در	قانون	مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	
ارز	با	محوریت	سامانه	ها	ارائه	کرد	و	گفت:	
حدود	45	سامانه	برای	مبارزه	با	قاچاق	کالا	
و	ارز	طراحی	شده	و	هر	یک	از	دستگاه	ها	
براساس	تکالیف	خود	و	مطابق	برنامه	زمان	
بندی	اعلام	شده	در	حال	تکمیل	این	سامانه	
ها	هستند.در	این	جلسه	مقرر	شد	وزیر	
کشور	با	تشکیل	هیاتی	نظارتی	متشکل	از	
نمایندگان	وزارت	اطلاعات،	وزارت	ارتباطات	
و	فناوری	اطلاعات،	بازرسی	کل	کشور	و	
دبیرخانه	ستاد	مبارزه	با	مفاسد	اقتصادی	
ضمن	ارزیابی	دقیق	گزارش	ارائه	شده	از	
سوی	ستاد	مرکزی	مبارزه	با	قاچاق	کالا	و	
ارز،	آخرین	وضعیت	عملکرد	دستگاه	ها	در	
خصوص	استقرار،	تکمیل	و	مرتبط	سازی	
سامانه	های	موضوع	قانون	مبارزه	با	قاچاق	
کالا	و	ارز	مورد	ارزیابی	قرار	دهند	و	ظرف	
یک	هفته	نتیجه	این	بررسی	را	گزارش	کنند	
تا	اگر	دستگاهی	کوتاهی	و	تعلل	داشته	

مشخص	و	با	آن	برخورد	شود.

معاون اول رییس جمهور خواستار شد؛

راه اندازی سریع سامانه های مبارزه با قاچاق کالا وارز 
اخبــار سرمقـاله

یادداشت

اخبـار

عضو	شورای	مرکزی	حزب	اتحاد	ملت	گفت:	در	طرح	پارلمان	اصلاحات	وزن	احزاب	
باید	مورد	توجه	قرار	گیرد	و	اساسنامه	آن	نباید	شبیه	شرکت	های	تعاونی	باشد.	

»سعید	شریعتی«	به	ایرادات	مطرح	شده	حزب	اتحاد	ملت	به	طرح	پارلمان	اصلاحات	
اشاره	کرد	و	افزود:	اساسنامه	پارلمان	اصلاحات	باید	نگاه	موزون	و	متوازن	داشته	باشد	تا	
انگیزه	نقش	آفرینی	جدی	تر	احزاب	را	فراهم	کند.وی	یادآور	شد:	حزب	اتحاد	ملت	در	
هشت	محور	ایرادها	و	پیشنهادهای	خود	را	در	این	زمینه	اعلام	کرده	است.	عضو	شورای	
مرکزی	حزب	اتحاد	ملت	با	بیان	این	که	این	حزب	با	طرح	پارلمان	اصلاحات	به	طور	
جدی	اختلاف	نظر	دارد،	خاطرنشان	کرد:	گزارش	ارائه	شده	از	سوی	آذر	منصوری	عضو	
شورای	مرکزی	حزب	اتحاد	ملتهم	نشان	می	دهد	که	در	کارگروه	بررسی	این	طرح	،	فقط	
به	2	مورد	از	هشت	مورد	اعلام	شده	ما	توجه	شده	و	تغییری	اعمال	نشده	است.	شریعتی	
تاکید	کرد:	ایرادات	مهم	اعلام	شده	اگر	لحاظ	و	رفع	نشود،	نه	فقط	حزب	اتحاد	ملت	بلکه	
بسیاری	از	احزاب	بزرگ	و	پُرسابقه	اصلاحات	اساسا	نمی	توانند	در	این	طرح	مشارکت	
کنند.	وی	همچنین	گفت:	بدنه	جریان	حزبی	کشور	حتی	با	وجود	تایید	مرکزیت	با	این	
طرح	همراهی	نمی	کند	و	ما	نه	از	منظر	تحکم،	بلکه	بر	اساس	واقعیت	امر	در	بدنه	سیاسی	
احزاب	این	ایرادات	را	اعلام	کردیم.عضو	شورای	مرکزی	حزب	اتحاد	ملت	افزود:	این	طرح	

تجربه	شکست	خورده	ای	خواهد	بود	و	نه	تنها	به	سرمایه	سیاسی	و	اجتماعی	اصلاحات	
اضافه	نخواهد	کرد	بلکه	یک	نهاد	ناکارآمد	با	هزینه	های	سنگین	روی	دست	اصلاحات	می	
گذارد	و	منشا	بسیاری	از	اختلافات	و	رویگردانی	سیاسی	و	اجتماعی	از	اصلاحات	می	شود.	
شریعتی	خاطرنشان	کرد:	روشن	است	که	وزن	سیاسی	و	اجتماعی	احزاب	اصلاح	
طلب،	بر	اساس	معیارهای	مشخص	ارزیابی	مانند	تعداد	اعضا،	نفوذ	سیاسی	و	اجتماعی،	با	
یکدیگر	متفاوت	است.وی	افزود:	اگر	این	تفاوت	ها	در	تشکیل	پارلمان	اصلاحات	مورد	توجه	
قرار	نگیرد	به	جای	نگاه	موزون	و	متوازن	به	پارلمان	اصلاحات،	نگاه	شرکت	تعاونی	وجود	
داشته	و	هر	حزبی	یک	یا	چند	رای	ثابت	داشته	باشد،	در	این	صورت	پارلمان	اصلاحات	
به	سرنوشت	شرکت	های	تعاونی	دچار	می	شود.	عضو	شورای	مرکزی	حزب	اتحاد	ملت	
تاکید	کرد:	اساسنامه	پارلمان	اصلاحات	نباید	شبیه	اساسنامه	شرکت	های	تعاونی	نوشته	
شود	بلکه	باید	موزون	و	متوازن	باشد؛	تا	هم	انگیزه	ای	برای	قدرتمند	شدن	احزاب	شود	و	
هم	احزاب	قدرتمند	را	به	ایفای	نقش	جدی	تر	در	این	نهاد	تشویق	کند.	شریعتی	به	مبهم	
بودن	جایگاه	رییس	دولت	اصلاحات	در	طرح	پارلمان	اشاره	کرد	و	گفت:	سید	محمد	
خاتمی	سرمایه	اجتماعی،	سیاسی	و	فرهنگی	جریان	اصلاحات	است	که	جایگاه	آن	در	

این	طرح	مبهم	است.	

عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت: 

پارلمان اصلاحات نباید شرکت تعاونی باشد 

محمد فاضلی

سید اسماعیل موسوی

وزیر	بهداشت	گفت	:	هیچ	گونه	کسری	در	ارتباط	با	تولید	
و	تامین	دارو	نداریم.سعید	نمکی	در	سفر	به	استان	البرز	برای	
رونمایی	از	6	محصول	دارویی	با	اشاره	به	اینکه	در	حال	حاضر	
وضعیت	دارو	خوب	است	و	ما	هیچ	گونه	کسری	در	رابطه	
با	تولید	دارو	نداریم	گفت:	با	وجود	تدابیر	اندیشیده	شده	
مشکلاتی	داریم	که	صنعت	و	وزارت	بهداشت	در	حال	کمک	
هستند	که	داروی	داخل	دچار	مشکل	نشود	اما	در	ارتباط	با	
داروهای	ساخته	شده	که	از	خارج	وارد	کشور	می	شوند	ما	
خوشبختانه	کمبود	قابل	توجهی	در	کشور	نداریم.وی	با	اعلام	
اینکه	سه	درصد	داروهای	وارداتی	دو	و	نیم	برابر	تولید	داخلی	

هزینه	به	کشور	وارد	می	کند،	گفت:	پیچیدگی	تکنولوژی	
این	داروها	در	تولید	است،	کار	در	صنعت	دارو	هنرمندی	
می	خواهد	و	دانشمندان	هنر	سنتز	حتماً	حمایت	خواهند	
شد،	امیدواریم	در	آینده	بسیار	نزدیک	همه	این	داروها	را	
سنتز	کنیم	و	نیاز	ارزی	برای	این	داروها	را	به	حداقل	برسانیم.
وی	با	بیان	اینکه	سیاست	مان	در	وزارت	بهداشت	حمایت	
از	تولید	داخلی	است،	اضافه	کرد:	اجازه	واردات	مواد	اولیه	
	ای	و	داروهایی	که	قابلیت	تولید	در	کشور	دارد	را	به	هیچ	
وجه	نخواهیم	داد.نمکی	اضافه	کرد:	البته	این	شیوه	حمایت	
از	تولید	داخل	یک	همبستگی	ملی	را	می	طلبد	و	نظام	بانکی	

ساختار	اجرایی	و	غیره	باید	در	سطح	ملی	به	یکدیگر	کمک	
کرده	و	نتایج	چشمگیری	ایجاد	کنیم.وی	با	اشاره	به	این	
نکته	که	نظام	بانکی	باید	از	تولید	حمایت	کند،	گفت:	همه	
در	سطح	ملی	باید	به	هم	کمک	کرده	و	حمایت	جدی	برای	
رونق	تولید	در	عرصه	های	مختلف	به	ویژه	صنعت	دارویی	
کشور	صورت	پذیرد.وی	افزود:	خود	فعالان	اقتصادی	دارویی	
معتقدند	که	امروز	به	دلیل	بنیه	اقتصاد	دارو	که	متاسفانه	
هنوز	پایین	است	ارز	4200	تومان	تنها	راهگشای	این	عرصه	
است	و	اگر	این	رقم	را	بالاتر	ببریم	به	دلیل	سرمایه	در	گردش	

که	نیاز	دارد	دچار	مشکلات	فراوان	می	شویم.

یک	فعال	سیاسی	تاکید	کرد:	معتقدم		رئیس	جمهور	
مقصر	برگشتن	تحریم	ها	نیست،	او	تلاش	خود	را	به	کار	
بست	تا	کشور	از	شر	تحریم	ها	که	نتیجه	فعالیت	های	رقیب	

در	عرصه	سیاست	خارجی	بود	نجات	دهد.
در	 می	شود	 گفته	 اینکه	 درباره	 قنبری	 	 داریوش	
انتخابات	اسفندماه	امسال	باتوجه	عملکرد	دولت	جناح	
حامی	وی	اقبالی	در	انتخابات	ندارد	و	حتی	بحث	هایی	هم	
در	خصوص	تحریم	انتخابات	از	سوی	این	جریان	مطرح	
می	شود،	گفت:	مطرح	شدن	این	مسئله	که	دولت	تاکنون	
آن	طور	که	باید	و	شاید	عملکرد	قابل	قبولی	نداشته	است	و	
همین	امر	باعث	می	شود	جناح	اصلاح	طلب	که	حامی	آن	
است	در	انتخابات	پیش	رو	با	مشکل	مواجه	شود،	تبلیغاتی	

است	که	مخالفان	دولت	مطرح	می	کنند.
وی	با	اشاره	به	این	که	عده	ای	این	روزها	مطرح	می	کنند	
دولت	خوب	کار	نکرده	است	و	مشکلات	به	وجود	آمده	هم	
ناشی	از	همین	عملکرد	است،	عنوان	کرد:	معتقدم		بیان	
کردن	چنین	صحبت	هایی	دور	از	واقعیت	است،	این	که	
ریشه	مسائل	و	مشکلات	فعلی	کشور	را	به	دولت	نسبت	

دهیم	و	بگوییم	او	مقصر	است،	بی	انصافی	کرده	ایم.
این	استاد	علوم	سیاسی	ادامه	داد:	دولت	در	چهار	سال	
نخست	خود	به	نحو	مناسبی	تلاش	کرد	تا	تورم	را	مهار	
و	شاخص	های	اقتصادی	را	بهبود	ببخشد.	همگان	به	یاد	
دارند	چه	اتفاقات	مثبتی	در	کشور	رخ	داد	و	چگونه	برجام	

باعث	رشد	و	رونق	اقتصادی	نسبی	شد.
وی	با	بیان	اینکه	دولت	روحانی	در	دو	دوم	با	مشکلاتی	
رو	به	رو	شد	اما	مقصر	تمامی	آن	ها	نیست،	گفت:		مشکلات	
امروز،	از	بیرون	توسط	آمریکایی	ها	مخصوصا	بعد	از	به	
روی	کار	آمدن	ترامپ	بر	دولت	تحمیل	شد.	انتخابات	
ریاست	جمهوری	آمریکا	نخستین	تاثیر	منفی	خود	را	روی	

سیاست	خارجی	و	اقتصاد	ایران	گذاشت.	
وی	با	تاکید	بر	این	که	خروج	یک	طرفه	آمریکا	از	برجام	
ما	را	با	مشکلات	و	معظلات	بسیاری	مواجه	کرد،	گفت:	
قطعا	در	این	خروج	نباید	فقط	به	دنبال	عوامل	خارجی	
یعنی	خروج	یک	طرفه	ترامپ	بگردیم	و	ریشه	مشکلات	
امروز	را	به	او	نسبت	دهیم،		دلواپسانی	هم		در	داخل	حضور	
داشتند		که	به	او	و	کمک	کردند	تا	این	اتفاقات	بیفتد،	
همان	افرادی	که	هنگام	به	نتیجه	رسیدن	برجام	و	حاکم	

شدن	آرامش	در	کشور	اعلام	دلواپسی	کردند	و	ناراحت	
شدند.

این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	یاد	آور	شد:	از	همان	
ابتدا	مشخص	شد	افرادی	در	داخل	کشور	وجود	دارند	که	
از	اینکه	به	سمت	آرامش	برویم	و	برجام	به	نتیجه	گیرد،	
دلخوشی	ندارند	از	همین	رو	سعی	کردند	در	روند	اجرایی	

برجام	اخلال	ایجاد	کنند.
وی	خاطرنشان	کرد:	قبل	از	ریاست	جمهوری	روحانی	
تفکراتی	در	کشور	حاکم	بود	که	درک	درستی	از	معاهدات	
بین	المللی	نداشتند،	این	طرز	فکر	اجازه	داد	6	قطعنامه	

تحریمی	علیه	ما	تصویب	شود.
به	گفته	قنبری،	برجام	در	واقع	برای	اینکه	تحریم	های	
شورای	امنیت	سازمان	ملل	متحد	از	سر	ما	برداشته	شود	به	

میان	آمد	و	برای	همین	هم	به	سمتش	رفتیم.
سیاست	 در	 آمده	 وجود	 به	 بحران	های	 افزود:	 وی	
خارجی	اساسا	برخاسته	از	دولتی	با	تفکر	اصولگرایی	بود	
که	آمدن	فردی	مانند	روحانی	به	عرصه	اداره	کشور	را	لازم	

می	کرد.
* دلواپسان داخلی و دشمنان خارجی روحانی 

را زمین گیر کردند 
امید	 مردم	 اینکه	 بیان	 با	 علوم	سیاسی	 استاد	 این	
داشتند	با	آمدن	روحانی	مشکلات	کشور	برطرف	شود،	
گفت:	دولت	تدبیر	و	امید	اقداماتی	صورت	داد	و	مردم	را	
خوشحال	و	امیدوار	کرد	اما	بواسطه	کارشکنی	ها	امروز	تا	
حدودی	مشکلات	قبلی	بر	اساس	همان	قطع	نامه	هایی	که	
پیش	از	دوران	پیش	از	ریاست	جمهوری	روحانی	علیه	
کشور	ما	صادر	شده	بود،	بازگشته		و	جالب	است	همان	
تفکری	که	این	معضلات	را	برای	ما	به	وجود	آورد،	به	

رئیس	جمهور	می	تازد.
قنبری	خاطرنشان	کرد:	معتقدم		رئیس	جمهور	مقصر	
برگشتن	تحریم	ها	نیست،	او	تلاش	خود	را	به	کار	بست	
تا	کشور	از	شر	تحریم	ها	که	نتیجه	فعالیت	های	رقیب	در	

عرصه	سیاست	خارجی	بود	نجات	دهد.
وی	ادامه	داد:	درست	است	که	ما	تحریم	های	شورای	
امنیت	را	همچون	گذشته	بر	سرمان	نداریم	اما	اعتقاد	دارم	
تاثیر	زیادی	بر	این	تحریم	هایی	ترامپ	علیه	ما	وضع	کرده	
است	دارد،	زیرا	او	به	این	زودی	ها	و	راحتی	نمی	توانست	

کشور	را	به	این	وضعیت	بکشاند.
این	استاد	علوم	سیاسی	با	بیان	اینکه	اگر	مخالفان	
داخلی	را	در	کنار	ترامپ	و	کارشکنی	هایش	قرار	دهیم	
مشخص	می	شود	که	تحریم	ها	و	اوضاع	نابسامان	کشور	
ریشه	در	گذشته	دارد،		گفت:	حال	سوال	اینجاست	جایگاه	
روحانی	در	این	وضعیت	و	بازگشت	تحریم	ها	و	شرایط	
اقتصادی	کجاست؟	باید	گفت	او	نه	تنها	نقشی	نداشته	
است	بلکه	تلاش	کرد	کشور	را	از	بحران	نجات	دهد	و	تا	
حدودی	هم	این	کار	را	انجام	داد	اما	دلواپسان	داخلی	و	
دشمنان	خارجی	دست	به	دست	هم	دادند	و	روحانی	را	

زمین	گیر	کردند.
وی	با	اشاره	به	اینکه	منصفانه	نیست	که	ریشه	مشکلات	
امروز	کشور	را	اقدامات	دولت	تدبیر	و	امید	بدانیم،		اظهار	
داشت:	کسانی	که	در	گذشته	اجازه	دادند	پایه	تحریم	ها	
شکل	بگیرد	و	با	برجام	مخالفت	کردند	و	حتی	کارشکنی	
بگیرد،	مقصران	 تحریم	ها	شکل	 دادند	 اجازه	 و	 کردند	

وضعیت	فعلی	هستند.
* اصلاح طلبان مراقب باشند، در دام تبلیغات 

رقیب نیفتند
قنبری	تاکید	کرد:	جالب	است	کسانی	که	شرایط	امروز	
را	رقم	زدند	از	این	شرایط	بهره	برداری	تبلیغاتی	می	کنند	و	
می	خواهند	از	این	نمد	انتقادی	برای	خود	کلاهی	بسازند	و	

منافع	خود	را	در	انتخابات	امسال	تامین	کنند.
این	نماینده	اسبق	مجلس	شورای	اسلامی	خاطرنشان	
کرد:		مردم	باید	آگاه	باشند	و	بدانند	ریشه	این	مشکلات	از	
کجاست.	دوستان	اصلاح	طلب	هم	باید	در	تحلیل	هایشان	
مواظب	باشند	که	در	دام	تبلیغات	رقیب	نیفتند	تا	آنان	

نتوانند	خود	را	تبرئه	و	ناجی	نشان	دهند.
وی	افزود:	اگر	تفکر	رقیب	دولت	به	عرصه	بازگردد،	
شرایط	قطعا	بغرنج	و	دشوار	خواهد	شد،	زیرا	این	گروه	فقط	
و	فقط	به	فکر	ایجاد	بحران	است	و	هیچ	برنامه	ای	برای	اداره	
کشور	ندارد	و	قطعا	اوضاع	از	چیزی	که	هست	بدتر	خواهد.
این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	اظهار	داشت:	مردم	باید	
نگران	باشند	زیرا	قطعا	و	یقینا	با	روی	کار	آمدن	جریان	
مقابل	دولت	اوضاع	بدتر	و	بحران	عمیق	تر	خواهد	شد،	
اصلاح	طلبان	نباید	اجازه	دهند	که	تفکر	رقیب	دولت	به	آن	

چیزی	که	می	خواهد	دست	یاید.

وزیر بهداشت :

کمبود  دارو نداریم 

داریوش قنبری :

مقصر شرایط موجود روحانی نیست
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یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی مطرح کرد:

خوب  جویدن غذا از عوامل اصلی حفظ سلامتی
یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی گفت: جویدن غذا برای هر کس عامل مهم و 
اساسی در هضم و جذب غذا به  شمار می رود اما بیشتر افراد نسبت به آن بی توجه هستند 

و به همین دلیل دچار آسیب های گوارشی می شوند.
دکتر فاطمه میرزایی پبا بیان این مطلب اظهارکرد: به تند و نجویده فرو بردن عادت 
کرده اند در نتیجه اغلب به واسطه هضم و جذب ناقص غذا در لوله گوارش دچار اختلالات 

گوارشی از قبیل نفخ، گاز شکم، سرگیجه، اسهال، ورم و زخم معده می شوند.
وی اضافه کرد: ما حاضریم ساعت ها برای تهیه غذا یا برای پذیرایی از میهمانان 
یاخانواده وقت بگذاریم اما خوردن آن بیش از ۱۵ دقیقه طول نمی کشد و دست از غذا 

خوردن می کشیم بدون اینکه از این  همه زحمت و صرف وقت لذتی برده باشیم .
میرزایی ادامه داد: حتی عده ای عادت کرده اند که غذا را ببلعند و این عادت ناهنجار 
را به صورت مستمر در وعده های غذایی خود به کار می برند و اهمیت چندانی هم برای 
این روش ناصحیح غذا خوردن که حاصلی جز خسته کردن ارگان های بدن و ایجاد 

سوءهاضمه ندارد، قائل نیستند.
این متخصص تغذیه و رژیم درمانی معتقد است: غافل از اینکه باید غذا را به آهستگی 
و تأنی خوب بجویم و با بزاق دهان آغشته کنیم تا در دهان کاملًا مخلوط و نرم شود و این 

روش را به تدریج تمرین کنیم و جزو عادت خود قرار دهیم .
وی افزود: غذا باید به  آرامی  و خوب جویده شود این کار موجب کمتر خوردن غذا شده 
و احساس سیری بیشتر ایجاد کرده و ضمن اینکه مانع از چاق شدن افراد می شود، لذت 

غذا خوردن بیشتری ایجاد می کند.
میرزایی تاکید کرد: اینکار انرژی بیشتری هم برای فعالیت و تحرک روزانه تأمین کرده و 

بروز مشکلات گوارشی را نیز به حداقل می رساند.

یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی مطرح کرد:

ترک پنج عادت بازدارنده از کاهش وزن
یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی گفت: عادات غذا خوری در نوع متابولیسم بدن 
تاثیرگذار است و کسانی که به دنبال کاهش وزن هستند باید از عادات بد دست بردارند.

دکتر تیرنگ نیستانی با بیان این مطلب و با اشاره به اینکه مصرف زیاد قند و شکر 
یکی از ین عادات بد است، افزود: مصرف قندهای ساده ای که به سرعت هضم و جذب 
می شوند مانند قند، شکر سفید و قهوه ای، عسل، مربا، ژله، آبنبات، شکلات و شیرینی 

باید متوقف شود.
وی ادامه داد: تصور کنید اگر قرار باشد فردی روزانه ۱۸۰۰ کیلوکالری دریافت کند و 
این فرد روزانه ۵ فنجان چای و هر فنجان را با سه حبه قند میل کند، این فرد تقریبا ده 
درصد از کالری دریافتی خود را تنها با همین تعداد قند دریافت خواهد کرد یعنی چیزی 
معادل ۱۲ قاشق برنج، به این مقدار کالری حاصل از دیگر اقلام شیرینی را نیز بیفزایید و 

ببینید چه عدد شایان توجهی می شود.
نیستانی تصریح کرد: کاستن و ترجیحا قطع مصرف این مواد، بار زیادی از کالری 
دریافتی اضافی را داده و به کاهش وزن کمک می کند. نکته مهم این است که »طبیعی« 
یا »مصنوعی« بودن یک فراورده غذایی ربطی با مقدار کالری آن ندارد کمااینکه کالری 

عسل به عنوان شیرینی طبیعی از بسیاری انواع مربا اندکی بیشتر است.
این متخصص تغذیه و رژیم درمانی با بیان اینکه روش های غلط در رژیم غذایی برای 
کاهش وزن که نتیجه منفی دارند، افزود: گرسنگی کشیدن، نخوردن چربی، فقط کم 
چرب، فقط سالاد و فقط میوه جزو روش های غلط در رژیم گرفتن برای کاهش وزن 

است.
وی تصریح کرد: غذا دشمن ما نیست. عدم وجود بالانس غذایی در رژیم موضوعی 
است که باعث صدمه خوردن به بدن می شود. بنابراین فکر نکنید رژیم داشتن یعنی 
گرسنگی کشیدن. طی رژیم هم باید غذا بخورید اما غذاهای سالم و درست، ضمن 
اینکه بدن برای جذب مواد غذایی نیاز به اسیدهای چرب ضروری دارد. از جمله این 
اسیدها می توان به امگا ۳ و چربی های تک غیراشباعی اشاره کرد. البته این چربی ها 
باید در مقادیر کم مصرف شده و از مصرف چربی های اشباع شده و ترانس مثل چیپس، 
فست فود، غذاهای سرخ کردنی خودداری شود و به جای آن چربی های سالم مثل انواع 

آجیل، روغن زیتون، ماهی و … را مصرف کرد.

علمی و سلامت 

 

در   )Washington State University("واشنگتن ایالتی  "دانشگاه  پژوهشگران 
مطالعه اخیرشان موفق به توسعه یک حسگر برای شناسایی شیر فاسد پیش از باز 

کردن درب آن شدند.
به گزارش ایسنا و به نقل از ساینس دیلی، دیگر نیازی نیست هنگام خرید شیر، 
به تاریخ انقضای آن توجه کنید چرا که حسگری که پژوهشگران آمریکایی توسعه 
داده اند، این کار را برای شما انجام می دهد و به شما می گوید که آیا شیر فاسد است 

یا خیر.
گروهی از پژوهشگران مهندسی سیستم های زیست شناسی)BSE(، دانشکده 
علوم غذایی"دانشگاه ایالتی واشنگتن" یک حسگر طراحی و توسعه داده اند که 

می تواند تنها با بوییدن شیر تشخیص دهد شیر سالم است یا فاسد.
سیستم های  مهندسی  دانشکده  استاد   ،)Shyam Sablani("سبلانی "شیام 
زیست شناسی گفت: این حسگر دارای پوششی از مواد نانوذرات شیمیایی است 
که به گاز تولید شده توسط شیر و رشد باکتری هایی که نشان دهنده فاسد بودن 

شیر است، واکنش نشان می دهند. نکته قابل ذکر این است که حسگر مذکور، شیر 
را لمس نمی کند.

حسگر تشخیص شیر فاسد
وی ادامه افزود: اگر شیر فاسد شود با ترکیبات شیمیایی که درون آن رخ می دهد 
و با انتشار "گاز فرار")volatile gasses(، شیر بوی بدی به خود می گیرد که این بو 
اغلب نمایانگر رشد باکتری در مواد غذایی است، اما افراد نمی توانند تا زمانی که درب 
بطری را باز کنند آن را تشخیص دهند اما حسگر ما برای این کار ساخته شده است.

حسگر مذکور این گازهای فرار را تشخیص می دهد و رنگ ماده غذایی را تغییر 
می دهد. اکنون این حسگر تنها فاسد بودن یا نبودن شیر را نشان می دهد و بنابراین 
گام بعدی پژوهشگران توسعه حسگری است که توسط آن بتوان دریافت چه مدت از 
فاسد بودن شیر گذشته است. پژوهشگران اکنون با همکاری "سازمان علوم و صنایع 
غذایی" آمریکا قرار است حسگر خود را بر روی درب پلاستیکی بطری های شیر قرار 

دهند تا مصرف کنندگان بتوانند از فاسد یا سالم بودن این محصول آگاه شوند.

طراحی نرم افزار دستگاه سی تی اسکن ۴ 
بعدی توسط محققان کشور

افزار  نرم  طراحی  به  موفق  محققان 
دستگاه سی تی اسکن ۴ بعدی مبتنی بر 

مفهوم واقعیت افزوده شدند.
از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، 
سعید بیات مدیر عامل یک شرکت دانش 
عنوان  با  خود  طرح  خصوص  در  بنیان 
»نرم افزار دستگاه سی تی اسکن ۴ بعدی 
مبتنی بر مفهوم واقعیت افزوده« گفت: 
این نرم افزار در ابتدا عنوان پایان نامه ای 
در مقطع کارشناسی ارشد بود که مورد 
ایده ای  به  تبدیل  و  قرار گرفت  استقبال 

برای تولید نرم افزار شد.
وی افزود: البته مدل خارجی این دستگاه در دیگر کشورها تولید شده است؛ اما تا چند 
سال پیش به ایران وارد نمی شد. در حال حاضر نیز نمونه خارجی آن تنها در شهر مشهد با 

قیمت بسیار بالایی خریداری شده است.
وی افزود: در حال حاضر نیز نمونه اصلی این نرم افزار تولید شده و در حال ارتقای آن 

هستیم. این دستگاه می تواند جایگزین دستگاه های فعلی با ضریب خطای کمتر باشد.
به گفته بیات، این دستگاه ایرانی حرکات تومور را شبیه سازی می کند و در اختیار 
فیزیک پزشک قرار می دهد. این کار کمک می کند که سلول های سالم اطراف سلول های 
سرطانی، آسیب کمتری ببینند. نمونه خارجی این دستگاه، حدود ۲ میلیون دلار قیمت 
دارد که قیمت تمام شده دستگاه تولید شده در شرکت ما حدود ۳۰۰ میلیون تومان 

است، رقمی حدود ۲۴ هزار دلار.
وی تصریح کرد: این نرم افزار در بخش واقعیت افزوده فقط در صنعت پزشکی کاربرد 
ندارد بلکه در برخی صنایع مانند صنعت تبلیغات نیز از این نرم افزار استفاده می شود. 
نمونه اصلی آن توسط دانشگاه علوم پزشکی اصفهان خریداری شده است و پس از 

ارتقای مدل، برای فروش بیشتر آن تبلیغات خواهیم کرد.
بیات درباره کمک های معاونت علمی به این شرکت، گفت: معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری یکی از معدود نهادهایی است که به شرکت های نوپا و واحدهای فناور 
کمک می کند؛ اما ما هنوز برای دریافت خدمات، درخواستی به معاونت علمی و فناوری 

ارائه نکرده ایم.
مدیر عامل این شرکت دانش بنیان با اشاره به صادرات محصول تولیدی شرکت، بیان 
کرد: یکی از اهداف ما برای تولید این نرم افزار و دستگاه، صادرات آن است؛ اما در حال 
حاضر با توجه به نوسانات شدید دلار و ارز نمی توانیم به این هدف برسیم؛ اما حتماً با ثبات 

بازار، اقدام به صادرات محصول خواهیم کرد.

هدست واقعیت افزوده مایکروسافت روی 
صحنه کار نکرد

مایکروسافت در کنفرانس سالانه توسعه دهندگان قصد داشت هدست جدید واقعیت 
افزوده به نام »هولولنز۲« را نمایش دهد اما هنگام رونمایی اختلالی به وجود آمد و دموی 

مذکور پخش نشد.
کنفرانس سالانه توسعه دهندگان Build شرکت مایکروسافت در سال جاری با یک 

اختلال آغاز شد.
این شرکت فناوری آماده بود تا شبیه سازی های مأموریت آپولو ۱۱ را با استفاده از 
»هولولنز ۲« نمایش دهد. هولولنز ۲ جدیدترین هدست واقعیت افزوده این شرکت است. 

اما اختلالاتی هنگام این رونمایی اتفاق افتاد.
»اندی چیکان« یکی از کارشناسان فضایی و »جان نول« سرپرست جلوه های ویژه و 
مدیر ارشد خلاقیت شرکت Industrial Light and Magic در حالی که هدست های 
هولولنز را به چشم گذاشته بودند روی صحنه حاضر شدند اما دمویی که آنها قصد نمایش 

داشتند، اصلًا پخش نشد.
 Unrealنول گفت: ما مأموریت آپولو را با استفاده از فناوری قرن بیست و یکم و قدرت

Engine و »هولولنز« بازسازی می کنیم.
هردو کارشناس کنار صحنه ایستادند و منتظر پخش انیمیشن بودند. اما انیمیشن دمو 
پخش نشد. چیکان در این باره گفت: خب به نظر می رسد انجام یک دمو زنده سخت تر از 
فرود روی ماه باشد! آنها به سرعت از صحنه خارج شدند. این لحظه سرآغازی عجیب برای 
کنفرانس Build را رقم زد که تمرکز اصلی آن خدمت ابر مایکروسافت به نامAzure است.

به هرحال کمی پس از این اختلال »ساتیا نادلا« مدیر ارشد اجرایی مایکروسافت در 
صحنه حاضر شد تا درباره خدمت Azureسخنرانی کند.

تشخیص فاسد بودن شیر تنها با یک حسگر

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
شماره  رای  برابر  فاقدسندرسمی  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  ۱۳آیین  ماده  و  ۳قانون  ماده  موضوع  آگهی 
۱۳976۰۳۱6۰۰۱۰۰۵777 مورخ ۱۳97/۱۱/۱۱هیات اول/ دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقدسند رسمی مستقردر 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم ثریا شیر بندی فرزند علی ش ش ۱۲6۵9 صادره از اسلام آباد غرب در 
ششدانگ اعیان یک باب ساختمان به مساحت 76.7۳ متر مربع در محدوده پلاک ۱و۵- اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه به "آدرس کرمانشاه آریا شهر 
کوی ۱۱۸ محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در  صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/02/02
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/02/18
جعفر نظری -رییس ثبت اسناد واملاک ناحیه یک کرمانشاه

--------------------------------------------------
اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمانشاه

اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

شماره  رای  برابر  فاقدسندرسمی  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  ۱۳آیین  ماده  و  ۳قانون  ماده  موضوع  آگهی 
۱۳976۰۳۱6۰۰۱۰۰۳99۸ مورخ ۱۳9۸/۰۸/۲۳هیات اول/ دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقدسند رسمی مستقردر 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مرتضی حیدری فرزند محمد امین ش ش ۱۳6 صادره از کرمانشاه در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 7۰ متر مربع در محدوده پلاک باقیمانده۱۲9- اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه به آدرس دیزل آباد – اراضی 
جوشکاران قطعه ۸۲ خریداری از مالک رسمی آقای شریف معتضدی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می 
شود در  صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/02/02
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/02/18
جعفر نظری -رییس ثبت اسناد واملاک ناحیه یک کرمانشاه

یکی از محبوب ترین خوراکی هایی که این روزها در طول ساعت های غیر روزه داری خورده می شود، خرما است. خرما بسیار سالم است و قرار دادن آن در برنامه ی غذایی در طول ماه مبارک رمضان فواید 
بسیار زیادی برای سلامتی شما دارد. ماه مبارک رمضان ازدیروز آغاز شد و همان طور که می دانید دو وعده ی غذایی اصلی یعنی سحری و افطاری در این روزها اهمیت خاصی دارد. مواد غذایی باید به گونه ای 

انتخاب شوند که در عین سالم بودن بیشترین فایده را برای سلامت روزه دار داشته باشند. یکی از مواد غذایی سفارش شده در این ماه چه در طب جدید، چه در طب سنتی و چه در احادیث، خرماست.
خرما میوه ای است که به طور سنتی در منطقه ی خاورمیانه و مخصوصاً در ماه رمضان بیشتر استفاده می شود و پس از چند ساعت روزه داری از بهترین گزینه ها برای افطار کردن است.

اگر شما بخواهید وزنتان را کم کنید روزه داری به شما این کمک را خواهد کرد و برایتان بسیار مفید خواهد بود ولی توجه داشته باشید که آنچه شما در خارج از ساعت های روزه داری می خورید، بسته به آنچه 
می خورید، می تواند بر سلامتی شما تأثیر مثبت یا منفی بگذارد. یکی از محبوب ترین خوراکی هایی که این روزها در طول ساعت های غیر روزه داری خورده می شود، خرما است. خرما بسیار سالم است و قرار 

دادن آن در برنامه ی غذایی در طول ماه مبارک رمضان فواید بسیار زیادی برای سلامتی شما دارد که در ادامه به برخی از آن ها اشاره می کنیم:

11 فایده ی مصرف خرما در ماه رمضان

بهبودسلامتاستخوانودندانها
خرماها بسیار غنی از مواد مغذی هستند و حاوی مواد معدنی مختلفی چون 
فسفر، کلسیم، منیزیم و پتاسیم می باشند. همه این ها برای ارتقای سلامت استخوان 
و دندان ها بسیار مفید هستند. سلامت استخوان و دندان ها می توانند سلامت دهان 

را تأمین کنند و همچنین از شرایطی مانند پوکی استخوان جلوگیری کنند.

غنیازآنتیاکسیدانها
از بهترین مزایای سلامتی خرماها می توان به وجود آنتی اکسیدان های 

مختلف در آن ها اشاره کرد:
* فلاوونوئیدها: که باعث کاهش التهاب می شوند و فواید بالقوه ای برای 

بیماری هایی چون سرطان، آلزایمر و دیابت دارند.
* کاروتنوئیدها: که سلامت قلب را بهبود می بخشند و برای کاهش 

مشکلات مرتبط با چشم شناخته شده اند.
* اسید فنولیک: که دارای خواص ضدالتهابی است و می تواند در کاهش 

خطر ابتلا به سرطان و بیماری های قلبی کمک کند.

افزایشانرژی
همان طور که در بالا اشاره شد خرما دارای قندهای طبیعی مانند 
گلوکز، ساکارز و فروکتوز است که مصرف 2 تا 3 عدد از آن با یک 
لیوان آب گرم هنگام افطار موجب سرحال شدنتان پس از حدود 
نیم ساعت می شود و به تقویت انرژی در شما کمک می کند. علاوه 
بر این خرما حاوی مقدار قابل توجهی ویتامین ب 6 و آهن است که 

مصرف آن باعث رفع خستگی پس از یک روز روزه داری می شود.

شادابیوجوانیپوست
با شروع تابستان و همچنین 
از  مردم  از  بسیاری  روزه داری 
سایر  و  ناهموار  پوست  آکنه، 
شکایت  پوستی  مشکلات 
 D و   C ویتامین های  دارند. 
شما  پوست  خرما،  در  موجود 
حفظ  به  و  داشته  نگه  نرم  را 
می کند.  کمک  آن  الاستیته ی 
علاوه بر این خرماها مانع تجمع 

ملانین در بدن شما می شوند.

خواصضدالتهابی
منیزیم  از  غنی  خرما 
است؛ یک ماده ی مغذی که 
ضدالتهابی  خواص  دارای 
خرما  مصرف  می باشد. 
در  التهاب  کاهش  به 
کمک  شریانی  دیواره های 
خطر  می تواند  و  می کند 
بیماری  آرتروز،  به  ابتلا 
بیماری های  آلزایمر و سایر 

التهابی را کاهش دهد.

خداحافظیباآلرژیها
معمولًا تابستان زمانی است که ما با انواع مختلف آلرژی روبرو 
می شویم. خرماها حاوی گوگرد آلی هستند که به کاهش واکنش های 
آلرژیک و آلرژی های فصلی کمک می کنند. مصرف روزانه 2 تا 3 

عدد از این میوه می تواند این آلرژی های فصلی را دور نگه دارد.

غنیازفیبر
خرماها غنی از فیبر هستند؛ بنابراین می توانند در کاهش وزن، 
کنترل دیابت و ایجاد احساس سیری در شما، مخصوصاً در طول 
روزه داری، بسیار مفید باشند. فیبر هضم غذا را کند می کند و 
باعث می شود تا مدت زمان بیشتری احساس پُری کنید. فیبر 
همچنین سرعت آزاد شدن قند به خون را پایین می آورد که موجب 

آسان تر شدن کنترل قند خون در افراد مبتلا به دیابت می شود.

ارتقایسلامتمغز
طبق مطالعات انجام شده، خرما به کاهش نشانگرهای التهابی مثل اینترلوکین 
6 کمک می کند. اینترلوکین 6 با خطر بیماری های مغزی مانند آلزایمر همراه 
است. ترکیبات غنی از آنتی اکسیدان ها در بهبود عملکرد و سلامت مغز بسیار 
مفید هستند. آنتی اکسیدان هایی که التهاب را از بدن دور می کنند به کاهش 

خطر بیماری ها کمک می کنند.

شیرینکنندهطبیعی
خرماها غنی از فیبر، آنتی اکسیدان و دیگر مواد مغذی 
هستند و همچنین طعم طبیعی شیرینی دارند. شما 
می توانید در دستورالعمل های چند دسر مختلف به جای 
شکر، خرما را جایگزین کنید تا آن ها را سالم تر کنید؛ چرا 
که شکر می تواند باعث ایجاد برخی از اثرات نامطلوب بر 
بدن شود: از ایجاد خواب آلودگی گرفته تا افزایش قند 
خون در افراد دیابتی. خرماها یک راه عالی برای مدیریت 

این مشکلات هستند.

ریزشمودیگهبسه!
به  می برند  رنج  بیشتر  مو  ریزش  از  زنان  تابستان  در 
این دلیل که پوست سر سبوم بیشتری تولید می کند. 
خرماها برای موهای شما عالی هستند. مصرف روزانه 
دو تا سه خرما، فولیکول های مو را تقویت و تارهای مو را 
قوی تر و سالم تر می کند. ویتامین B موجود در خرما برای 
موهای شما مفید است و کمبود این ویتامین می تواند 
به موهای ضعیف و شکننده منجر شود. کم خونی یکی 
دیگر از علل ریزش مو، به ویژه در زنان است. خرما حاوی 
آهن است؛ بنابراین، مصرف آن یک روش طبیعی برای 

درمان مشکلات ریزش مو است.

سلامتقلبوعروق
مطالعات نشان می دهد که خرما تری گلیسیرید خون 
کمک  خون  کلسترول  کیفیت  به  و  می دهد  کاهش  را 
می کند. خرما رادیکال های آزاد اکسیژن مضر را از بدن 
قلبی،  حملات  خطر  کاهش  به  منجر  که  می کند  دفع 
سکته مغزی و بیماری های قلبی عروقی می شود. خرما 
همچنین سرشار از مواد مغذی مانند منیزیم و پتاسیم 

است که به کاهش فشارخون کمک می کند.

اینفوگرافی:   محسن عبداللهی *

عرضه محصولات فناورانه برای کمک به بیماران روحی و 
روانی با هدف خالی کردن خشم و عصبانیت آنها با تولید 

ربات هایی جدید وارد مرحله ای تازه شده است.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از یاهونیوز، پژوهشگران 
دانشگاه کارنگی ملون اشیای رباتیکی با هدف پاکسازی 
روح و روان بیماران روانی تولید کرده اند که فرد می تواند با 
ضربه زدن، چاقو زدن و حتی فحاشی خطاب به آنها خود 

را سبک و عصبانیت خود را خالی کند.
یکی از اشیای تولیدشده بدین منظور شبیه به یک 
نازبالش سیاه رنگ است. اما فرد بیمار با فرو کردن اشیای 
تیز به درون آن عصبانیت خود را خالی می کند. این شیء 
بعد از این کار شروع به لرزش می کند و تا زمانی که فرد 
همه اشیای برنده را از درون آن خارج نکند، به لرزش خود 

ادامه می دهد.

شیء دیگری که بدین منظور تولید شده یک کریستال 
آن  به  خطاب  فحاشی  صورت  در  که  است  درخشنده 
شروع به خنده های تحریک کننده می کند و تنها زمانی 
این کار را متوقف می کند که فرد آن را به شدت به زمین 

بکوبد.
از این نوع وسایل  روانشناسان معتقدند که استفاده 
فناورانه به تخلیه عقده های روحی و روانی افراد عصبی 
که با مشکلاتی همچون استرس، افسردگی، عصبانیت 
دائمی و غیره دست و پنجه نرم می کنند بسیار مفید است. 
البته هنوز استفاده عمومی از این نوع وسایل مورد تأیید 

قرار نگرفته است.

ربات های کتک خور برای بیماران روانی تولید شدند
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حذف کنکور همواره به عنوان یک مساله آموزشی 
محل بحث و بررسی های مختلف بوده است تا آنجا 
که قرار بر آن بود، تنها راه ورود به دانشگاه های کشور 
برداشته  میان  از  همیشه  برای  خورشیدی  از1390 
شود اما نه  تنها این رقابت همچنان به راه خود ادامه 
می دهد، بلکه برای شیوه های جایگزینی آن نیز هنوز 

راهکار مشخصی ارایه نکرده اند.
و  دلشوره  اضطراب،  کنکور  که  معتقدند  بسیاری 
فشار روانی زیادی برای داوطلبان و خانواده های آنها به 
همراه دارد. عاملی که می تواند عوارض جبران ناپذیری 
بر سلامت جسمی افراد داشته باشد. در این میان 
ترس از ناکامی در این آزمون از عمده ترین دلایل ایجاد 
سلامت  که  است  رقابت  این  متقاضیان  بر  استرس 

داوطلبان را تهدید می کند. 
مقایسه  اطرافیانش  دیگر  با  را  او  که  متقاضیانی 
می کنند و از وی توقع بیش از توانش را دارند، بیش 
از دیگران در معرض فشار روانی است. به همین دلیل 
فشار  این  از  برای جلوگیری  کارشناسان  از  بسیاری 

روانی پیشنهاد حذف کنکور را داده اند.
باید اشاره داشت که مجلس شورای اسلامی برپایه 
تا  کنکور  که  کرد  مقرر  خورشیدی   1386 مصوبه 
1390 خورشیدی حذف شود اما این قانون در 1392 
خورشیدی به وسیله نمایندگان اصلاح و برای اجرایی 
شدن این قانون، مقرر شد در پنج سال، 85 درصد 
کل ظرفیت های آموزش عالی را با سوابق تحصیلی 
تا  گذشته  های  سال  در  کار  این  و  کنند  محاسبه 
حدودی صورت پذیرفت اما همچنان تا حذف کنکور 
راه زیادی مانده است و هنوز بحث های زیادی را به 

خود همراه می کند.
با  ارتباط  در  ایرنا  رسانی  اطلاع  گروه  پژوهشگر 
پیامدهای مثبت و منفی حذف کنکور با »میرحمایت 
تحقیقات  و  آموزش  کمیسیون  سخنگوی  میرزاده« 
روان  فیاضیان«  »پدرام  و  اسلامی  شورای  مجلس 
شناس، مشاور و برنامه ریزی تحصیلی به گفت وگو 

پرداخته است.
*کنکور باید هر چه سریعتر حذف شود

میرزاده از موافقان حذف کنکور گفت: همه صاحب 
نظران، بزرگان نظام، رییس جمهوری، رییس مجلس، 
همه اهل قلم، حذف کنکور را قبول دارند و معتقدند 
باید تغییر و تحولی در نظام آموزشی صورت بگیرد و 
باید دانست، مزایای حذف کنکور بسیار بالاتر از معایب 

آن است.
*صدا و سیما نباید تبلیغات موسسه های کنکور 

را پخش کند
و تحقیقات مجلس  آموزش  سخنگوی کمیسیون 
از  جلوگیری  برای  داشت:  اظهار  اسلامی  شورای 
اثرات منفی کنکور و استرس روحی روانی آن، همه 
باید تلاش کنند تا قانون حذف کنکور هر چه سریع 
تر اجرایی شود. برای انجام دادن این موضوع، صدا و 
سیما باید همکاری لازم را انجام دهد و نباید تبلیغات 
موسسه های کنکور را پخش کند زیرا این آزمون باعث 
ناامیدی به آینده و زندگی می شود. در واقع با وضعیتی 
که کنکور برای داوطلبان و خانواده ها به وجود آورده 
است هر لحظه باید منتظر حادثه بود، بنابراین اگر امروز 

کنکور حذف شود، خیلی بهتر از فرداست. 
*کنکور یکی از ابزارهای سنجش است 

نه همه آنها
وی در ادامه افزود: سازمان سنجش و آموزش کشور 
برای حذف کنکور باید تصمیم لازم و درست را بگیرد 
زیرا این آزمون یکی از ابزارهای سنجش است نه همه 
افراد وجود دارد.  تراز  برای  و شیوه ها مختلفی  آنها 
حتماً نباید سنجش در 2 ساعت برگزار شود، می تواند 
فرآیندی باشد و 12 سال تحصیل دانش آموزان را مورد 
سنجش قرار دهند و مشخص کنند که استعداد دانش 

آموزان در چه زمینه ای است و دانشگاه ها در مرحله 
بعد زمینه را فراهم کنند. مانند بسیاری از کشورهای 
دنیا که بدون کنکور تحصیل می کنند بهتر است ما هم 

اینگونه عمل کنیم.
روان  فیاضیان«  »پدرام  دیدگاه  مرور  به  ادامه  در   -

شناس، مشاور و برنامه ریزی تحصیلی می پردازیم:
*حذف کنکور برای رشته های خاص و استرس 

زا صحیح نیست
فیاضیان به عنوان مخالفان حذف کنکور توضیح 
داد: کنکور مشکلاتی را ایجاد می کند که نمی توان 
آنها را نقض کرد اما بحث استرسی که در افراد ایجاد 
می کند و به نوعی داوطلبان را مورد سنجش قرار می 
دهد، مثبت است زیرا فرد باید قدرت کنترل استرس 
خود را داشته باشد و سنجش کنترل استرس بسیار 
برای  کنکور  حذف  دلیل  همین  به  است.  مناسب 
رشته های خاص و استرس زا صحیح نیست زیرا فرد 
در آینده در آن جایگاهی که قرار است بنشیند باید به 
گونه ای تربیت شود که بتواند استرس خود را کنترل 
کند. بنابراین شاید کنکور در لحظه منفی باشد اما اگر 
بخواهیم تمام جوانب را در نظر بگیریم، در کل کنکور 
آزمون،  بودن  استاندارد  مانند  پارامترهایی  لحاظ  به 
سنجش جامع و ... که دارد، مثبت است. به ویژه برای 
رشته های خاص این استرس الزاماً بد نیست و حتی 
یک نیاز است و می تواند مثبت باشد، به طور کلی فرد 
برای تحصیل در رشته های تراز اول و دانشگاه های 
خوب باید تجربه استرس و کنترل را داشته باشد زیرا 
اینگونه شغل ها همواره با استرس همراهند. بنابراین 
فردی باید به گونه ای استرس خود را کنترل کند تا 
اینگونه در آینده هم بتواند استرس شغلی را مدیریت 

کند. 
وی در ادامه افزود: به دلیل اینکه برای رشته های 
خاص مانند پزشکی، پیراپزشکی، پرستاری و ... پس از 
پایان تحصیل زمینه کاری وجود دارد، رویکرد عمومی 
و استقبال مردم از این رشته ها بسیار زیاد شده است 
و همه برای انتخاب این رشته ها داوطلب هستند. 
بنابراین ما نمی توانیم جلوی این سیل جمعیت را 
بگیریم مگر اینکه وضعیت اقتصادی و کار بهتر شود. از 
این کنکور می تواند بهترین ملاک ممکن برای ورود به 

دانشگاه در ایران باشد.
*منشا اصلی استرس کنکور،

 اضطراب و آزمون است
اصلی  منشا  تحصیلی  ریزی  برنامه  و  مشاور  این 
استرس کنکور را اضطراب و آزمون دانست و تصریح 
کرد: این اضطراب و آزمون برای همه انسان ها وجود 

دارد و یک اتقاقی است که در 50 یا 70 سالگی هم اگر 
روی بحث آزمون )هر آزمونی یا اتفاق بزرگی در زندگی( 
می  صورت  اضطراب  باشد،  نداشته  وجود  تسلط 
گیرد. بنابراین کنکور یک اتفاق بزرگ برای افراد است 
در حالی که استرس و اضطراب را باید مساله دیگری 
دانست زیرا شاخه ها و زیر شاخه های استرس کنکور 
زیاد هستند، مانند فشارهای روانی و اجتماعی که به 
فرد وارد می شود و بخش مهمی از آن متوجه خانواده 
و اجتماع و حتی فشارهای مدرسه، مشاوران و مدیران 
مدرسه است؛ آنهایی که می خواهند فرد با کسب رتبه 
خوب برای مدرسه افتخار بیافرینند یا خانواده هایی که 
هزینه های خاص کرده اند، فرد ناخداگاه این فشار را 
در خود می بیند که باید این هزینه ها را جبران کند. 

بنابراین تمام این موارد مسلماً استرس زا هستند.
*باید هدایت تحصیلی درستی

 وجود داشته باشد
این روانشناس در پایان خاطر نشان کرد: برای برون 
که  دارد  وجود  جنبه  چند  کنکور  مشکلات  از  رفت 
به یکی از مهمترین آنها اشاره می کنیم. برای نمونه 
آموزش و پرورش باید بتواند هدایت شغلی مناسبی 
داشته باشد اما هنوز سیستم هدایت شغلی در آموزش 
و پرورش بر پایه نمره است و نمره مشخص می کند که 
فرد حق انتخاب رشته در رشته دبیرستان را دارد یا باید 
در رشته فنی حرفه ای و کاردانش ادامه تحصیل بدهد. 
در واقع هدایت تحصیلی درستی وجود ندارد البته 
در بعضی از مدارس غیر انتفاعی و به صورت موردی 
آشنایی با بعضی مشاغل صورت گرفته است اما به 

صورت جامع کاری انجام نمی شود. 
مشاوران آموزش و پرورش در سال جاری به جای 
اینکه در ارتباط با آشنایی با مشاغل و رشته ها آموزش 
بدهند بیشتر تهدید کرده و گفته اند که رشته تجربی 
متقاضیان زیادی دارد و افراد خواهان ادامه تحصیل 
در این رشته ها امکان دارد، پذیرش نشوند. یعنی از 
تهدید و ارعاب استفاده کردند در حالی که این روش 

صحیح نیست. 
من معتقدم باید از سال نهم یا پایین تر آموزش 
های لازم را نسبت به مشاغل بدهند و ذهن دانش 
آموز را از انشعاب های همیشگی یعنی از پزشک، 
معلم و مهندس شدن خارج کرد و به آنها آموزش 
های نوین داد اما در آموزش و پرورش به اینگونه 
موارد توجه نمی شود. بنابراین یکی از مهم ترین 
قسمت های که می تواند جلوی فشار روانی کنکور 
را بگیرد، آموزش های است که باید از پایه هفتم به 

دانش آموزان داد.

 مدیر بهره برداری از تأسیسات فاضلاب آبفای قم عنوان کرد؛

خسارت غیرقابل جبران تانکرهای 
تخلیه فاضلاب به محیط زیست

مدیر بهره برداری از تأسیسات فاضلاب آبفای قم گفت: تانکرهای تخلیه فاضلاب های 
صنعتی و غیر خانگی در منهول های فاضلاب خسارت های غیرقابل جبرانی به محیط 

زیست و تصفیه خانه های فاضلاب وارد می کند.
مهندس محمد اصفهانیان با اشاره به رسالت شرکت آب و فاضلاب به عنوان متولی 
جمع آوری، انتقال و تصفیه فاضلاب خانگی گفت: بر همین اساس آبفای استان طی 
سال های گذشته، اقدام به اجرای بیش از 50 درصد شبکه جمع آوری فاضلاب و احداث 
4 تصفیه خانه و خطوط انتقال کرده است. وی با بیان اینکه طراحی تصفیه خانه ها و 
خطوط جمع آوری و انتقال فاضلاب بر اساس پارامترهایی مانند حجم و شاخص های 
کیفی فاضلاب خانگی از جمله دبی ورودی ،BOD ، COD و میزان مواد معلق موجود در 
فاضلاب( صورت می گیرد، اظهار داشت: ورود فاضلاب با مشخصات کمی و کیفی متفاوت 
در فرآیند تصفیه خانه اختلال ایجاد کرده و هدف طراحی را نقض و ایجاد مشکل می کند. 
مدیر بهره برداری از تأسیسات فاضلاب آبفای قم با اشاره به تخلیه فاضلاب های صنعتی 
و غیر صنعتی توسط تانکرهای لجن کش در ورودی تصفیه خانه ها و یا منهول های سطح 
شهر طی سال های گذشته ابراز داشت: متأسفانه این اقدام کارکرد تأسیسات فاضلاب که 
با میلیاردها ریال اعتبار از منابع ملی، استانی و داخلی شرکت و با مشارکت مردم جهت 

رفع معضلات بهداشتی و جلوگیری از تخریب محیط زیست اجرا شده را ناکارآمد می کند.
اصفهانیان با بیان اینکه شرکت آب و فاضلاب به منظور جلوگیری از تخلیه فاضلاب های 
صنعتی و غیر خانگی تذکراتی را به تانکرهای متخلف داد، خاطرنشان کرد: در پی عدم 
توجه تانکرداران به تذکرات، در حال حاضر از تخلیه فاضلاب تانکرهایی که فاضلاب 
صنعتی و غیر خانگی حمل می کنند جلوگیری می شود اما متأسفانه تانکرهای حامل 
فاضلاب خانگی کماکان اقدام به تخلیه در تصفیه خانه ها و منهول های فاضلاب می کنند.

 وی کاهش اثرات مخرب فاضلاب های صنعتی و غیر خانگی بر سیستم تصفیه، بهبود 
کامل فرایند تصفیه، رسیدن پساب خروجی به حد مطلوب، جلوگیری از تخریب محیط 
زیست را از جمله علل اصلی جلوگیری از تخلیه این تانکرها برشمرد و گفت: به منظور 
نیازمند  تصفیه خانه ها،  سالیانه  بهره برداری  میلیاردی  هزینه های  صرف  از  جلوگیری 
جلوگیری کامل از تخلیه فاضلاب های تانکری هستیم در غیر این صورت محیط زیست 
سالانه با میلیون ها مترمکعب پسابی مواجه خواهد بود که از تخلیه تانکرها، دچار کاهش 

کیفیت شده و تبعات جبران ناپذیری را ایجاد خواهد کرد.
مدیر بهره برداری تأسیسات فاضلاب آبفای قم تصریح کرد: بایستی هر چه سریع تر توسط 
دستگاه های متولی از جمله بهداشت و محیط زیست جهت تخلیه تانکرهای لجن کش 

راهکاری اندیشیده، تا از این اقدام غیراصولی جلوگیری شود.
* جمع آوری روان آب های سطحی وظیفه آبفا نیست

ورود  غیرقابل جبران  خسارت های  به  اشاره  با  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
آب باران ساختمان ها و روان آب های سطحی در زمان بارندگی به شبکه جمع آوری و 
تصفیه خانه های فاضلاب اظهار داشت: هدایت آب باران و آب های سطحی به شبکه 
فاضلاب علاوه بر اخلال در روند تصفیه فاضلاب های جمع آوری شده به دلیل اضافه بار، 
موجب پس زدگی فاضلاب به منازل و واحدهای مشترکین و در نتیجه منجر به تحمیل 
خساراتی به مردم و شرکت آب و فاضلاب می شود. اصفهانیان با تاکید بر اینکه جمع آوری 
و هدایت روان آب های سطحی در اختیار و حوزه مدیریتی شرکت آب و فاضلاب نیست، 
گفت: شبکه فاضلاب به هیچ عنوان برای جمع آوری آب باران و آب های سطحی طراحی 
نشده بلکه بایستی شبکه جداگانه ای صرفاً برای جمع آوری روان آب ها طراحی و اجرا شود 
و جداسازی صورت گیرد. وی بر لزوم اتصال انشعاب حدود 17 درصد از کل مشترکین 
به شبکه فاضلاب، توسعه شبکه فاضلاب در کلیه مناطق و لغو بند 4-2 صورتجلسه 
مورخ 96/03/17 شورای حفاظت منابع آب)در این صورتجلسه اجرای عملیات شبکه 
جمع آوری فاضلاب ممنوع و منوط به نتیجه مطالعه اداره کل راه و شهرسازی شده است(، 
تحویل زمین و تأمین اعتبار احداث تصفیه خانه فاضلاب پردیسان، احداث چاه های جذبی 
جهت کلیه مشترکین فاقد شبکه فاضلاب، تکمیل شبکه جمع آوری روان آب های سطحی 
توسط مسئولین شهری و نیز جداسازی آب باران ساختمان ها از شبکه فاضلاب بر طبق 
مبحث 16 نظام مهندسی ساختمان به منظور رفع بخشی از مشکلات شبکه و تصفیه خانه 
فاضلاب تاکید کرد. مدیر بهره برداری از تأسیسات فاضلاب آبفای قم همچنین خواستار 
همکاری مسئولین شهری جهت جمع آوری آب باران ساختمان ها با توجه به عدم امکان 
حفر چاه جذبی در برخی مناطق شهر مانند شهرک قدس، صفاشهر و سالاریه، الزام 
واحدهای صنعتی و تجاری به استانداردسازی پساب تولیدی مطابق استانداردهای محیط 
زیست و ایجاد یک سایت جهت تخلیه فاضلاب های تانکری و نظارت بر عملکرد آن ها 

توسط واحدهای صنفی مربوطه شد.

مدیرکل مدیریت بحران کرمانشاه:

به زودی پرداخت خسارت به سیل زدگان 
آغاز می شود

مدیرکل مدیریت بحران استان کرمانشاه گفت: به زودی پرداخت خسارت به سیل زدگان 
استان آغاز می شود.

جلیل بالایی با بیان اینکه دولت پرداخت تسهیلات و کمک های بلاعوض برای منازل 
مسکونی آسیب دیده از سیل را نهایی و مصوب کرده، افزود: مقرر شده برای هر واحد 
تخریبی شهری 12 میلیون تومان کمک بلاعوض و 50 میلیون تومان تسهیلات و هر 
واحد تخریبی روستایی 10 میلیون تومان کمک بلاعوض و 40 میلیون تومان تسهیلات 
پرداخت شود. وی ادامه داد: برای واحدهای تعمیری شهری و روستایی نیز بر اساس 
میزان آسیبی که به منزل مسکونی وارد شده تا سقف پنج میلیون تومان کمک بلاعوض 
و تا سقف 10 میلیون تومان تسهیلات تعیین شده است. مدیرکل مدیریت بحران استان 
کرمانشاه با اشاره به خسارت سیل اوایل امسال به برخی واحدهای مسکونی استان، تعداد 
واحدهای تعمیری استان را 1067 مورد و واحدهای تخریبی را 2158 مورد اعلام کرد که 
از این تسهیلات و کمک های بلاعوض برخودار می شوند.  وی با بیان اینکه برای پرداخت 
خسارت باید کار ارزیابی واحدها و تکمیل پرونده با همکاری بنیاد مسکن انجام شود، 
خاطرنشان کرد: در کرمانشاه نیز کارهای ارزیابی و تکمیل پرونده در حال انجام است و بعد 
از این مرحله پرونده ها برای دریافت تسهیلات به بانک عامل معرفی خواهد شد.به گفته 

بالایی، با این روند به زودی پرداخت خسارت سیل زدگان آغاز خواهد شد.
مدیرکل مدیریت بحران استان کرمانشاه درباره پرداخت خسارات بخش کشاورزی نیز 
اظهار کرد: دولت برای جبران خسارت این بخش نیز کمک های بلاعوض و تسهیلاتی را 
مصوب کرده است.وی ادامه داد: میزان کمک بلاعوض برای هر هکتار زمین زراعی دیم تا 
سقف دو میلیون تومان و زمین آبی تا سقف پنج میلیون تومان، هر هکتار باغ تا سقف پنج 
میلیون تومان، هر واحد مرغداری 100 درصد تخریب شده تا سقف 20 میلیون تومان، هر 
واحد دامداری تا سقف پنج میلیون تومان، هر راس دام سبک تا سقف 500 هزار تومان، 
هر راس دام سنگین تا سقف سه میلیون تومان، هر کلونی زنبور تا سقف 200 هزار تومان، 
هر هکتار مزرعه پرورش ماهی گرمابی تا سقف پنج میلیون تومان و هر تن ماهی سردآبی 
تا سقف هشت میلیون تومان تعیین شده است.بالایی گفت: میزان تسهیلات این بخش 
نیز برای هر هکتار زمین زراعی تا سقف پنج میلیون تومان، هر هکتار باغ تا سقف پنج 
میلیون تومان،  هر  واحد دامی تا سقف 10 میلیون تومان، هر راس دام سبک تا سقف 
500 هزار تومان، هر راس دام سنگین تا سقف سه میلیون تومان، هر کلونی زنبور تا سقف 
250 هزار تومان، هر واحد مرغداری گوشتی تا سقف 20 میلیون تومان، هر هکتار مزرعه 
گرمابی ماهی تا سقف پنج میلیون تومان و هر هکتار مزرعه سردآبی تا سقف 50 میلیون 
تومان در نظر گرفته شده است.مدیرکل مدیریت بحران استان کرمانشاه با بیان اینکه برای 
پرداخت خسارت بخش کشاورزی کمیته های ارزیاب در شهرستان ها به ریاست مدیر جهاد 
کشاورزی و با حضور دستگاه های مختلف و نماینده ناظر فرماندار تشکیل شده، تاکید کرد: 
این کمیته ها باید میزان دقیق خسارت هر فرد را با محل دقیق واحد مشخص و اعلام کنند 
و در نهایت همه این خسارت ها باید در کارگروه استانی به ریاست معاون عمرانی استاندار 
تایید و در نهایت در سامانه جامع وزارت کشور به ثبت برسد. بالایی افزود: بعد از این مرحله، 
خسارت متناسب با میزان آسیب وارد شده پرداخت خواهد شد.وی با بیان اینکه در بخش 
صنایع، شهرک های صنعتی و میراث فرهنگی نیز 27 میلیارد تومان خسارت در استان 
برآورد و گزارش آن ارسال شده، گفت: فعلا دولت برنامه ای برای این بخش ارائه نکرده 
است.به گفته مدیر کل مدیریت بحران استان کرمانشاه، بعد از این مراحل جلسه ستاد 
بازسازی در استان تشکیل خواهد شد و دستگاه ها موظفند برنامه خود را برای بازسازی 

مناطق سیل زده ارائه دهند و این برنامه ها مدام رصد خواهد شد.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

متخلفین تخلیه پسماند در اماکن ممنوع پیگرد 
قضایی می شوند

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: افراد متخلفی که پسماندهای صنعتی را 
در مراتع و حریم راهها تخلیه می کنند، با همکاری مردم و نیروی انتظامی شناسایی و تحت 

پیگرد قضایی قرار می گیرند.
سید رضا موسوی مشکینی در سخنانی اظهار داشت: متأسفانه شاهد هستیم که برخی 
افراد متخلف گاهی از دیگر استانها، پسماندهای صنعتی کارخانجات و کارگاهها را در مراتع 

و حریم راههای استان قم تخلیه کرده و بلافاصله از محل متواری می شوند.
وی با بیان اینکه تخلیه و رهاکردن پسماندها در اماکن غیرمجاز جرم بوده و بر اساس 
قانون مجازات اسلامی و قانون مدیریت پسماندها مجازات های سنگینی را به دنبال دارد، 
خاطرنشان کرد: قطعا این متخلفان با همکاری افراد بومی و نیروی انتظامی شناسایی و 

تحت پیگرد قضایی قرار گرفته و به شدت با آنها برخورد می شود.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم از پیگیری جدی برای تعیین محل جدید و 
مناسب برای دفع پسماندهای صنعتی در استان خبر داد و گفت: همه مردم و مسؤولان 
باید با همکاری و هماهنگی هرچه بیشتر، با تخلفات و ناهنجاری ها در حوزه محیط زیست 

مقابله کنند تا بتوانیم آینده بهتری را برای کشورمان و فرزندانمان رقم بزنیم.

مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم :

واگذاری زمین بدون هماهنگی با اداره کل 
پدافند غیرعامل غیرقانونی است

 مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم گفت: واگذاری زمین بدون هماهنگی با اداره کل 
پدافند غیرعامل غیرقانونی بوده و ساخت وسازهایی که با مجوز جهاد کشاورزی انجام 

می شود باید در حوزه کاربری دارای مطالعات پدافند غیرعامل باشند.
مهدی متقیان در جلسه پدافند غیرعامل جهاد کشاورزی با ابراز تشکر از فعالیت های 
کارگروه جهاد کشاورزی اظهار داشت: شرایط ویژه کشور از حیث تحریم ها و جنگ هایی که 
آمریکا در همه حوزه ها از قبیل زیستی، دیپلماتیک، اقتصادی و غیره علیه ایران راه انداخته  
به ما اجازه از دست دادن فرصت ها را نمی دهد. وی ادامه خوش خیالی ها افراد را در انجام 
ندادم وظایف خود در کشور عامل ایجاد آسیب پذیری در برابر دشمن دانست و افزود: 
کارگروه جهاد کشاورزی  با توجه به شرایط ویژه کشور دارای مسئولیت سنگین تری بوده 
و چنانچه نیازمند تغییراتی است باید هرچه سریع تر انجام شود. مدیرکل پدافند غیرعامل 
استان قم حوزه فعالیت پدافند را 8 مورد اعلام و تصریح کرد: باید همه 8 کارگروه و کسانی 
که در این حوزه فعالیت می کنند به صورت دقیق و درست مسئولیت های خود را انجام داده 
تا بتوانیم به موقع جلوی آسیب های احتمالی به کشور را بگیریم. وی حوزه زیستی را با 6 
زیرشاخه مربوط به جهاد کشاورزی دانست و ادامه داد: زیرشاخه های دارو، دام و طیور، 
منابع طبیعی، انسان، امنیت غذایی و محیط زیست زیرشاخه هایی هستند که ارتباط 
مستقیم با جهاد کشاورزی داشته و باید موردتوجه بیشتری قرار گیرد. متقیان از همکاری 
تمام ارگان های مرتبط مانند سازمان اطلاعات و نیروی انتظامی با جهاد کشاورزی خبر داد 
و خاطرنشان کرد: حوزه سایبری و شیمیایی نیز یکی از حوزه های است که  ارگان ها درگیر 
آن بوده و جهاد کشاورزی نیز با توجه به محدود فعالیت هایش در حوزه زمین با آن در ارتباط 
است. وی واگذاری زمین بدون هماهنگی با اداره کل پدافند غیرعامل را غیرقانونی دانست 
و ادامه داد: ساخت وسازهایی که با مجوز جهاد کشاورزی انجام می شود باید در حوزه 
کاربری دارای مطالعات پدافند غیرعامل باشند. مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم حوزه 
آمادگی و آگاهی مردم را مرتبط با جهاد کشاورزی عنوان کرد و گفت: باید جهاد کشاورزی 
در این حوزه نیز قوی ورود کرده و با توجه به اهمیت آموزش و آمادگی مردم اقدامات لازم 
را انجام دهد. وی شورای پدافند را آماده همکاری با جهاد کشاورزی خواند و بیان کرد: 
اعتبار لازم در برنامه ششم برای فعالیت ها و پدافند غیرعامل دیده شده و ما منتظر دریافت 
مجوزهای لازم و دریافت اعتبار سال 98 هستیم. متقیان محصول پدافند غیرعامل را امنیت 
مردم دانست و افزود: باید امسال عملیاتی واردشده و کارگروه جهاد کشاورزی استان قم 
با عملکرد خوب الگوی استان های دیگر شده و با برگزاری رزمایش پدافند گام نخست را 
برداریم. وی در پایان با ارائه پیشنهاد برگزاری همایش ملی پدافند غیرعامل در حوزه کشاورز 
تأکید کرد: استان قم و جهاد کشاورزی استان قم برای  برگزاری نخستین همایش ملی 

پدافند غیرعامل در حوزه کشاورز آماده بوده و می تواند میزبانی آن را بر عهده گیرند.
 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

 ارائه گزارش بدون پایش و تحلیل
 فاقد ارزش است

 رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: ارائه گزارش عملکردها بدون پایش و 
تحلیل برای اصلاح اشتباهات در کارگروه پدافند غیرعامل کشاورزی فاقد ارزش است.

عباس پورمیدانی در جلسه پدافند غیرعامل کشاورزی با اشاره به اهمیت موضوع پدافند 
غیرعامل اظهار داشت: مهم تریم قدم در این حوزه درک و باور اهمیت پدافند غیرعامل و 
تأثیر آن در امنیت کشور است. وی با تأکید بر مدیریت صحیح در حوزه پدافند غیرعامل 
و  مشکلات  بروز  جلوی  درست  بررسی  و  مدیریت  با  مشکل  ایجاد  از  قبل  باید  افزود: 
هزینه های حل مشکل را گرفته و اجازه بر هم زدن آرامش و امنیت مردم را حتی در حد 
شایعه نیز ندهیم. رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم وجود امنیت روانی در حوزه 
غذا را یکی از چالش های پیش رو کشور در شرایط خاص تحریم ها دانست و تصریح کرد: 
باید امنیت غذایی و امنیت روانی مردم موردتوجه قرارگرفته و در اولویت برنامه های کارگروه 
پدافند غیرعامل قرار گیرد. وی به ارائه راهکار برای دوری از دستورالعمل های بدون پشتوانه 
اجرایی پرداخت و بیان کرد: رصد و پایش دائمی هر اقدام در این حوزه برای دیدن نتیجه و 
جایگاه دستورات ابلاغی لازم بوده و باید از ارائه عملکرد بدون پایش  و رصد جلوگیری کنیم.
پورمیدانی با مطالبه  پایش واقعی رویدادها در گام نخست خاطرنشان کرد: بدون پایش 
رویدادها نمی توانیم نتیجه مصوبه ها را در عمل دیده و اشتباهات را اصلاح کنیم و این 
نیازمند تشکیل کمیته های تخصصی ذیل این کارگروه است. وی گزارش عملکردها بدون 
پایش و ارائه راهکار برای اصلاح اشتباهات و تحلیل را فاقد ارزش کافی خواند و ادامه داد: 
انجام مانورها برای محک میزان آمادگی خود می تواند راهگشا بوده و باید با انجام پایش و 
تحلیل ضعف ها رفع شود. رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم در پایان با تأکید بر 
مشخص شدن شرح وظایف همه در کارگروه بیان کرد: سازمان جهاد کشاورزی استان 
قم در جهت عملیاتی کردن دستورالعملها آماده برگزاری نخستین همایش ملی پدافند 

غیرعامل در حوزه کشاورزی است.
 

سرپرست پلیس راهور استان قم  مطرح کرد

کاهش تصادفات رانندگی با رعایت سرعت 
مطمئنه از سوی رانندگان

سرپرست پلیس راهور استان قم گفت: یکی از موضوعاتی که تاثیر مستقیم در کاهش 
تصادفات رانندگی دارد، رعایت سرعت مطمئنه از سوی رانندگان می باشد. 

سرهنگ علی حسن قیصری  اظهار داشت: سرعت مطمئنه، سرعت کنترل شده ای 
است که راننده وسیله نقلیه با توجه به شرایط روحی و جسمی خود، شرایط راه و وسیله 
نقلیه، شرایط جوی، روشنایی، شرایط زمانی و در نهایت شرایط مکانی، مسیر حرکت اتخاذ 
می کند. وی افزود: یکی از دغدغه های مقام معظم رهبری )مدظله العالی(، تلفات سوانح 
رانندگی است، و ایشان در بیانات خود خطاب به مسئولان می فرمایند: مسئولان هر آنچه 
لازم است تلاش کنند تا حوادث به حداقل ممکن برسد. سرهنگ قیصری ادامه داد: 
رعایت سرعت مطمئنه این امکان را به راننده می دهد که در مواقع مواجه شدن با خطر 
و قبل از هرگونه حادثه ای وسیله نقلیه اش را متوقف کند. سرپرست پلیس راهور استان 
قم اضافه کرد: ممکن است در یک معبر، سرعت 60 کیلومتر بر ساعت، سرعت مجاز 
باشد، ولی لغزندگی راه به واسطه ریزش باران یا برف ایجاب می کند، که راننده با سرعت 
30 کیلومتر بر ساعت، رانندگی کند که در این صورت، سرعت 30 کیلومتر بر ساعت یک 
سرعت مطمئنه است. سرهنگ قیصری بیان داشت: در یک خیابان شلوغ و پر جمعیت که 
لازم باشد راننده با سرعت 5 کیلومتر بر ساعت رانندگی کند، یا حتی وسیله نقلیه را متوقف 
کند تا با عابر پیاده برخوردی صورت نگیرد، پس میزان و حدود سرعت مطمئنه، از توقف 
کامل خودرو تا سرعت مقرره در محل است. وی تصریح کرد: ، سرعت مقرره، سرعتی است 
که برابر آئین نامه راهور برای معابر مختلف تعیین و تمامی رانندگان موظف به رعایت آن 
هستند، که رانندگان عزیز در کتاب آئین نامه راهنمایی و رانندگی با آن آشنایی کامل پیدا 
کردند و تجاوز از سرعت مقرره تخلف رانندگی محسوب می شود. سرپرست پلیس راهور 
استان قم خاطرنشان کرد: سرعت مطمئنه در معابر می تواند از وقوع تصادفات، خصوصاً 
تصادفات عابران پیاده پیشگیری کند، و در واقع راننده با داشتن سرعت مطمئنه و توجه به 

مسیر مقابل می تواند از هر لحظه که احساس خطر کرد، وسیله نقلیه اش را متوقف کند.

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم  مطرح کرد

نقش موثر شورای پیشگیری از آسیب های 
اجتماعی در برقراری امنیت جامعه

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم گفت: با توجه به این که بخش عمده ای از جرایم 
در استان تاثیر و نتیجه برخی از آسیب ها و حوادث اجتماعی می باشد، بنابراین شورای 

پیشگیری از آسیب های اجتماعی می تواند نقش مهمی در حوزه امنیت ایفا کند. 
سرهنگ"صیاد درویشی" در جلسه شورای پیشگیری از آسیب های اجتماعی که در 
سالن جلسات فرماندهی انتظامی استان قم برگزار شد، فعالیت شورای معتمد محل 
و مشارکت مردم را در حوزه پیشگیری و کاهش آسیب های اجتماعی مهم ارزیابی کرد. 
وی در ادامه با اشاره به اهمیت این شورا در پیشگیری از آسیب های اجتماعی ، تصریح 
کرد: با توجه به این که بخش عمده ای از جرایم در استان تاثیر و نتیجه برخی از آسیب 
ها و حوادث اجتماعی می باشد، بنابراین شورای پیشگیری از آسیب های اجتماعی می 
تواند نقش مهمی در حوزه امنیت ایفا کند. جانشین فرماندهی انتظامی استان قم با بیان 
این که پلیس برای کاهش آسیب ها و ارتقاء امنیت دغدغه دارد، بر اولویت بندی آنها و 
طرح در کارگروه های تخصصی تاکید کرد. سرهنگ درویشی از "سپاه و بسیج" به عنوان 
عنصری مهم و تاثیرگذار در پیشگیری از آسیب های اجتماعی نام برد و بیان داشت: در 
این شورا نیز بایستی از ظرفیت اداره کل اجتماعی و فرهنگی استانداری استفاده شود. 
جانشین فرماندهی انتظامی استان قم بر لزوم افزایش به وضعیت دستفروشان سطح شهر 
توسط شهرداری و کودکان کار توسط بهزیستی تاکید و آن را در ارتقاء امنیت استان مهم 
ارزیابی کرد . سرهنگ درویشی ضمن تاکید بر بهره گیری از ظرفیت حوزه های علمیه 
و روحانیون مبلغ، هم افزایی دستگاه ها با مشارکت سازمان های غیر دولتی در کاهش 
تاثیرگذار دانست و خاطرنشان کرد: جزیره ای عمل کردن خود آسیب جدی است و می 
بایست دستگاه ها در اجرای طرح ها از یک همدلی و هم افزایی برخوردار باشند تا شاهد 

کاهش آسیب ها و ارتقاء امنیت در سطح شهر و استان قم باشیم .

پیامدهای مثبت و منفی حذف کنکور ؛

نبض کنکور همچنان می زند
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روند قیمتی کالاهای پر مصرف در ماه رمضان

روزهداریباسفرههایکوچکتر

از کالاهای پرمصرف ماه رمضان گرفته تا خوراکی های مخصوص این ماه، هر کدام 
به نوعی در طول یک سال گذشته افزایش قیمت را تجربه کرده اند. امسال برای سفره های 

سحر و افطار چقدر باید خرج کنیم؟
ماه رمضان آغاز شده است و تقاضا برای مواد غذایی در فاصله کوتاهی از عید نوروز 
افزایش یافته است. اقلام پرمصرفی که این روز ها مشتریان زیادی دارند، به گفته سید 
یاسر رایگانی، سخنگوی تعزیرات حکومتی اقلامی مانند لبنیات، قند و شکر، مواد 
پروتئینی، برنج و سبزیجات هستند. این سازمان اعلام کرده اگر قیمت گذاری این کالا ها 

انجام شده باشد، امکان نظارت بر آن ها وجود خواهد داشت.
صرف نظر از نظارت، قیمت این کالا های پرمصرف از رمضان سال گذشته تاکنون رشد 
داشته و مقایسه قیمت ها نشان خواهد داد این تغییر چه تأثیری بر سفره های سحر و 
افطار روزه داران گذاشته است. رمضان سال گذشته، از 27 اردیبهشت 1397 آغاز شد؛ 
آخرین قیمت های موجود در سال جاری هم مربوط به فروردین 1398 هستند که مرکز 

آمار ایران، متوسط آن ها برای مناطق شهری کشور را منتشر کرده است.
*لبنیات

یک لیتر شیر پاستوریزه در رمضان سال گذشته به طور متوسط حدود 2900 تومان 
قیمت داشت که در سال جاری به حدود 4700 تومان رسیده که به معنای افزایش بیش 
از 66 درصدی است. افزایش قیمت شیر به عنوان ماده اولیه سایر فرآورده های لبنی، بر 
قیمت ماست، پنیر و کره نیز تأثیر گذاشته است. سال گذشته قیمت یک کیلوگرم ماست 
پاستوریزه تقریباً 4000 تومان بوده که با افزایش بیش از 52 درصدی به 6000 تومان در 
سال جاری رسیده است. هر قالب نیم کیلویی پنیر هم از حدود 6000 تومان به حدود 
9000 تومان رسیده که به معنای رشد قیمت 50 درصدی است. کره 100 گرمی هم با 
بیش از 34 درصد افزایش قیمت از 3400 تومان به حدود 4600 تومان افزایش قیمت 

داشته است.
*قند و شکر

افزایش قیمت قند و شکر بیش از 50 درصد بوده است. سال گذشته قیمت هر کیلوگرم 
قند در آستانه ماه رمضان حدود 4100 تومان بوده که با رشد تقریباً 71 درصدی به 7000 
تومان رسیده است. شکر هم با حدود 86 درصد رشد قیمت، از کیلویی 3300 تومان به 

6200 تومان افزایش یافته است.
*پروتئینی ها

مواد پروتئینی رکورددار افزایش قیمت در طول یک سال اخیر هستند و قیمت های 
متوسط این گروه، بر اساس آنچه مرکز آمار ایران منتشر کرده رشد بیش از 100 درصد 
را تجربه کرده است. رمضان سال گذشته هر کیلوگرم گوشت گوسفندی 44 هزار و 
800 تومان قیمت داشت، اما امسال با همین مبلغ، کمتر از نیم کیلوگرم گوشت قابل 
خریداری است. قیمت یک کیلوگرم گوشت گوسفندی با افزایش حدود 127 درصدی 
نسبت به سال گذشته، به بیش از 100 هزار تومان رسیده است. گوشت گاو و گوساله هم 

با رشدی 132 درصدی از کیلویی حدود 40 هزار تومان به 94 هزار تومان رسیده است.
در گروه مواد پروتئینی، کمترین رشد قیمت مربوط به مرغ است که البته، آن هم بیشتر 
از 50 درصد بوده است. قیمت هر کیلوگرم مرغ از 7800 تومان در سال گذشته با رشدی 

تقریباً 84 درصدی به حدود 14 هزار و 500 تومان رسیده است.
*برنج

در بین کالا های پرمصرف ماه رمضان، قیمت برنج رشد کمتری داشته، اما همین 
رشد کمتر نیز، حداقل حدود 16 درصد بوده است. قیمت هر کیلوگرم برنج ایرانی در 
اردیبهشت 1398، حدود 13 هزار و 700 تومان بوده که با 27 درصد رشد، به 17 هزار 
و 400 تومان رسیده است. برنج خارجی نیز با حدود 16 درصد رشد قیمت، از کیلویی 

7600 تومان، به کیلویی 8900 تومان افزایش یافته است.
*خوراکی های مخصوص ماه رمضان

علاوه بر کالا های پرمصرف، مواد غذایی دیگری نیز هستند که به طور خاص برای ماه 
رمضان تهیه و عرضه می شوند. خرما، زولبیا و بامیه و آش و حلیم در این گروه قرار دارند. 
زولبیا و بامیه با افزایش 6000 تومانی نسبت به سال گذشته، کیلویی 20 هزار تومان 
عرضه می شود. قیمت آش و حلیم که توسط اتحادیه کبابی، حلیم و آشپزندگان مشابه 
تعیین می شود، به کیلویی 25 هزار تومان رسیده است. البته این قیمت آش و حلیم ساده 
است و ممکن است فروشندگان برای اضافه کردن مخلفات، مبالغ بیشتری درخواست 
کنند. هر کیلوگرم آش شله قلمکار و حلیم ساده در سال گذشته، 14 هزار تومان و هر 

کیلوگرم آش رشته ساده، 13 هزار تومان عرضه می شد.
قیمت های بازار خرما در آستانه ماه رمضان، مانند سایر کالا های پرمصرف، در حال 
افزایش است؛ به طوری که دولت برای کنترل قیمت، ممنوعیت صادرات خرما را اعلام 
کرده است. افزایش نرخ ارز، انگیزه صادرات کالا ها را افزایش داده، اما این تمایل برای 
افزایش صادرات با تأثیر بر قیمت های داخلی، مصرف کنندگان را با قیمت های بالا در 
بازار مواجه می کند و بخشنامه های موقتی هم بدون برنامه ریزی جامع برای مدیریت 
ارزی، صرفاً در مقاطع کوتاهی تأثیرگذار خواهند بود. پیش از نوسان نرخ ارز در کشور، 
هر کیلوگرم خرمای پیارم حدود 25 هزارتومان و مضافتی بم 12 هزارتومان به دست 
مصرف کنندگان می رسید، اما اکنون قیمت هر بسته خرمای مضافتی در بازار داخلی 

بیش از 35 هزار تومان شده است.
معاون وزیر اقتصاد اعلام کرد

لغومعافیتمالیاتی،درصورتبازنگرداندن
ارزصادراتی

معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی با تاکید بر اینکه بهانه ای برای برنگرداندن ارز توسط 
صادرکنندگان وجود ندارد، گفت: صادرکنندگانی که ارز حاصل از صادرات را به چرخه 

اقتصادی کشور بازنگردانند، از معافیت های مالیاتی برخوردار نمی شوند.
»محمد علی دهقان« درباره بازنگشتن ارزهای حاصل از صادرات افزود: برای تولید 
محصولات و کالاهایی که صادر می شود از منابع و امکانات کشور استفاده شده است؛ 
بنابراین صادرکنندگان بخش خصوصی، دولتی و عمومی باید بدانند که لازمه استفاده از 

منابع و امکانات کشور آن است که مسوولیت پذیری و پاسخ گویی لازم را داشته باشند.
معاون امور اقتصادی وزیر امور اقتصادی و دارایی اضافه کرد: اکنون به دلیل تلاطم 
هایی که ایجاد شده نیاز است منابع ارزی با سرعت در اختیار رفع نیازهای ارزی کشور 

قرار داده شود.
دهقان اضافه کرد: اینکه صادراتی انجام شده اما منابع ارزی حاصل از آن به چرخه 

اقتصادی کشور بازنگردد، قابل قبول نیست.
وی با بیان اینکه برنامه هایی برای مقابله با صادرکنندگانی که ارز خود را باز نمی گردانند 
اجرا شده است، اظهار داشت: در گام نخست، اعلام شده صادرکنندگانی که ارز ناشی از 

صادرات را به چرخه اقتصادی کشور بازنگردانند معافیت های مالیاتی نمی گیرند.
دهقان خاطر نشان کرد: البته برخی از صادرکنندگان، ملاحظات و مشکلاتی داشتند 
که اقداماتی برای تسهیل فعالیت هایشان انجام شد، از جمله اینکه واردات در مقابل 

صادرات توسط بانک مرکزی به رسمیت شناخته شد. 
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی ادامه داد: بنابراین بهانه ای برای صادرکنندگان وجود 

ندارد و این موضوع باید سریعتر محقق شود.
دهقان گفت: آمار دقیقی از میزان ارز حاصل از صادراتی که به چرخه اقتصادی کشور 

بازنگشته وجود ندارد زیرا فرایند انتقال ارز برخی صادرکنندگان زمانبر است.

اقتصادی

گزارش از توحید ورستان

حالا که توزیع کالاهای اساسی مردم با مشکل روبه رو است 
و سیاست 4200 تومانی نیز نتوانسته به اهداف مورد نظر 
اصابت کند و از سویی حرکت به سمت نرخ نیمایی و افزایش 
یارانه نقدی پیامدهای تورمی می تواند داشته باشد، استفاده از 

کالابرگ برای گذار از این شرایط بحرانی مناسب باشد.
یکی از مسائلی مورد بحث در میان مکاتب مختلف اقتصادی 
، وزن و اندازه دولت در اقتصاد یک کشور است. آدام اسمیت 
بنیان گذار مکتب کلاسیک که از او به عنوان پدر علم اقتصاد 
نیز یاد می شود یکی از اصول اساسی این مکتب را حضور 
بیان  اقتصاد  خاص  حوزه های  به  محدود  و  دولت  حداقلی 
می کند. به عبارت دیگر اسمیت براساس هسته مرکزی اندیشه 
خود یعنی »دست نامرئی« باور دارد که پیگیری نفع شخصی 
در نهایت به نفع مجموعه افراد آن جامعه خواهد بود. این همان 
اقتصاد مبتنی بر بازار آزاد است که تاکید ویژه به عنصر فرد و 
نقش حداقلی به دولت دارد. اما در نقطه مقابل دیدگاه اسمیت 
دیدگاهای سوسیالیستی و مارکسیستی قرار دارد که با طرح 
مباحثی مانند استعمار طبقاتی سعی می کنند نقش محوری 

برای دولت و برنامه ریزی متمرکز قائل شوند.
اما تجربه یک قرن اخیر نشان داده که در اقتصاد، دیدگاه های 
حدی ، ارتدوکسی و افراطی دست آخر نتایج مثبتی نداشته 
است. بحران اقتصادی سال 1929 نشان داد که در شرایطی 
بازار توانایی برقراری تعادل های تاکید شده در اقتصاد مبتنی 
بر بازار آزاد یا رقابتی را ندارد. از همین روی جان مینارد کینز 
این بحران را حاصل نارسایی کارکرد بازار می داند و مداخله 
دولت جهت تحریک تقاضا را راه حل موثر معرفی می کند. در 
سوی دیگر تجربه کشورهای سوسیالیستی و کمونیستی مانند 
شوروی سابق و کره شمالی کنونی نشان داده و می دهد که 
نادیده گرفتن نیروهای بازار چه تبعات و پیامدهایی می تواند 

داشته باشد.
بازار  کارکرد  نارسایی  توضیح  در  که  مفاهیمی  از  یکی  اما 
استفاده می شود مفهوم شکست بازار  است که حاکی از شرایط 
عدم تخصیص بهینه کالا و خدمات توسط بازار است و تجربه 
ماه های اخیر نظام توزیع کشور بخوبی می تواند مفهوم شکست 
بازار را توضیح دهد.  اما دولت برای اینکه بتواند این شرایطی را 
تعدیل کند و کالاهای اساسی را به صورت مناسب در اختیار 
آحاد جامعه قرار دهد روی به اجرای سیاست تخصیص ارز 
با نرخ 4200 تومان برای 25 قلم کالای اساسی  ترجیحی 
وارداتی آورد که براساس آمارها نزدیک به 14 میلیارد دلار در 
سال گذشته به این امر اختصاص یافت. اما کارکرد نظام توزیع 
کشور و فساد موجود در فرآیند تخصیص ارز و واردات کالاها 
موجب شد تا این سیاست برای برخی کالاها به اهداف مورد 
نظر اصابت نکند هر چند که برای برخی از اقلام مانند دارو موثر 

بوده است.
شرایط  تشدید  و  موضوع  این  گرفتن  نظر  در  با  بنابراین 
اقتصادی ناشی از تحریم های اقتصادی آمریکا که ورود کالا و 
ارز به کشور را دچار مشکل کرده، اتخاذ سیاست جدید اجتناب 

ناپذیر است. البته در ماه های اخیر سخن از جایگزینی نرخ 
نیمایی به جای 4200 تومانی برای کاهش فساد بوده است 
اما به باور بسیاری از اقتصاددانان کشور این موضوع می تواند 
بنابراین  کند.  تحمیل  کشور  به  را  بالایی  تورمی  پیامدهای 
تعدادی از کارشناسان و کنشگران اقتصادی با در نظر گرفتن 
شرایط کنونی اقتصاد کشور پیشنهاد استفاده از کالابرگ برای 
تخصیص بهینه کالاهای اساسی مردم را داده اند. سیاستی 
که در دوران جنگ تحمیلی هشت ساله توانست تا حدودی 
جهانگیری،  اسحاق  کند.  برطرف  را  مردم  کالایی  نیازهای 
از  استفاده  اخیر  روزهای  در  نیز  جمهور  رییس  اول  معاون 
راهکار  دو  را  نقدی  یارانه  افزایش  و  بندی  سهمیه  سیاست 
پیشروی سیاستگذار عنوان کرده است که به نظر می رسد که 
سهمیه بندی و استفاده از ابزار کالابرگ شانس بیشتری برای 

اجرا داشته باشد.
البته به نظر می رسد در صورت استفاده از کالابرگ، دیگر از 
روش های سنتی مانند کاغذ استفاد نشود و از ابزارهای نوین 
بهره گرفته شود. بطوری که حسین میرشجاعیان، معاون سابق 
و مشاور کنونی وزیر اقتصاد در گفت وگو با ایلنا در این مورد 
گفت: استفاده از کالابرگ یک سیستم تجربه شده است که 
مشکلات و مزیت های خاص خود را دارد و اگر بتوانیم آن را با 
ابزارهای نوین مانند کارت های بانکی ترکیب و روی کالاهای 
مشخص هدف گذاری کنیم به نظر نظام خوبی باشد. در مورد 
استفاده از کالابرگ مکانیسم های مختلفی طراحی و پیشنهاد 
شده است مثلا تخصیص به کارت ها یا فروشنده ها پس از 
استفاده و خرید صورت بگیرد یعنی انتقال از خزانه به حساب 

پس از خرید صورت بگیرد تا رسوب پول در کارت ها نیز صورت 
نگیرد.

همان طور که ذکر شد استفاده از کالابرگ در دوران جنگ 
هشت ساله نیز تجربه شده است از همین روی می توان از 
بهره  آتش داشتند  در  زمان دستی  آن  در  افرادی که  تجربه 
جست که یکی از آنها حسن عابدی جعفری  وزیر بازرگانی 
دولت دفاع مقدس است. وی خود را موافق اجرای دوباره این 
سیاست در کشور عنوان کرد و به ایلنا گفت: کشور در حال 
حاضر در جنگ اقتصادی است و ویژگی این شرایط همانند 
به  ارز  ورود  در  محدودیت  نظامی  جنگ  سال  هشت  دوران 
کشور است که باعث می شود عرضه و تقاضا در تعادل نباشند، 
بنابراین دولت باید تلاش کند تا از طرق گوناگون اساسی ترین 

کالاهای مورد نیاز  مردم را تامین کند.
وی ادامه داد: بنابراین باید برای کالاهای اساسی، ضروری 
و استراتژیک مردم یک سیستم توزیع منظم، دقیق و بدون درز 
در نظر گرفته شود، این همانند لوله کشی یک خانه است و باید 
مطمئن شد که از ابتدا تا انتهای مسیر هیچ درز و شکافی وجود 
ندارد. پس مهمترین راه تضمین سبد کالا در حوزه ی توزیع، 
کاربست کالابرگ برای اقلام اساسی است و اگر ما واقعیت 
درنگ  لحظه ای  آن  از  استفاده  در  بپذیریم  را  ایران  اقتصاد 

نخواهیم کرد.
عابدی جعفری تصریح کرد: اگر در این روند تاخیر شود اولا 
عدالت اجرا نخواهد شد و ثانیا عده ای سودجو از این مسیر 
سوءاستفاده خواهند کرد، از همین روی دولت باید با اطمینان 
کامل  و قوت قلب اقدام کند و نباید به دنبال راهکارهای دیگر 

تدریج  به  بهتر شدن شرایط می توان  و  مرور  به  البته  باشد. 
کالاها را وارد چرخه اقتصاد رقابتی کرد و کالابرگ را حذف 
کرد همانطور که در زمان جنگ نیز همین کار صورت گرفت 
و با فراوانی کالاها بدون هیچ مشکلی از سیستم کالابرگ خارج 
شدند. در مجموع تضمین عدالت، حفظ بیت المال و جلوگیری 

از رانت موکول به استفاده از سیستم توزیع کاملآ منظم است.
وی با مقایسه دو راهکار پیشنهادی از سوی معاون اول گفت: 
توزیع کالا از طریق افزایش عرضه باعث کنترل تورم و مانع رشد 
قیمت ها است در حالیکه توزیع نقدی پول عکس این اثر را دارد 

و با افزایش تقاضا، تورم را افزایش می دهد.
در  رحمانی  تیمور  دارد،  نیز  منتقدانی  سیاست  این  اما 
گفت وگو با ایلنا در مورد پیشنهاد استفاده از سیاست کوپنی 
گفت: ما زحمات زیادی کشیده ایم تا از سیستم کوپنی خارج 
توصیه  کشور  برای  سیستم  این  به  بازگشت  بنابراین  شویم 
نمی شود چون این سیاست برای دوران جنگ و کمبود شدید 

کالا تجویز می شود.
وی ادامه داد: باید توجه داشت که افزایش قیمت کالاهای 
اساسی مربوط به کمبود عرضه نیست که از سیاست کوپنی 
استفاده شود. در این شرایط بهتر است که بجای این سیاست 
مابه التفاوت افزایش قیمت کالاها را در قالب یارانه نقدی به 
دهک های فرودست جامعه و تهی دستان اضافه کنیم تا فشار 

روی این دهک ها کاهش یابد.
رحمانی گفت: سیاست کوپنی هزینه های جانبی را افزایش  
این  یارانه ها  به  کردن  اضافه  روش  در  حالی که  در  می دهد 

هزینه ها کمتر است.
استاد اقتصاد دانشگاه تهران تصریح کرد: روش حمایت از 
اقشار فرودست باید قاعده مند و متمرکز روی یارانه ها باشد تا از 

پراکندگی موردی هم جلوگیری شود.
از  بالای جامعه  به ضرورت حذف دهک های  اشاره  با  وی 
دریافت یارانه گفت: طبیعی است در شرایطی که اقتصاد و 
بودجه کشور تحت فشار است باید دهک های بالای جامعه که 
به نظر من پنج دهک بالایی است از دریافت یارانه حذف شوند 
تا حمایت بهتری از دهک های فرودست صورت بگیرد. در این 
راستا نظام اطلاعاتی کشور می تواند نقش مهمی داشته باشد و 

به نظر می رسد در شناسایی این اقشار توانمند باشد.
مهرداد لاهوتی نماینده مجلس در اسفند ماه سال گذشته و 
زمانی که دوباره استفاده از کالابرگ مطرح بود ضمن مخالفت 
با این ابزار گفت: کوپنی کردن یعنی چه؟ مگر در سال 58 
بود حالا هم یک کارت  زمان ها کوپن کاغذی  آن  هستیم؟ 
دست مردم بدهیم و بگوییم در صف بایستید روغن و گوشت 

بگیرید! این کار منطقی نیست و فساد ایجاد می کند.
در مجموع می توان گفت حالا که توزیع کالاهای اساسی 
نیز  تومانی   4200 سیاست  و  است  روبه رو  مشکل  با  مردم 
نتوانسته به اهداف مورد نظر اصابت کند و از سویی حرکت 
به سمت نرخ نیمایی و افزایش یارانه نقدی پیامدهای تورمی 
می تواند داشته باشد، استفاده از کالابرگ برای گذار از این 
شرایط بحرانی مناسب باشد تا دوباره مسیر اقتصادی کشور 

هموار شود.

ایمان بررسی می کند

کالابرگ، بازگشت به گذشته یا پلی برای عبور از بحران

به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 
از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه دوم

موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 
سلام علیکم 

با احترام آگهی ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 3097/2/97
وقت رسیدگی :  روز سه شنبه تاریخ 98/3/25 ساعت 12 حوزه 2

خواهان: شرکت تعاونی انقلاب شهریار
خوانده : ناصر گلرخ هشمت خانی – سلیمان اژدهاک

خواسته: مطالبه 
خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه حل 
اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده 
به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی 
لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت تبادل لوایح در شعبه حضور یابد خواهد 

بود.
م.الف 5614- شورای حل اختلاف حوزه 2 شهریار

--------------------------------
به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 

از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه دوم
موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 

سلام علیکم 
با احترام آگهی ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 3099/2/97

وقت رسیدگی :  روز سه شنبه تاریخ 98/3/25 ساعت 11/30 حوزه 2
خواهان: شرکت تعاونی انقلاب شهریار
خوانده : سجاد اعرابی – سعید سالاری

خواسته: مطالبه 
خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه حل 
اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده 
به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی 
لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت تبادل لوایح در شعبه حضور یابد خواهد 

بود.
م.الف 5613- شورای حل اختلاف حوزه 2 شهریار

--------------------------------
به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 

از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه دوم
موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 

سلام علیکم 
با احترام آگهی ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 3098/2/97

وقت رسیدگی :  روز سه شنبه تاریخ 98/3/25 ساعت 11 حوزه 2
خواهان: شرکت تعاونی انقلاب شهریار

خوانده : سعید سالاری - سجاد اعرابی 
خواسته: مطالبه 

خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه حل 
اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده 
به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی 
لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت تبادل لوایح در شعبه حضور یابد خواهد 

بود.
م.الف 5612- شورای حل اختلاف حوزه 2 شهریار

--------------------------------
به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 

از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه دوم
موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 

سلام علیکم 
با احترام آگهی ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 85/02/98

وقت رسیدگی :  روز سه شنبه تاریخ 98/3/26 ساعت 9 حوزه 2
خواهان: شرکت تعاونی انقلاب کرشته شهریار

خوانده : پروانه نصرالهی
خواسته: مطالبه چک

خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه حل 
اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده 
به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی 
لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت تبادل لوایح در شعبه حضور یابد خواهد 

بود.
م.الف 5615- شورای حل اختلاف حوزه 2 شهریار

--------------------------------
به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 

از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه اول
موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 

سلام علیکم 

با احترام آگهی ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 1198/1/97
وقت رسیدگی :  روز سه شنبه تاریخ 98/3/28 ساعت 8/10  حوزه اول

خواهان: مصطفی فصیح رامندی 
خوانده : سودا صیامی – مجید خراط

خواسته: مطالبه وجه چک
خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه حل 
اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده 
به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی 
لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت تبادل لوایح در شعبه حضور یابد خواهد 

بود.
م.الف 5610- شورای حل اختلاف حوزه 1 شهریار

--------------------------------
ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 69/13/98   

وقت رسیدگی :  روز25 ماه 3 سال 98 ساعت 15/30  
خواهان: خداوردی امینی 

خوانده : بهزاد حسن زنی – مهدی بابو
خواسته: مطالبه چک

خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه 
حل ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده به 
درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی 
ظرف یک ماه بدفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم دادخواست 
و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر بالا جهت رسیدگی حضور بهمرساند چنانچه بعدا ابلاغی 

بوسیله آگهی لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن ده روز خواهد بود.
م الف 5606- رییس شورای حل اختلاف حوزه سیزدهم شهریار

--------------------------------
ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 70/13/98   

وقت رسیدگی :  روز25 ماه 3 سال 98 ساعت16 
خواهان: خداوردی امینی 

خوانده : مهدی ملائی – پویان حقیقت مهام
خواسته: مطالبه 

خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه 
حل ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده به 
درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی 
ظرف یک ماه بدفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم دادخواست 
و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر بالا جهت رسیدگی حضور بهمرساند چنانچه بعدا ابلاغی 

بوسیله آگهی لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن ده روز خواهد بود.
م الف 5609- رییس شورای حل اختلاف حوزه سیزدهم شهریار

--------------------------------
ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 68/13/98   

وقت رسیدگی :  روز25 ماه 3 سال 98 ساعت 15/15  
خواهان: خداوردی امینی 

خوانده : سعید نور آذر – محسن ناصری
خواسته: مطالبه وجه

خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه 
حل ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده به 
درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی 
ظرف یک ماه بدفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم دادخواست 
و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر بالا جهت رسیدگی حضور بهمرساند چنانچه بعدا ابلاغی 

بوسیله آگهی لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن ده روز خواهد بود.
م الف 5607- رییس شورای حل اختلاف حوزه سیزدهم شهریار

--------------------------------
ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 71/13/98   

وقت رسیدگی :  روز25 ماه 3 سال 98 ساعت 16/15  
خواهان: خداوردی امینی 

خوانده : پویان حقیقت مهام
خواسته: مطالبه وجه

خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه 
حل ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده به 
درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی 
ظرف یک ماه بدفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم دادخواست 
و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر بالا جهت رسیدگی حضور بهمرساند چنانچه بعدا ابلاغی 

بوسیله آگهی لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن ده روز خواهد بود.
م الف 5608- رییس شورای حل اختلاف حوزه سیزدهم شهریار

--------------------------------
ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 76/16/98   

وقت رسیدگی :  روز 5 ماه 4 سال 98 ساعت 16  
خواهان: رضا دولتی 

خوانده : ناصر درخشان 
خواسته: مطالبه وجه

خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه 16 
حل ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده به 
درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده از تاریخ نشرآخرین 
آگهی ظرف یک ماه بدفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم 
دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر بالا جهت رسیدگی حضور بهمرساند 
چنانچه بعدا ابلاغی بوسیله آگهی لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن ده روز 

خواهد بود.
م الف 5611- رییس شورای حل اختلاف حوزه شهریار

--------------------------------
رونوشت آگهی انحصار وراثت   

خانم افسانه عبدالهی دارای شناسنامه شماره 3768  به شرح دادخواست به کلاسه 
387 از این شورا در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که 
شادروان علیرضا خزاعی سرخس به شناسنامه 3398  در تاریخ 98/1/21 اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته اند ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به  
1 – حمیدرضا خزاعی سرخس  - 0150773307  - 1383 -  پسر

2 – حدیثه خزاعی سرخس -  0022550038  - 1387  - دختر
3 – افسانه عبدالهی -  3768-   1347  - همسر

اینکه با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
م.الف 5616 - دبیر شعبه 5 شورای حل اختلاف شهریار

--------------------------------
رونوشت آگهی انحصار وراثت   

خانم فاطمه حیدری مجد دارای شناسنامه شماره 6  به شرح دادخواست به کلاسه 400 
از این شورا در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که شادروان 
سید یونس حسینی به شناسنامه 15  در تاریخ 98/1/23 اقامتگاه دائمی خود بدرود 

زندگی گفته اند ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به  
1 – سیده زهرا حسینی -  2851 -  1363 -  دختر

2 – مبینا سادات حسینی-   4901400584 -  1384 -  دختر
3 – فاطمه حیدری مجد-   6 -  1345-  همسر

اینکه با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
م.الف 5605 - دبیر شعبه 5 شورای حل اختلاف شهریار

--------------------------------
برگ اجرائیه

شماره پرونده 572/3/97 
مشخصات محکوم له

نام: هادی  نام خانوادگی: کریمی پور سرو کوهی    نشانی محل اقامت : اندیشه فاز 3 خ 
ولیعصر مجتمع مسکونی فیروز 1 بلوک 1 و 5

مشخصات محکوم علیه
نام:امیر    نام خانوادگی:رادی    نشانی:مجهول المکان

به: بموجب دادنامه شماره 1239 مورخ 97/10/15 شورای حل اختلاف  محکوم 
حوزه سوم شهریار که وفق دادنامه شماره شعبه دادگاه عمومی حقوقی شهریار قطعیت 
حاصل کرده است حکم به محکومیت خوانده به مبلغ 200/000/0000 ریال بابت اصل 
خواسته و پرداخت خسارت تاخیر در تادیه از تاریخ گواهینامه عدم پرداخت وجه چک 
97/2/31 لغایت اجرای دادنامه و پرداخت مبلغ 2/590/000 ریال بابت هزینه دادرسی 

پرداخت نیم عشر دولتی
بموقع  آنرا  روزمفاد  ده  اجرائیه:1-ظرف  ابلاغ  ازتاریخ  است  مکلف  علیه  محکوم 
اجرا بگذارد)ماده 34 قانون اجرای احکام مدنی(2-ترتیبی برای پرداخت محکوم به 
بدهد.3-مالی معرفی کند که اجرا حکم واستیفاء محکوم به ازآن میسرباشد.چنانچه 
خود راقادربه اجرای مفاد اجرائیه نداند باید ظرف مهلت 30 روز کلیه اموال خودرا شامل 
تعداد یا مقدار وقیمت همه اموال منقول وغیرمنقول،به طور مشروح مشتمل بر میزان 
وجوه نقدی که به هر عنوان نزد بانکها وموسسات مالی واعتباری ایرانی یا خارجی دارد 
به همراه مشخصات دقیق حسابهای مذکور وکلیه اموالی که او به هر نحو نزد اشخاص 
ثالث دارد وکلیه مطالبات او از اشخاص ثاث ونیز فهرست نقل وانتقالات وهر نوع تغییر 
دیگر در اموال مذکور از زمان یک سال قبل از طرح دعوای اعسار به ضمیمه دادخواست 
اعسار به مقام قضائی ارائه نماید والا به در خواست محکوم له بازداشت می شود)مواد 
8و3 قانون نحوه اجرای محکومیت مالی 1394(4-خودداری محکوم علیه از اعلام 
کامل صورت اموال به منظور فرار از اجرای حکم،حبس تعزیری درجه هفت را در پی 
دارد)ماده 34 قانون اجرای احکام مدنی وماده 20 ق.م.ا و ماده 16 قانون نحوه اجرای 
محکومیت مالی 1394(5- انتقال مال به دیگری به هر نحو با انگیزه فرار از ادای دین به 
نحوی که باقیمانده اموال برای پرداخت دیون کافی نباشد موجب مجازات تعزیری درجه 
شش یا جزای نقدی معادل نصف محکوم به یا هر دو مجازات می شود.)ماده 21 قانون 
نحوه اجرای محکومیت مالی 1394(6- چنانچه صورت اموال پس از مهلت سی روز 
ارائه شود آزادی محکوم علیه از زندان منوط به موافقت محکوم له یا تودیع وثیقه یا معرفی 
کفیل توسط محکوم علیه  خواهد بود.)تبصره 1 ماده 3 قانون نحوه اجرای محکومیت 

مالی 1394(.
م.الف 5604- قاضی حوزه سوم  شورای حل اختلاف شهریارایرج عباسی

مفقودی
برگ سبز و برگ کمپانی خودرو سواری پراید تیپ جی تی ایکس آی  به رنگ 
سبز زیتونی متالیک مدل 1387 به شماره موتور 2342201 و شماره شاسی 
S1412287720094   به پلاک 964ل 65 ایران 16متعلق به آقای سهیل 

خنیاگر مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.



چهارشنبه -هجدهم اردیبهشت ماه 1398-    سال بیست  و دوم -   شماره 64798

آگهی موضوع ماده 3  قانون تعیین تکلیف  اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

ستاره بسکتبال زنان ایران:

 دیگر ترسی از حریفان خارجی نداریم

ملی پوش بسکتبال زنان که در باشگاه های غرب آسیا به عنوان بهترین شوت زن سه 
امتیازی انتخاب شد معتقد است که ترس بسکتبالیست های ایرانی از حریفان خارجی 

ریخته و با اعتماد به نفس بالایی وارد مسابقات می شوند.
»دلارام وکیلی« یکی از ستاره های بسکتبال زنان ایران است که پس از چند ماه دوری 
از دنیای توپ و تور به دلیل مصدومیت بازهم با قدرت بازگشته و در کنار عملکرد خوب 

برای تیم باشگاهی اش اکنون در تیم های ملی سه نفره و پنج نفره نیز حضور دارد.
وکیلی با تیم گروه بهمن نائب قهرمان غرب آسیا و به عنوان بهترین شوت زن سه 
امتیازی انتخاب شد. او در گفت و گو با ایرنا درباره روزهای تلخ مصدومیت و بازگشت 

به میادین صحبت کرد.
*پس از مصدومیت سنگین، دوباره به شرایط عادی برگشتی و در لیگ هم 

عملکرد خوبی داشتی. دوران مصدومیت چطور گذشت؟
در جریان فصل گذشته لیگ برتر آسیب دیدم. در کنار از دست دادن لیگ، مسابقات 
بین المللی زیادی را نیز در رده ملی از دست دادم که برایم خیلی سخت بود. با این حال 
آنقدر انگیزه داشتم که خیلی سریع خودم را به شرایط مطلوب برسانم. پس از جراحی 
توسط دکتر مجید کیهانی تمرین ها را آغاز کردم و زمانی که کاملا سلامتم را بدست 

آوردم، زیر نظر مربی تمرین می کردم تا خیلی سریع برگردم. 
*با گروه بهمن وارد لیگ شدی و به مقام سوم رسیدی. 

بله فصل خوبی بود. تلاش ما این بود که بتوانیم به مقام قهرمانی برسیم اما بسکتبال 
هیچ وقت قابل پیش بینی نبوده و همان لحظه که نتوانستیم تمرکز داشته باشیم حریف 
از موقعیت هایش استفاده کرد و برنده شد. اتفاق خوب در لیگ امسال این بود که 

مسابقات به خوبی دیده شد که بازتاب مناسبی داشت. 
*در غرب آسیا نیز عملکرد خوبی داشتید و نائب قهرمان شدید. نخستین 

عنوان بین المللی در بسکتبال چه حس و حالی داشت؟
 زمانی که بسکتبال زنان ایران وارد میادین بین المللی شد یک ترس درون بازیکنان 
وجود داشت. تجربه بین المللی نداشتیم و استرس زیادی را تحمل می کردیم. مشخص 
بود که اعتماد به نفس هم نداریم اما وقتی در رقابت های مختلف حاضر شدیم و توانایی 
های خودمان را دیدیم این ترس ریخته شد و حالا با اعتماد به نفس بسیار بالایی کار می 
کنیم. هر قدر این رویدادها بیشتر باشد عملکرد ما هم بهتر می شود. نمونه مشخص 
رقابت های غرب آسیا بود که در هر مسابقه بدون استرس وارد زمین می شدیم و رقابت 

می کردیم و به نظرم عنوان خوبی هم کسب کردیم.
بهترین شوتزن سه امتیازی هم شدی. عنوانی که در آن تورنمنت معروف ترکمنستان 

هم بدست آوردی.
در پایان مسابقات که بهترین ها مشخص شد به این عنوان رسیدم. حس خوبی بود که 
توانستم در رویداد بین المللی خودم را نشان دهم. به نظرم تیم خوبی داشتیم و بازیکنان 

عملکرد قابل قبولی را به نمایش گذاشتند که نتیجه اش این عناوین شد. 
*حالا بعد از یک سال دوری به تیم ملی برگشتی. تیم ملی سه نفره و پنج نفره. 

اوضاع تیم ملی چطور است؟
 تمرین های خوبی داشتیم. اول درباره تیم سه نفره بگویم که چند تورنمنت مهم داریم 
و باید با بهترین شرایط در آنها شرکت کنیم. کاپ آسیایی و جام جهانی رویدادهای مهمی 
هستند. با توجه به اینکه شانس کسب سهمیه المپیک هم داریم باید خیلی خوب کار 
کنیم. درباره بسکتبال پنج نفره نیز اتفاق خوب آغاز کار بود. کادر فنی مشخص شد و یک 
مرحله اردوی آماده سازی هم داشتیم. باید برای کاپ آسیا آماده شویم و در این بخش 

هم کار مهمی داریم و رقابت هایمان بسیار دشوار است.
*تیم ملی زنان در این اردو چه شرایطی داشت؟

تمرین های خوبی داشتیم. چون هنوز شروع کار است یکسری موارد اولیه در این اردو 
مورد توجه بود. با تمام شدن برنامه تیم ملی سه نفره، برنامه های تیم ملی پنج نفره به 
صورت جدی آغاز می شود و باید تلاش کنیم و برای مسابقات قهرمانی آسیا آماده شویم. 
*به دیده شدن بسکتبال زنان اشاره کردی. توجه ها به بسکتبال زنان در این 

مدت چطور بود؟
با شروع کار بسکتبال زنان به طور رسمی توجه ها خوب بود. البته می تواند بیشتر هم 
باشد. به طور قطع سرمایه گذاری در این بخش موجب رشد و پیشرفت خواهد شد و 
سرمایه گذاران هم به خوبی دیده می شوند. فدراسیون نیز در این مدت تلاش کرده و هر 

آنچه که می توانسته در اختیار بسکتبال زنان قرار داد. 
*بحث جدا شدن بسکتبال سه نفره و پنج نفره همیشه مطرح است. به عنوان 

کسی که در هر دو تیم ملی حضور داری نظرت درباره این جدایی چیست؟
 به نظر من نمی توان این دو بخش را از هم جدا کرد. به خصوص اکنون که بسکتبال 
زنان به تازگی کارش را شروع کرده است. همه کشورها در ترکیب تیم سه نفره خود از 
بازیکنان اصلی شان استفاده می کنند و ما هم که به تازگی کار را شروع کرده ایم نباید 
به بازیکنان توانمند بی توجه باشیم. به نظرم طبق یک برنامه ریزی درست می شود به 
بهترین شکل هر دو تیم ملی را پیش برد تا در آینده که بسکتبال زنان توسعه بیشتری از 

نظر کمی و کیفی خواهد داشت بتوان تصمیم دیگری گرفت.

 وزیر ورزش و جوانان :

سرمربی جدید تیم ملی فوتبال
 درآینده نزدیک معرفی می شود

وزیر ورزش و جوانان با اشاره به پیگیری موضوع انتخاب سرمربی تیم ملی از سوی 
فدراسیون فوتبال، اظهار داشت: با تعدادی از مربیان سطح بالای خارجی مذاکراتی 

صورت گرفته و نتیجه نهایی آن در آینده نزدیک اعلام می شود.
مسعود سلطانی فر در این خصوص اظهار داشت: دیگر زمان آن رسیده با توجه به 
استعدادهای خوبی که در رده های نوجوانان و جوانان در اختیار داریم با به کارگیری یک 

مربی خوب بتوانیم به المپیک 2020 توکیو صعود کنیم.
سلطانی فر در خصوص تعیین تکلیف نهایی هدایت تیم های ملی فوتبال بزرگسالان 
و امید گفت: کاملا در جریان هستم که مسئولان فدراسیون فوتبال با جدیت پیگیر این 
موضوع هستند و با تعدادی از مربیان خیلی خوب خارجی در این خصوص مذاکراتی 

داشته و به تفاهماتی رسیده اند. 
وزیر ورزش و جوانان ادامه داد: امیدوار هستیم ظرف روزهای آینده این مذاکرات به 
نتیجه نهایی برسد و هم سرمربی تیم بزرگسالان و هم سرمربی تیم المپیک ما انتخاب 
شوند. ما بیش از چهل سال است که به بازی های المپیک صعود نکرده ایم و آخرین 
حضورمان در مسابقات 1976 مونترال بود. فکر می کنم دیگر زمان آن رسیده با توجه 
به استعدادهای جوانی که در رده های نوجوانان و جوانان در اختیار داریم با بکارگیری 

یک مربی خوب بتوانیم به المپیک 2020 توکیو صعود کنیم و نتایج خوبی هم بگیرم. 
سلطانی فر در پایان تاکید کرد: در خصوص تیم ملی بزرگسالان هم در جریان هستم 
با تعدادی مربی خوب و دارای کارنامه مذاکراتی انجام شده که امیدواریم با بررسی های 

دقیق در آینده نزدیک گزینه نهایی را اعلام کنیم.

بعلت غیبت  غیرموجه؛

مجیدی، رحمتی را جریمه کرد
فرهاد مجیدی که از غیبت غیرموجه سید مهدی رحمتی در تمرین دیروز استقلال 

ناراحت بود تصمیم به جریمه کاپیتان تیمش گرفت.
غیبت سید مهدی رحمتی در تمرین دیروز استقلال با ناراحتی فرهاد مجیدی روبرو 
شد و سرمربی آبی پوشان پایتخت تصمیم گرفت کاپیتان تیمش را با جریمه روبرو کند.
دیروز وقتی بازیکنان استقلال برای تمرین در مجموعه ورزشی تهرانسر حاضر شدند 
سید مهدی رحمتی که مدت هاست در ترکیب ثابت جایش را به سید حسین حسینی 
داده است غایب بود.مجیدی وقتی از سرپرست استقلال دلیل این غیبت را پرسید 

هماهنگی  بدون  رحمتی  شد  متوجه 
در تمرین بعد از بازی با الدحیل قطر از 
اصغر حاجیلو خواست اورا جریمه کند.
مجیدی اعتقاد داشت همه بازیکنان در 
او یکسان هستند و چه رحمتی و  نظر 
چه بازیکنان جوان تر باید نظم و انضباط 
باشگاه  کنند.سایت  رعایت  را  تیمی 
توجه  با  نوشت:  باره  این  در  استقلال 
به غیبت غیر موجه مهدی رحمتی در 
تمرین روز سه شنبه، این بازیکن توسط 
سرمربی تیم جریمه گردید که مراتب به 
وسیله سرپرست تیم به اطلاع مدیرعامل 

باشگاه رسانده شد.

به بهانه تصمیم جدید فرهاد مجیدی؛

بازخوانی حاشیه سازی بازیکنان عراقی در فوتبال ایران
اقدامی که فرهاد مجیدی برای کنار گذاشتن »طارق همام« 
از ترکیب تیم استقلال انجام داد، نشان می دهد که حاشیه 

سازی بازیکنان عراقی در فوتبال ایران تمامی ندارد. 
فرهاد مجیدی سرمربی تیم فوتبال استقلال در پایان دیدار 
آسیایی این تیم با الدحیل قطر که با حذف آبی پوشان از لیگ 
قهرمانان آسیا همراه بود، با انتقاد از بعضی بازیکنان تیمش، 
خبر از کنار گذاشتن طارق همام هافبک عراقی داد. به گفته 
مجیدی، طارق به خاطر اعتراض در نبودش در ترکیب اصلی از 

این تیم کنار گذاشته شد.
طارق همام پیش از این هم با بعضی از اقدامات و صحبت های 
خود برای استقلال حاشیه سازی کرده بود؛ از مصدومیت در 
یک تیم محلی عراق در زمان قرارداد با استقلال تا مصاحبه 
جنجالی علیه مدیران باشگاه در گفتگو با رسانه های عراقی. به 
نظر می رسد طارق هم راهی را در پیش گرفته که اکثر بازیکنان 

عراقی شاغل در لیگ ایران آن را رفته اند.
*کرار جاسم؛ سمبل بازیکنان عراقی و پرحاشیه

است.  جاسم  کرار  عراقی،  ساز  حاشیه  بازیکنان  سمبل 
بازیکنی که جنجال هایش از زمان حضور در تراکتورسازی آغاز 
شد و به این رفتار در زمان حضور در استقلال، شاهین بوشهر و 
حتی صنعت نفت ادامه داد. موارد بی شماری از حاشیه سازی 
های کرار در لیگ ایران دیده می شود که مدیران و سرمربیان آن 
تیم ها در بیشتر موارد چشم خود را روی مشکلات این بازیکن 
بسته اند. اختلافات شدید کرار با کادر فنی و مدیریت وقت 
استقلال و درگیری او با مجتبی جباری بر سر یک ضربه کاشته 
در بازی جام حذفی با سایپا از مواردی است که شاید کمتر از 

اذهان تماشاگران این بازی پاک شود.
غیر  و  پنهانی  مذاکره  کرار هم  مورد حاشیه سازی  آخرین 
با  زمانی که  بود؛ درست در  الشرطه عراق  باشگاه  با  قانونی 
باشگاه صنعت نفت آبادان قرارداد داشت. این بازیکن در میانه 

همین فصل لیگ ایران را ترک کرد و به تیم الشرطه پیوست.
*عماد رضا؛ کیفیت فنی بالا و حاشیه سازی در دوره 

دوم
عماد رضا یکی دیگر از بازیکنان عراقی است که مدت زیادی 
در فوتبال ایران و بیشتر در تیم سپاهان بازی کرد. توانایی بالای 
گلزنی و کیفیت فنی این بازیکن بر هیچکس پوشیده نبود. او 
ابتدا با لباس فولاد خوزستان به فوتبال ایران وارد شد و یک سال 
بعد راهی سپاهان شد. عماد رضا چهار سال در سپاهان بازی 
کرد، سپس به الزمالک مصر رفت و بعد از آن هم به شاهین 
بوشهر پیوست. این بازیکن در نهایت فصل 2011 - 2012 
مجدداً به سپاهان بازگشت ولی فروغ همیشگی را نداشت. 
دوره دوم حضور عمادرضا در سپاهان با حاشیه ها و اعتراضات 
وی که عموماً به خاطر نیمکت نشینی بود، همراه شد. او حتی 
بعدها در مصاحبه هایش تاکید کرد که زلاتکو کرانچار سرمربی 
و  درگیری ها  ندارد!  روز  به  فوتبالی  اطلاعات  سپاهان  وقت 
اختلافات عمادرضا با سپاهان به جایی رسید که این باشگاه 
مجبور به جریمه وی شد و علیرضا رحیمی مدیرعامل وقت 

باشگاه سپاهان هم صدور رضایتنامه این بازیکن را در گرو تسویه 
حساب جریمه هایش عنوان کرد.

*سامال سعید؛ تیغی در گلوی فولاد خوزستان!
سامال سعید مدافع عراقی مدتی در تیم فولاد خوزستان بازی 
کرد و مسئولان و سرمربی وقت فولاد خوزستان )مجید جلالی( 
را جان به لب کرد. این بازیکن به بی نظمی هایش شهره بود و 
کار را به جایی رساند که فولادی ها او را اخراج کردند. جلالی 
درباره سامال سعید گفته بود: »این بازیکن وقتی برای شرکت 
در اردوی تیم ملی عراق به کشورش می رفت هر بار به بهانه های 
مختلف از جمله تأخیر در صدور ویزا یا نبود پرواز چند روز متوالی 
در تمرینات غیبت می کرد که ما این بهانه ها را می پذیرفتیم. 
یکبار وقتی برای بازی با شهرداری عازم تبریز بودیم این بازیکن 
اعلام کرد که همراه تیم به تبریز نمی آید. هر چند او تیم را در آن 
مسابقه همراهی نکرد، اما مشکل ما با صحبت کردن به صورت 

موقتی حل شد.«
سعید حتی گاهی تمارض به مصدومیت می کرد که دستش 
پیش از بازی فولاد با مس کرمان رو شد. او در نهایت به خاطر 
تأخیر سه روزه برای حضور در تمرینات فولاد خوزستان در نوروز 

در اختیار باشگاه قرار گرفت و اخراج شد.
*هوار ملامحمد؛ داد کاشانی و مظلومی در آمد!

دیگر بازیکن بی نظم عراقی در ایران هوار ملامحمد بود که 
ابتدا برای پرسپولیس بازی کرد و سپس در تیم های استقلال، 
شاهین بوشهر و ذوب آهن به میدان رفت و در نهایت ایران را 
ترک کرد. حاشیه های هوار خیلی زود آغاز شد و داد حبیب 
کاشانی مدیرعامل باشگاه پرسپولیس را در آورد. این بازیکن در 

شرایطی که فقط 6 بازی برای پرسپولیس انجام داده بود، در نیم 
فصل ایران را ترک کرد و پرسپولیسی ها تا مدت ها از او بی خبر 
بودند. بازگشت هوار به تمرینات پرسپولیس آغاز دوره جدیدی 
از حاشیه ها بود. باشگاه از قرارداد هوار 1۵ درصد کسر کرد که 
اعتراض این بازیکن را در پی داشت. پرسپولیس از جریمه این 
بازیکن یک مقدار عقب نشینی کرد و آنرا به 10 درصد کاهش 
داد. هوار به این هم راضی نشد و بازی کردنش در پرسپولیس را 
مشروط به بخشیدن تمام این جریمه کرد! این بازیکن که بدون 
انجام تست پزشکی و فنی به عضویت پرسپولیس در آمده بود و 
همان ابتدا 200 هزار دلار از پولش را گرفته بود، از پرسپولیس 

درخواست 1۵0 هزار دلار دیگر کرد!
حبیب کاشانی درباره هوار گفته بود: »متاسفانه به گونه ای با 
وی قرارداد بسته اند که این بازیکن به خود اجازه داده پایش را 
از گلیمش درازتر کند و حالا هم دلال او می خواهد با استفاده 
از احساسات مردم ایران قضیه را به نوعی ماست مالی کند که 
ما این اجازه را نمی دهیم. ما اگر در مقابل بازیکنی مانند هوار 
ملامحمد ملاحظه کنیم آن وقت در مقابل بازیکن بزرگ تر تیم 
مانند کریم باقری باید چه رفتاری داشته باشیم؟ او در حدود یک 
سوم هوار ملامحمد پول گرفته است. آقای عابدزاده و عبدی 
دو تن از مربیان خوب باشگاه فقط 1۸ درصد قرارداد خود را 
گرفته اند. در حالی که آقای هوار ملامحمد تا قبل از اینکه پایش 

به ایران برسد ۳0 درصد قراردادش را دریافت کرده است.«
این بازیکن یک فصل بعد راهی استقلال شد ولی از همان 
ابتدا به خاطر تأخیر در حضور در تمرینات، به حاشیه سازی 
هایش ادامه داد. او برای شرکت در تمرینات استقلال امروز 

سرمربی  مظلومی  پرویز  صدای  که  جایی  تا  می کرد  فردا  و 
استقلال به خاطر این رفتار در آمد. البته هوار در استقلال هم 
دست بردار پرسپولیس نبود و زمانی که به خاطر بدهی مالیاتی 
اش ممنوع الخروج شد، در لباس استقلال به کمیته انضباطی 

شکایت کرد.
به زمین و  پیراهن سپاهان  ابوالهیل؛ کوبیدن  عبدالوهاب 

اخراج از تمرین
بود که  بازیکنان عراقی  از جمله  ابوالهیل هم  عبدالوهاب 
در   2009 سال  تا  و  شد  ایران  فوتبال  وارد   200۳ سال  از 
لیگ کشورمان بازی کرد. این بازیکن در تیم های استقلال 
خوزستان، سپاهان و فولاد خوزستان بازی کرده است. ابوالهیل 
از نظر فنی کیفیت خوبی داشت اما در مقاطعی با سرمربیان 

و باشگاه هایی که در آن حضور داشت، دچار مشکل می شد.
یکی از مشکلات شاخص او در اردیبهشت سال ۸۸ و در دوران 
حضورش در سپاهان بود. فرهاد کاظمی سرمربی وقت سپاهان 
به دلیل آنچه که »کوبیدن لباس سپاهان« به زمین عنوان شد، 
این بازیکن را از تیم اخراج کرد. دلیل ناراحتی ابوالهیل هم 
تعویض شدن در بازی سپاهان با پاختاکور و همچنین خروجش 
از لیست بازی با فجر سپاسی بود. در همین شرایط بود که 
ابوالهیل یکی از جنجالی ترین مصاحبه های خود را علیه فرهاد 
کاظمی انجام داد و گفت: هر بازیکنی که با فرهاد کاظمی به 
مشکل خورده چند هفته از تیم کنار گذاشته شده است. قبل 
از حضور کاظمی در سپاهان همه با هم دوست بودند و از این 
مشکلات نداشتیم. کاظمی برای اینکه خطیبی را بازی بدهد 

همزمان من و عمادرضا را در زمین نمی گذارد.«
*بشار رسن؛ تمام شدن برگه پاسپورت و تهدید 

پرسپولیس!
بشار رسن هافبک پرسپولیس از جمله بازیکنان عراقی است 
این  است.  زده  رقم  پرسپولیس  برای  را  حاشیه  کمترین  که 
بازیکن که بیشتر به دنبال بازی کردن است نه حاشیه سازی، 
کیفیت فنی خوبی هم دارد و در دو فصل اخیر عصای دست 
کادر فنی پرسپولیس بوده است. تنها موردی که شاید برانکو 
با بشار به مشکل خوردند،  ایوانکوویچ و باشگاه پرسپولیس 
تأخیر در بازگشت این بازیکن به تمرینات پرسپولیس بعد از 
این تأخیر را تمام  پایان جام ملت های آسیا بود. بشار دلیل 
شدن برگه پاسپورتش عنوان کرد ولی بعد از مصاحبه جدی 
مسائل حقوقی باشگاه پرسپولیس، بشار رسن راهی ایران شد. 
البته بحث تمدید قرارداد بشار با پرسپولیس هم در هفته های 
گذشته خبرساز شده بود و هنوز هم معلوم نیست این بازیکن در 

پرسپولیس ماندنی است یا خیر.
*دیگر بازیکنان عراقی در لیگ ایران

علاوه بر نفرات بالا، بازیکنان دیگری هم با ملیت عراقی در 
اندازه  به  شاید  آنها  جنجال  که  کردند  بازی  کشورمان  لیگ 
نفرات ذکر شده نبوده است. نور صبری، باسم عباس، خلدون 
ابراهیم، احمد کاظم، هیثم کاظم و علا عبدالزهرا از جمله این 

بازیکنان هستند.

ورزشی

این  زیدان  زین الدین  می گوید  مارکا 
بازیکنان  با  جداگانه  صورت  به  روزها 
بگوید  آنها  به  تا  می کند  صحبت  رئال 
فصل آینده در رئال مادرید خواهند ماند 
یا این تیم را ترک خواهند کرد. روزنامه 
زین الدین  می گوید  مارکا  اسپانیایی 
زیدان، سرمربی رئال مادرید این روزها 
بازیکنانش را تک به تک دعوت کرده و 
به صورت جداگانه به آنها می گوید که آیا 
در برنامه های فصل بعد او جایی دارند یا رئال را ترک خواهند کرد. مارکا مدعی شد 
زیدان تا کنون با گرت بیل، مارکوس یورنته و دنی سبایوس در این باره گفتگو کرده 
است. بر اساس گزارش مارکا به این سه بازیکن گفته شده که مورد نیاز باشگاه نیستند 
و باید انتظار این را داشته باشند که در فصل تابستان رئال را ترک کنند. بیل که از زمان 
روی کار آمدن زیدان به عنوان سرمربی رئال با او تماس  چندانی نداشته اولین کسی 
بوده که این خبر را از زیدان دریافت کرده که در فصل آینده رئال به او نیازی نخواهد 
داشت. به ادعای مارکا، یورنته و سبایوس هم دیگر بازیکنانی هستند که زودتر از بقیه 
خبر جدایی قریب الوقوع خود را از زیدان دریافت کرده اند.   مارکا می گوید مارسلو دیگر 
بازیکنی بوده که به دفتر سرمربی رئال دعوت شده ولی بر خلاف سه نفر پیشین، همه 
شواهد نشان می دهد که زیدان او را احضار کرده بوده تا به ستاره خط دفاعی تیمش 

بگوید که فصل آینده هم با پیراهن سفیدرنگ رئال مادرید بازی خواهد کرد.

جوردی آلبا لیونل مسی را با اختلاف 
زیاد، بهترین بازیکن دنیا می داند.

جوردی آلبا محصول آکادمی فوتبال 
بارسلوناست ولی مقطعی را در باشگاه 
به   2012 سال  و  کرد  سپری  والنسیا 
بارسا بازگشت. او در سال های اخیر، 
آبی  چرای  و  چون  بی  چپ  مدافع 
اناری ها بوده است. آلبا همواره یکی از 
تحسین کنندگان لیونل مسی است و 

همکاری های او با فوق ستاره آرژانتینی در درون زمین نیز منجر به گل های فراوانی 
برای بارسا شده. آلبا در ستایش از مسی به فرانس فوتبال گفت:» برای من، لئو از 
لحاظ شخصیتی هیچ تغییری نسبت به گذشته نکرده است. رابطه ما مثل همیشه 
است و در بهترین سطح قرار دارد. به کمک مسی تبدیل به بازیکن بهتری شده ام. 
او حتی از لحاظ فنی بهتر از گذشته نیز شده است. هر زمان کاری غیرممکن به نظر 
می رسد، مسی ظاهر می شود و همه چیز را عوض می کند. مسی با اختلاف بسیار 
زیاد، بهترین بازیکن دنیاست.« آلبا در مورد شرایط رختکن بارسا گفت:» فضایی 
بسیار صمیمی در بارسا وجود دارد. هسته مرکزی تیم را بازیکنان آکادمی تشکیل 
می دهند. الان من هم جزو بازیکنان قدیمی محسوب می شوم و تصور کنید چند 
سال است کنار هم بازی می کنیم. هر زمان فرصت باشد، شوخی و خنده می کنیم 

و سعی مان، شاد نگاه داشتن فضای رختکن است.«

دافع تیم فوتبال آژاکس پیشنهاد قابل توجهی 
را از سوی باشگاه منچستریونایتد رد کرد.

نشریه »میرر« انگلیس مدعی شد باشگاه 
 70.2۵ پیشنهادی  منچستریونایتد 
ارائه  دلیخت  ماتیس  به  یورویی  میلیون 
با  پنج ساله  قرارادی  با  دارد  و قصد  کرده 
دستمزد سالیانه 1۵.2 میلیون یورو، او را 
به خدمت بگیرد، اما مدافع هلندی آژاکس 
گفته  خود  مدیربرنامه های  رایولا،  مینو  به 

این پیشنهاد را رد کند، چرا که معتقد است منچستریونایتد دیگر مثل سابق مقصد 
جذابی نیست.

به نظر می رسد کاپیتان 19 ساله آژاکس درهای امید را به روی منچستری ها بسته است. 
مدیربرنامه های دلیخت هم فکر نمی کند باشگاه منچستریونایتد بخواهد با پیشنهادی بهتر 

دوباره سراغ این بازیکن بیاید.
دلیخت که تا سال 2021 با آژاکس قرارداد دارد، این فصل ۵0 بازی در رقابت های 

مختلف برای این تیم به میدان رفته و شش گل هم به ثمر رسانده است.
ماتیس دلیخت که این فصل یکی از بهترین بازیکنان آژاکس بوده و تأثیر زیادی در 
رسیدن این تیم به مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا داشته، جایی که شانس بالایی 
برای رسیدن به فینال هم دارند، مورد توجه باشگاه های بزرگ اروپایی از جمله بارسلونا و 

یوونتوس قرار گرفته است.

 سه خروجی اول زیدان 
مشخص شدند

 جوردی آلبا:
مسی من را به بازیکن بهتری تبدیل کرد 

 دلیخت پیشنهاد اغواکننده منچستریونایتد را 
رد کرد

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش ¬¬کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳000102419۳ شماره  رأی   -1
1۳971144۳0001001۵69 آقای حسین جهرودیان فرزند اکبر در 2/2۵ دانگ مشاع 
از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 10۵ متر مربع پلاک شماره 10۳۵ 
فرعی از 49 فرعی از 110۳۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از تقی قره جوهر صادره در دفتر ۳70 صفحه ۵07. 

)م الف ۳49(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001024402 شماره  رأی   -2
1۳971144۳0001001۵70 آقای محمد کبیرپور فرزند محمود در 2/2۵ دانگ مشاع 
از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 10۵ متر مربع پلاک شماره 10۳۵ 
فرعی از 49 فرعی از 110۳۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از تقی قره جوهر صادره در دفتر ۳70 صفحه ۵07. 

)م الف ۳۵0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳000102440۳ شماره  رأی   -۳
1۳971144۳0001001۵71 آقای محمد گیلکی قمرودی فرزند قاسم در 1/۵ دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 10۵ متر مربع پلاک شماره 
10۳۵ فرعی از 49 فرعی از 110۳۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از تقی قره جوهر صادره در دفتر ۳70 صفحه 

۵07. )م الف ۳۵1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳00010240۳۳ شماره  رأی   -4

1۳971144۳00010000۳۵ خانم زهرا نیکخواه سیروئی فرزند غلامعلی در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 16۳/26 متر مربع پلاک شماره 
10977 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 1۸2۵7۳ 

مورخ 96/0۸/14 دفترخانه 12 قم. )م الف ۳۵2(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001024۳49 شماره  رأی   -۵
1۳971144۳0001001607 خانم فاطمه نیک خواه فرزند علی در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 16۳/26 متر مربع پلاک شماره 10977 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از زهرا 

نیک خواه سیروئی. )م الف ۳۵۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001019027 شماره  رأی   -6
1۳921144۳000100۳00۸ خانم فخری جوادی حسینی فرزند عباس در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 210/40 متر مربع پلاک شماره 1064۵ اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی به شماره 712۸۳ مورخ ۸9/09/1۳ دفترخانه 

11 قم. )م الف ۳۵4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001024467 شماره  رأی   -7
1۳971144۳0001000۸21 آقای وحید دهقانی فرزند علیرضا در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 1۸0 متر مربع پلاک شماره 1096۵ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی به شماره 1694۸9 

مورخ 96/06/1۵ دفترخانه 4 قم. )م الف ۳۵۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001024611 شماره  رأی   -۸
1۳971144۳000100197۸ خانم اعظم احمدی فرزند حسین در یک – سوم سهم مشاع 
از سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 1۸0 متر مربع 

پلاک شماره 1096۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث 
متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت 9709972۵24002927 مورخ 97/0۸/22 شعبه 

40 شورای حل اختلاف قم. )م الف ۳۵6(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001024610 شماره  رأی   -9
1۳971144۳0001001977 آقای علیرضا دهقانی فرزند ابوالقاسم در دو – سوم سهم 
مشاع از سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 1۸0 متر 
مربع پلاک شماره 1096۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم 
الارث متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت 9709972۵24002927 مورخ 97/0۸/22 

شعبه 40 شورای حل اختلاف قم. )م الف ۳۵7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001024466 شماره  رأی   -10
1۳971144۳0001001۵۳۵ آقای روح اله جعفری فرزند مقداد در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 2۳2/۳0 متر مربع پلاک شماره 1027۵ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی مورخ 96/12/2۳ دفترخانه 74 قم. )م الف ۳60(

مورد تأیید قرار گرفته و ار آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت 
به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی یک قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/02/03 تاریخ انتشارنوبت دوم: 1398/02/18
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  

آگهی موضوع ماده 3  قانون تعیین تکلیف  اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  در  مستقر  اختلاف  حل  هیأت 
منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
به  مربوط   1۳9760۳۳00020۳201۳ شماره  رأی   -1
پرونده کلاسه 1۳971144۳0002001۳0۳ خانم شهربانو 
عزیزی فرزند غلامعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵4 )پنجاه و چهار( متر 
مربع پلاک شماره فرعی از 22۸1 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ 

سند مالکیت مشاعی دارای مالکیت می باشد. )م الف ۳01(
به  مربوط   1۳9760۳۳000202۵096 شماره  رأی   -2
داود  آقای   1۳911144۳0002007109 کلاسه  پرونده 
رمضانی فرزند موسی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 42 )چهل و دو( متر مربع 
پلاک شماره فرعی از 209۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید احمد 

رضوی برقعی خریداری کرده است. )م الف ۳02(

به  مربوط   1۳9760۳۳00020۳6492 شماره  رأی   -۳
علی  آقای   1۳911144۳000201۳۳4۸ کلاسه  پرونده 
مرادی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵4 )پنجاه و چهار( متر 
مربع پلاک شماره 1 فرعی از 2۳۳۵ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 
اسماعیل و رضا و اشرف و اکرم و سرور و طاهره و معصومه و 
مرضیه ورثه زهرا میره ورثه محمد میره خریداری کرده است. )م 

الف ۳0۳(
به  مربوط   1۳9760۳۳00020۳7407 شماره  رأی   -4
امید  آقای   1۳971144۳0002002107 کلاسه  پرونده 
عباسی فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین 
و  )یکصد  مساحت 161/04  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که 
شصت و یک متر و ممیز چهار( متر مربع پلاک شماره فرعی 
از 19۳7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از اسماعیل رنجبر هارونیه 

خریداری کرده است. )م الف ۳04(
به  مربوط   1۳9760۳۳00020۳۸491 شماره  رأی   -۵

اسداله  آقای  کلاسه 1۳911144۳00020167۵4  پرونده 
بابایی فرزند رضا علی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 121/7۸ )یکصد و بیست 
و یک متر و ممیز هفتاد و هشت( متر مربع پلاک شماره 1 فرعی 
از 21۸0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع 
الواسطه از حسن خطیبی خریداری کرده است. )م الف ۳0۵(
به  مربوط   1۳9760۳۳00020۳۵0۵1 شماره  رأی   -6
پرونده کلاسه 1۳961144۳0002001419 آقای سید قدیر 
حسینی فرزند سید محمد در قسمتی از ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۵/1۸ )پنجاه و 
پنج متر و ممیز هجده( متر مربع پلاک شماره 122 فرعی از 
19۵6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مابکیت مشاعی برابر 
الف  )م  باشد.  مالکیت می  دارای   96/۸/7 – سند ۸01۸1 

)۳۵۸
به  مربوط   1۳9760۳۳00020۳۵6۳۵ شماره  رأی   -7
پرونده کلاسه 1۳9۵1144۳0002001۵74 آقای ابوالفضل 

سلطانزاده در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 60 )شصت( متر مربع پلاک 
شماره 20۵ فرعی از 1942 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از میکائیل 

نجفی خریداری کرده است. )م الف ۳۵9(
مورد تأیید قرار گرفته و ار آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر 
آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 
1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این 
اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/02/03
 تاریخ انتشارنوبت دوم: 1398/02/18
مرتضی نورائی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 
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آیا اصولگرایان موفق به کسب اکثریت مجلس می شوند؟ 

چالش های پیش روی اصولگرایان
اصولگرایان در حالی امیدوار به کسب اکثریت مجلس در انتخابات اسفندماه هستند که 
باید بر چالش های گسترده پیش روی خود غلبه نمایند.اصولگرایان، به عنوان یکی از دو 
طیف اصلی شرکت کننده در انتخابات سال های اخیر در کشور، در انتخابات مجلس دهم، 
اکثریت خود را از دست دادند و در کسب کرسی های شهرهای بزرگی همچون تهران 
نیز ناکام ماندند. اکنون و پس از گذشت چهارسال، این بار اصولگرایان امیدوارند که بتوانند 
نتایج انتخابات قبل را جبران کنند و اکثریت مجلس را کسب نمایند؛ اما به نظر می رسد 

اصولگرایان باید برای بدست آوردن اکثریت مجلس، بر چالش هایی جدی غلبه نمایند. 
* وحدت؛ چالش اول اصولگرایان

انتخابات سال های اخیر نشان داده اند که ایجاد »وحدت« برای اصولگرایان، از رقیب 
سنتی آنان بسیار دشوار بوده است. اصولگرایان در انتخابات 1392 ریاست جمهوری تا 
مرحله آخر نیز نتوانستند به وحدت برسند و با 4 نامزد در مرحله نهایی پای صندوق های 
رای رفتند. وحدت لرزان اصولگریان در انتخابات 1396 نیز دیرهنگام بود و نتوانست آنان را 
با موفقیت همراه کند. عدم وحدت اصولگرایان تا جایی پیش رفت که در انتخابات ریاست 
جمهوری پیشین، »حزب موتلفه« در نهایت با سایر گروه ها ائتلاف نکرد و »مصطفی 
میرسلیم« را به عنوان کاندیدای رقیب » ابراهیم رییسی« روانه میدان انتخابات کرد. هم 
اکنون نیز به نظر می رسد تلاشی برای وحدت در میان اصولگرایان به چشم نمی خورد 
و گروه هایی همچون »جبهه پایداری«، »حزب موتلفه«، »جامعه مدرسین حوزه علمیه 
قم« و »جامعه روحانیت مبارز« تاکنون به وحدت نرسیده اند. در عین حال برخی چهره 
های شاخص اصولگرا نیز به نظر می رسد با یکدیگر دچار اختلافاتی اساسی هستند؛ 
اختلافاتی که از دوره های گذشته انتخابات آغاز شده است و به نظر می رسد کدورت 
ها میان برخی از شخصیت ها و چهره های برجسته اصولگرا، باقی مانده است. کدورت 
هایی که بطور حتم در هنگام ایجاد وحدت و لیست واحد دوباره سر باز خواهد کرد و 
ممکن است مانع از تدوین لیستی نهایی توسط اصولگرایان شود. همانطور که در انتخابات 
پیشین مجلس شورای اسلامی افرادی که در لیست نهایی »ائتلاف بزرگ اصولگرایان« 
قرار نگرفتند، خود اقدام به انتشار فهرست هایی کردند که در برخی مناطق باعث شکسته 

شدن رای اصولگرایان نیز شد.
*  فرمانده کیست؟

فرمانده جناح اصولگرا نامشخص است و در عین حال مدعیان بسیاری برای تکیه 
زدن به صندلی فرماندهی وجود دارد. از یکسو »علی لاریجانی« با حمایت برخی اصلاح 
طلبان و بخشی از اصولگرایان بر صندلی ریاست مجلس تکیه زد؛ اما از سوی دیگر 
بسیاری از اصولگرایان حاضر نیستند فرماندهی وی را بپذیرند. غلامعلی حداد عادل به 
عنوان یکی از چهره های برجسته سابقه دو شکست را انتخابات های اخیر در کارنامه 
خود دارد. »محسن رضایی« و »محمد باقر قالیباف« از دیگر چهره هایی هستند که در 
حاشیه اردوگاه اصلاح طلبان حضور دارند و از یکسو سعی می کنند تا استقلال خود را 
حفظ کنند و از سوی دیگر فرماندهی آنان مورد قبول برخی از اعضای مطرح این جناح 
نیست. چهره هایی همچون »علی اکبر ناطق نوری« نیز که در گذشته به عنوان نیروهای 
برجسته میانه روی این اردوگاه مطرح بوده اند؛ امروزه به اعضای اردوگاه رقیب نزدیک 
شده اند. حال باید دید آیا اصولگرایان امکان دارد بالاخره پس از کش و قوس های فراوان 
چند انتخابات گذشته که به شکست اردوگاه آنان منجر شده است، می توانند فرماندهی 
واحد و سرلیستی مورد وفاق اکثریت قریب به اتفاق اعضای خود پیدا کنند، یا آن که 
دوباره و در بزنگاه انتخابات، اختلاف میان اعضا بالا خواهد گرفت و شکستی دیگر نصیب 

این جریان خواهد شد. 
* چهره های تکراری و نیاز به حضور نسل جدید

اصولگرایان در دوره های انتخاباتی مجالس ششم تا دهم، با چهره هایی کم و بیش 
مشابه در رقابت ها شرکت کردند و فهرست آن ها در این انتخابات ها، اغلب فاقد چهره 
های جوان و جدید بوده است. تا جایی که برخی از پیش می دانند بطور مثال به احتمال 
چه کسانی در شهر تهران در فهرست نهایی اصولگرایان جای خواهند گرفت. چهره هایی 
همچون »غلامعلی حداد عادل«، »احمد توکلی«، »محمدرضا باهنر«، »علیرضا زاکانی«، 
»الیاس نادران« و مانند آن ها که از آنان با عنوان »ژنرال ها« یاد می شود، در طی سال 
های اخیر پای ثابت فهرست نامزدهای ائتلاف اصولگرایان بوده اند و می توان احتمال داد 
باز هم در صورت ایجاد وحدت در میان اصولگرایان، دوباره نام آن ها در تبلیغات انتخاباتی 
قرار گیرد. این در حالی است که اصولگرایان نیاز دارند تا دستکم با معرفی حداقل چند 
چهره جوان، روح جوانی را در فهرست خود بدمند و رای دهندگان را امیدوار کنند که می 
توانند طرحی نو درافکنند. در غیر این صورت جذب جمعیت جوان شرکت کننده برای 
اصولگرایان بسیار دشوار خواهد بود به ویژه آن که نتایج آخرین انتخابات های شورای شهر 
و مجلس در شهرهای بزرگ نشان داده است اقبال مردم به این چهره ها کمتر شده است. 

*  سایه دولت نهم و دهم بر اصولگرایان
عملکرد دولت های نهم و دهم که رییس آن، »محمود احمدی نژاد« با حمایت قاطع 
اصولگرایان روی کار آمد، بر اردوگاه اصولگرایان سنگینی می کند. به ویژه که در یکسال 
گذشته، برخی مواضع و شایعات، باعث شده است تا اصولگرایان در دوراهی حمایت یا 
انتقاد از احمدی نژاد قرار گیرند. از یکسو اگر آنان از احمدی نژاد و تیم وی انتقاد کنند، 
باید نسبت به حمایت قاطعانه از وی پاسخگو باشند و از سوی دیگر نیز اگر بخواهند از وی 
دفاع نمایند، جایگاه آنان در میان سایر اصولگرایان تضعیف خواهد شد.به نظر می رسد 
راهبرد برخی اصولگرایان در شرایط فعلی، سکوت در برابر اقدامات رییس دولت نهم و 
دهم است و آن ها قصد دارند تا خود را از لبه تند انتقادها دور نگاه دارند. هرچند به نظر 
نمی رسد که چنین راهبردی برای همیشه امکان پذیر باشد و مواضع گروه های مختلف 
اصولگرا نسبت به احمدی نژاد و عملکرد چند سال اخیر او، ممکن است باعث شکاف در 
میان اعضای این اردوگاه شود. به ویژه آن که ممکن است که احمدی نژاد خود تلاش 
کند تا وارد گود رقابت ها شود. دادگاه های اخیر و پیاپی که بر طبق احکام آن ها، برخی 
از مهمترین مقامات دولت نهم و دهم به دلیل فساد مالی، حکم محکومیت قطعی دریافت 
کردند یا جنجال های اخیری که »محمد سرافراز« با اقدامات و مصاحبه های خود به 
راه انداخته است نیز باعث خواهد شد تا اصولگرایان ناچار شوند، مواضع خود را به صورت 

مشخص و شفاف اعلام نمایند. 
*  مواضع نامشخص نسبت به برجام، دیپلماسی و تحریم

بطور معمول اصولگرایان رویکردی انتقادی نسبت به دستگاه دیپلماسی دولت دوازدهم 
داشته اند و از طریق تریبون های خود، گاه و بیگاه نسبت به فعالیت ها و مواضع دولت در 
قبال سیاست خارجی، حمله کرده اند. حال سوال اساسی رای دهندگان آن است که راه حل 
پیشنهادی اصولگرایان برای برون رفت از شرایط فعلی چیست؟ به نظر می رسد اصولگرایان 
باید دستکم با طرح ها و ایده های مشخصی وارد میدان شوند تا بتوانند رای دهندگان را قانع 
نمایند که به آنان رای دهند. به ویژه آنکه سه انتخابات پیاپی ریاست جمهوری و مجلس 
از سال 1392 به بعد نشان داده است که رای دهندگان بطور معمول نسبت به دستگاه 
دیپلماسی دولت، اعتماد و همدلی بالایی دارند.در عین حال اصولگرایان همواره از سوی 
اصلاح طلبان متهم هستند که با رویکردهای سلبی در دیپلماسی، فرصت های دیپلماتیک 
را سوزانده اند و مانع آن شدند که دولت بتواند بهره کافی را از برجام ببرد. در حالی که امید 
مردم به ایجاد راه حلی دیپلماتیک برای برطرف کردن مشکلات ناشی از تحریم، آنان را به 
سمت رای دادن به »حسن روحانی« و »ائتلاف اصلاح طلبان« در انتخابات های پیشین 
سوق داده است؛ بعید است که اصولگریان بتوانند بدون طرح ایده هایی جدید برای دستگاه 

دیپلماسی و با تکیه صرف بر شعار، نظر رای دهندگان را جلب نمایند.
* برنامه های اقتصادی، فرصت یا تهدید؟

در شرایط تحریم، شهروندان منتظر شنیدن طرح ها و ایده های نامزدها و ائتلاف 
های سیاسی در حوزه مسائل اقتصادی هستند. موضوعاتی همچون »میزان و شکل یارانه 
ها«، »بازگشت یا عدم بازگشت کالابرگ«، »طرح سهیمه بندی بنزین یا افزایش قیمت 
آن«، »وضعیت نرخ ارز«، »وضعیت خودروسازی ها« یا »نحوه مدیریت بازار مسکن« از 
جمله چالش هایی هستند که هر فهرست های انتخاباتی باید طرح ها و پیشنهادات خود 
را برای آن اعلام نمایند، در غیر این صورت بعید است که بتوانند نظر رای دهندگان را به 
خود جلب نمایند.در عین حال بطور معمول اعضای اردوگاه اصولگرایان وحدت نظری در 
مورد سیاست های کلان اقتصادی ندارند. در حالی که گروهی از اعضای این اردوگاه از 
کاهش دخالت دولت در عرصه اقتصاد دفاع می کنند، برخی دیگر نیز مدافع سرسخت 
دخالت دولت در اقتصاد و هوادار اقتصاد دولتی هستند. باید دید آیا اصولگرایان در نهایت 
می توانند در زمان انتخاب به یک وحدت نظر یکسان در مورد نحوه مواجه با مشکلات و 

مسائل اقتصادی کلان جامعه برسند یا خیر؟
* مواضع اجتماعی و فرهنگی اصولگرایان و سبد رای نسل جدید

بخش بزرگی از رای دهندگان در انتخابات پیش رو را متولدین دهه 1370و حتی 
برخی از متولدین ابتدای دهه 1380 تشکیل می دهند. متولدین این دو دهه بر طبق 
تحقیقات و پژوهش های اجتماعی و فرهنگی، مواضعی جدید در قبال مسائل اجتماعی 
و فرهنگی دارند، مواضعی که ممکن است باعث ایجاد مشکلاتی بر سر راه اصولگرایان 
در کسب رای اعضای این نسل شود.مواضع برخی اصولگرایان شناخته شده در مورد 
مسائلی همچون »فیلترینگ شبکه های اجتماعی« یا »برگزاری کنسرت موسیقی« در 
انتخابات های پیشین، تبدیل به یک نقطه ضعف برای کسب رای اعضای این نسل توسط 
اصولگرایان شد. این در حالی است که عقب نشینی برخی اصولگرایان تندرو از دیدگاه 
های سختگیرانه آنان بسیار بعید به نظر می رسد. حال باید دید آیا اصولگرایان برای جلب 
آرای بخش بزرگی از جمعیت جوان جامعه، قصد دارند تا انعطافی در ایده ها و دیدگاه 
های خود بدهند یا ترجیح می دهند با روش ها و ایده های دیگری نظر جوانان جامعه 
را به خود جلب کنند. امری که در میانه انتخابات ریاست جمهوری سال 1396 توسط 
نامزد اصولگرایان انجام شد؛ اما به نظر ناموفق رسید.سبد رای جوانان بطور سنتی بیشتر 
به سمت اصلاح طلبان جلب می شود و کار اصولگرایان برای بدست آوردن این سبد رای 
دشوار است. رویکرد نامزدها به مسایل فرهنگی و هنری و نیازهای نسل جوان، حداقل در 

شهرهای بزرگ، می تواند تاثیراتی جدی در نتیجه انتخابات مجلس بگذارد.

نکتـه

سخنگوی قوه قضائیه آخرین وضعیت پرونده بابک زنجانی،  
مهناز افشار، نازنین زاغری و ... را تشریح کرد و به اظهارات سرافراز 

نیز واکنش نشان داد.
غلامحسین اسماعیلی روز سه شنبه در دومین نشست خبری 
سخنگوی قوه قضائیه در دور جدید، ضمن گرامیداشت حلول 
ماه مبارک رمضان، افزود: به مناسبت این ماه مبارک دو توصیه 
حقوقی و قضایی دارم؛ به همه شهروندان توصیه می کنم حرمت 
ماه رمضان را نگه دارند به ویژه کسانی که به هر دلیلی از روزه 
گرفتن معذور هستند از تظاهر به امر روزه خواری اجتناب کنند.

وی ادامه داد: واحد های صنفی نیز نسبت به رعایت شأن این 
ماه در حد فاصل اذان صبح تا اذان مغرب از ارایه مواد غذایی 
اجتناب کنند.اسماعیلی افزود: نیروی انتظامی و زحمتکشان حوزه 
اماکن وظیفه دارند در صورت مشاهده جرم مشهود برخورد قانونی 

داشته باشد.
سخنگوی دستگاه قضا گفت:توصیه دوم به بانوان به رعایت 
حجاب شرعی و اسلامی در اماکن و معابر عمومی است و یادآور 
می شوم به موجب تبصره ماده 638 قانون مجازات اسلامی عدم 
رعایت حجاب شرعی در منظر عموم و در اماکن عمومی از ناحیه 

بانوان جرم شمرده می شود.
وی اضافه کرد: همه از فرصت معنویت این ماه اعم از بانوان و 
آقایان استفاده کنند و خانم ها عفت و حجاب را و آقایان نیز نگاه 

را از نامحرم محفوظ بدارند.

حقوق  حفظ  درجهت  بازرسی  ۷هزار  از  بیش   *
شهروندی

 سخنگوی قوه قضاییه درباره فعالیت های حوزه نظارت 
حقوق شهروندی و دادگستری جمهوری اسلامی ایران، گفت: 
قوه قضاییه بر رعایت حقوق شهروندی در جامعه به ویژه در حوزه 

قضایی و انتظامی اهتمام دارد.
وی یادآور شد: این افتخار را داریم که در سال 1383 رئیس 
وقت قوه قضاییه مرحوم آیت الله هاشمی شاهرودی بخشنامه ای 
در جهت رعایت حقوق شهروندی به مراجع قضایی صادر کردند 

که در ظرف چند ماه توسط مجلس به قانون تبدیل شد.
اسماعیلی افزود: در سال 1397 از ناحیه هیات های نظارت 
بر حقوق شهروندی که در استان ها با مسئولیت اعضای دولت 
نفع،  واحدهای ذی  از  بازرسی  مورد  تشکیل می شود 7016 
2160 بازرسی در زمینه مواد غذایی، 1390 بازرسی از زندان ها 
و بازداشتگاه ها انجام شده است که در این حجم فقط 1۵ مورد 

تخلف مشاهده شد.
وی اضافه کرد: همچنین 39 مورد نیاز مند مداخله دادسرای 
انتظامی قضات بود و در 300 مورد به رغم اینکه نقض حقوق 
شهروندی مشاهده نشده ولی به جهت بهبود وضعیت در حوزه 

های قضایی زندان ها و بازداشتگاه ها تذکر داده شد.

* دو انتصاب جدید در قوه قضائیه
سخنگوی قوه قضاییه گفت: دکتر مسجدی به عنوان رئیس 
سازمان پزشکی قانونی کشور و دکتر بهادری به عنوان رئیس 
مرکز امور وکلا و کارشناسان حقوقی قوه قضاییه که هر دو از 
چهره های جوان دانشگاهی، تحصیل کرده و انقلابی هستند 

منصوب شدند.
جوان،  نیروهای  انتصاب  با  قضاییه  قوه  کرد:  اضافه  وی 
جوان گرایی که مدنظر مقام معظم رهبری در حوزه قوه قضاییه و 

مسئولیت های قضایی محور کار قرار داده است.

* مهناز افشار احضار شده بود نه جلب 
سخنگوی قوه قضاییه درباره حکم جلب مهناز افشار گفت: 
البته شخص مورد نظر در خارج از کشور به سر می برد و وکیلش 

اعلام کرده که به زودی به کشور باز خواهد گشت.
اسماعیلی تصریح کرد: این موضوعات مطرح شد که فرد 
مورد نظر ممنوع الخروج شده که این مساله صحت ندارد؛ آن چه 

منتشر شد احضار اوست و نه جلب.
وی اضافه کرد: براساس تکلیف قانونی در همه احضار ها، در 
صورت عدم حضور فرد جلب می شود و چون شخص مورد نظر 

در خارج از کشور است این کار عملیاتی نشده است.
اسماعیلی یادآور شد: دستگاه قضایی هر جایی که اعمال 
عنوان مجرمانه داشته باشد، ورود می کند. اگر اعمال مجرمانه 
شاکی خصوصی داشته باشد که از این جهت شکایت رسیدگی 
می شود ولی در بعضی موارد دادستان به عنوان مدعی العموم 
وظیفه بررسی و تحقیق را دارد. در مورد این پرونده یکی از 
شهروندان شکایت کرده و با توجه به شکایت شاکی خصوصی 
پرونده ای تشکیل شده و از طرف دیگر مدعی العموم به لحاظ 
محتوای غیرقانونی و خلاف قانون مطالب منتشره ورود پیدا کرده 

و پرونده در دست رسیدگی است.

* اقدامات ناجا مورد حمایت دستگاه قضایی است
اسماعیلی درباره سوالی درباره پیامک های عفاف و حجاب 
و موضع قوه قضاییه گفت: این که پیامک ها را چه کسی ارسال 
کرده ممکن است ناجا یا غیر ناجا باشد اما آنچه ما اعلام می کنیم 
این است که عدم رعایت موازین شرعی جرم است و این موضوع 

در اماکن عمومی جرم مشهود محسوب می شود.
وی ادامه داد: عزیزان ما در نیروی انتظامی وظیفه دارند در 
برابر جرائم مشهود به وظیفه خود عمل کنند و بدیهی است اگر 
عوامل نیروی نظامی در کوچه و خیابان با شهروندان چه درحال 
پیاده روی و چه سوار خودرو حجاب را رعایت نکنند برابر ضوابط 

و مقررات برخورد کنند.
سخنگوی قوه قضائیه گفت: نیروی انتظامی اگر از این هم 

قوی تر به میدان بیاید مورد حمایت دستگاه قضایی خواهد بود.

* بیشتر بازداشت شدگان تجمع معلمان و کارگران آزاد 
شدند

اسماعیلی در پاسخ به سوالی مبنی براینکه برخی از نمایندگان 
خواستار آزادی کارگران و معلمان بازداشت شده در مقابل مجلس 
شده اند، گفت: طبق گزارش نیروی انتظامی تجمع برگزار شده 
فاقد مجوز بوده است؛ انتظار ما از نمایندگان مجلس که خود 
قانون گذار هستند این است که از قانون تبعیت کنند هیچ کس 

برگزاری تجمع بدون مجوز را قانونی نمی شمارد و نمی پسندد.
وی اضافه کرد: در گزارش نیروی انتظامی علاوه بر غیرقانونی 
بودن تجمع آمده است که برخی از این افراد اخلال در نظم 
عمومی انجام داده اند که دارای وصف مجرمانه است و در همین 

راستا به عنوان مجرم بازداشت شده اند و برخی متهم شده اند.

سخنگوی قوه قضائیه با تاکید براینکه پرونده روال قانونی را 
طی می کند، افزود: بیشتر بازداشت شدگان آزاد شدند و در مورد 
سایر افراد اقدامات قانونی در حال انجام است و برای آنهایی که قرار 

تأمین صادر شده اگر آن را بسپارند آزاد می شوند.

* زاغری پرونده مفتوح دیگری نیز دارد 
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سئوالی درباره اظهارات وزیر 
امور خارجه مبنی بر تبادل زندانیان آمریکایی و آخرین وضعیت 
پرونده نازنین زاغری، گفت: قوه قضاییه، مستقل است و متولی و 

متکفل امور قضایی از جمله مساله زندانیان محسوب می شود. 
وی ادامه داد: در دوره جدید مذاکره ای در ارتباط با تبادل 

زندانیان انجام نشده است اما از قبل از این خبر ندارم. 
اسماعیلی اضافه کرد: با رعایت استقلال، قوه قضاییه در صورتی 
که ضوابط و مقررات ایجاب کند و مراجع ذی صلاح تصمیم 
بگیرند، همکاری لازم را خواهد داشت. انتظار ما این است که 
در مورد موضوعات مرتبط با قوه قضاییه اظهارنظر نکنند یا با 

هماهنگی دستگاه قضایی صورت گیرد.
وی درباره پرونده نازنین زاغری اضافه کرد: این فرد پرونده 
محکومیت دارد و در حال تحمل کیفر است. همچنین پرونده 
مفتوح دیگری نیز دارد که در دست رسیدگی است و این پرونده 

هم در فرصت مناسب رسیدگی می شود.

* شناسایی اموال بابک زنجانی ادامه دارد
سخنگوی قوه قضائیه درباره آخرین وضعیت پرونده بابک 
زنجانی گفت: اتفاق جدیدی در پرونده زنجانی رخ نداده است؛ به 
صورت مداوم ادعاهایی درباره اموال خود در خارج از کشور مطرح 
می کند. وی ادامه داد: ما به عنوان دستگاه قضایی به لحاظ اینکه 
اموال عمومی و حقوق دولت برای ما از اهمیت فوق العاده ای 
برخوردار است و مطمئن بودیم که اموال بسیاری در اختیار ایشان 
است ولی کتمان می کند، همچنین به منظور استیفای حقوق 
ملت تمام تلاش  خود را در حوزه خارج از کشور برای شناسایی 

اموال ادعای او انجام دادیم ولی تاکنون به نتیجه نرسیده ایم.
اسماعیلی گفت: چون اطمینان از وجود اموال داریم از این 
تلاش دست بر نمی داریم و امیدواریم این اموال شناسایی شود 

و به کشور برگردد و زنجانی نیز به مجازات اعمال خود برسد.

* انگیزه قاتل طلبه همدانی در حال بررسی است
سخنگوی قوه قضائیه درباره ماجرای قتل یک روحانی در 
همدان و انتشار تصاویری در فضای مجازی، گفت: تحقیقات 
مقدماتی این پرونده هنوز به پایان نرسیده اما آن چه حکایت دارد 
این است که قاتل از قبل برای این کار تصمیم گرفته و فرد مورد 
نظر را انتخاب کرده و آلت قتاله را آماده کرده و به محل وقوع 
جنایت با انگیزه ارتکاب جرم مراجعه کرده است و این طلبه عزیز 
را به شهادت رسانده است اما این که قتل با چه انگیزه ای صورت 

گرفته همچنان در دست بررسی است.
وی گفت: در این ارتباط افرادی که مرتبط با ایشان بودند 
یعنی چه فرد دومی که در صحنه قتل قاتل را همراهی کرده و یا 
کسانی که به نوعی او را تشویق و ترغیب کرده نیز دستگیر شدند 
و اکنون در بازداشت به سر می برند و تحقیقات با قوت و سرعت 

در حال انجام است.
اسماعیلی، درباره موضوع پیام های منتشر شده در فضای 
مجازی از سوی برخی افرادی که خود را حامی این فرد جنایتکار 
می دانستند، افزود: ما آن ها را مرتبط با این قتل نمی دانیم ولی 

محتوای منتشر شده از سوی این افراد وصف مجرمانه دارد.
وی اضافه کرد: امکانات فنی پلیس در رصد فضای مجازی 
بر اساس پرونده هایی که از پلیس فتا برای کشف و شناسایی 
مجرمان به قوه قضائیه ارجاع می شود، امکانات خوبی است اما این 

که کافی است یا نه مسئله تخصصی است.

* ماجرای انتشار خبر گرانی و سهمیه بندی بنزین
سخنگوی قوه قضائیه درباره اخبار ضد و نقیضی که درباره 
قیمت و گرانی بنزین مطرح شد، گفت: موضوع سهمیه بندی و 
قیمت گذاری بنزین، موضوعی نیست که مجموعه قضایی بخواهد 
مداخله کند. آنچه اتفاق افتاد این بود که دو خبرگزاری خبر 
سهمیه بندی بنزین از ساعت 24 پنجشنبه هفته قبل را منتشر 

کردند و از تریبون رسانه، اعلام شکایت شد .
وی ادامه داد: به دلیل التهاب ناشی از این خبر در فضای 
عمومی کشور بلافاصله مدیران دو خبرگزاری احضار شدند و از 
آن ها درباره این خبر که منشاء خبر چه بوده و چرا این خبر را 

منتشر کرده اند و باید پاسخگوی اعمال خود باشند سوال شد.
اسماعیلی افزود: آن ها گفتند که این خبر از ناحیه برخی 
مقامات زیر مجموعه وزارت نفت در اختیار ما قرار گرفته و اعلام 
کردند که این خبر را منتشر کنید و مستنداتی در این زمینه 
دارند. وی گفت: فرد مورد نظر احضار شد، تحقیقات به عمل آمد 
و قبول کرد که این خبر را به 2 خبرگزاری مورد نظر داده است. 
همچنین این فرد اعلام کرد که این خبر را یک مقام بالادستی 
دیگر به او داده که آن فرد هم احضار و قرار تامین برای او صادر 

شد.
وی اضافه کرد: دستگاه قضایی وظیفه خود را در این زمینه 
انجام داده است؛ از رسانه رفع اتهام شد و از اینکه برخی از مقامات 

دولتی در مظان اتهام قرار گرفتن خوشحال نیستیم و موضوع در 
دست بررسی است.

* حمایت از سپرده گذاران و بازگشت سپرده های آنان 
در پرونده های موسسات مالی

اسماعیلی درباره آخرین وضعیت پرونده موسسه  کاسپین 
گفت: درباره عموم موسسات مالی و اعتباری ما دو کار موازی 
را همزمان انجام دادیم که یک بخش حمایت از سپرده گذاران 
و بازگشت سپرده های آن ها در یک روال غیر قضایی است 
و اکثر آن ها سرمایه های خود را دریافت کردند و درصدی از 
سپرده گذاری ها باقی مانده و با توجه به هماهنگی های به عمل 
آمده میان دولت و قوه قضاییه با ایجاد خط اعتباری از سایر 

سپرده گذاران حمایت لازم می شود.
اعمال مجرمانه  این موضوع درباره  ادامه داد: در کنار  وی 
مدیران و هیات مدیره های این موسسات که برخی از آنها تاکنون 
رای صادر شده و برای آن ها قطعی شده که به حبس طویل 
المدت محکوم شدند و برخی به دیوان عالی کشور رفته و برخی 
پرونده ها مانند البرز ایرانیان و تعاونی ولیعصر که در حال بررسی 
است و طبق آخرین دفاع از متهم نقض شده و وکلای متهمان 
برای ارایه آخرین دفاعیات از دادگاه مهلت خواستند که مهلت 
داده شده و به زودی این مهلت به پایان می رسد و با ارایه آخرین 

لوایح وکلای دادگاه تصمیم قانونی را خواهد گرفت.
وی اضافه کرد: قوه قضاییه در ارتباط با موسسات مالی و 
اعتباری در حوزه حمایت از سپرده گذاران اقدامات لازم را انجام 
داده و بقیه موسسات نیز در حال انجام است و در این زمینه تیم 
مشترک قوای ذیربط نحوه استرداد سپرده گذار و سپرده ها را 

بررسی می کند.
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره 12 پرونده 
تخلف قالیباف، گفت: همیشه تاکید می کنم برای افراد مختلف 
وقتی که اسم، رسم و عنوان اعلام می شود، معذوریت قانونی در 

بیان جزییات داریم.
وی اظهارداشت: موارد اعلام شده بیشتر در خارج از فضای 
پرونده رقم می خورد و از مقامات مسئول و اصحاب رسانه تقاضا 
دارم که اطلاع رسانی نسبت به پرونده های قضایی را اجازه دهند 
دستگاه قضا و سخنگوی قوه قضاییه انجام دهد. زیرا بسیاری از 
مواردی که اعلام می شود با واقعیت ها منطبق نیست و حتی 
کسانی که اعلام شکایت و تخلف دارند، به جای رسانه از طریق 
مکتوب و به صورت لایحه به مسئولان قضایی برسانند و مطمئن 

باشند قوه قضائیه بدون ملاحظه این و آن، رسیدگی می کند.

* تشکیل پرونده برای افرادی که در زلزله کرمانشاه 
بدون مجوز کمک جمع کردند

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سئوال دیگری درباره سوء 
استفاده سلبریتی ها در زمان وقوع حوادث طبیعی و اعلام شماره 
حساب برای جمع آوری کمک ها، گفت: در حوادث غیرمترقبه و 
بلایای طبیعی، همه ما وظیفه داریم به همنوعان خود کمک کنیم 
و وظیفه انسانی و اسلامی خود را به نحو احسن انجام دهیم اما به 
عنوان دستگاه قضا و به عنوان حافظ حقوق مردم، بر این موضوع 
تاکید می  کنیم که بسیاری از فعالیت های اجتماعی نیازمند مجوز 

قانونی است و نمی توان بدون مجوز خیلی از کارها را انجام داد. 
وی گفت: مدافع حاکمیت قانون هستیم، اگر کسی پروانه 
طبابت نداشته باشد اما مدرس دانشگاه هم باشد، نمی تواند به 
شغل طبابت مبادرت کند. اگر کسی می خواهد به مردم کمک 
کند، باید حتما از مبادی ذی ربط مجوز بگیرد کما اینکه در زلزله 
کرمانشاه بدون مجوز اقدام شد که عوارضی و سوءاستفاده هایی را 

به دنبال داشت.
اسماعیلی افزود: در سیل اخیر اعلام شد که مجوز بگیرند که 
برخی از همین افراد مشهور مجوز گرفتند و بر فعالیت هایشان 
نظارت شد. در زلزله کرمانشاه نیز برای برخی افراد که سوء 
استفاده کرده بودند پرونده قضایی تشکیل شده اما هنوز به 

سرانجام نرسیده است.

* پرونده ثبت سفارش خودرو را با قاطعیت دنبال 
می کنیم

اسماعیلی درباره علت تاخیر در رسیدگی به پرونده مربوط 
به ثبت سفارش های غیرقانونی خودرو، گفت: تاخیر در فرآیند 
تحقیقات این پرونده عواملی دارد که یکی از آن ها پیچیدگی آن 
است. چون از آغاز با یک عملیات متقلبانه شروع شد و با یک دخل 

و تصرف در سیستم ثبت سفارش خودرو همراه بود.
وی افزود: یکی دیگر از عوامل تاخیر این بوده که موضوعدر 
گمرک های مختلف کشور پراکنده است یعنی در مبادی ورودی 
مختلف کشور با این پرونده سر و کار داشتیم و پرونده ها در تهران 

تجمیع شد.
اسماعیلی افزود: به همین دلیل موضوع این پرونده با مساله ارز 
که مرکزیت آن در تهران بود تفاوت دارد در حالی مرکزیت آن در 

بنادر مختلف کشور بود.
وی افزود: مساله دیگر در این پرونده شرکت های متعددی بود 
که واردات خودرو نقش داشتند و همچنین نقشی که برخی از 

صادر کنندگان مجوز در این حوزه داشتند مطرح است.
اسماعیلی افزود: گزارش هایی درباره تعداد خودروهای وارد 

شده دریافت کردیم که ارقام آن کاملا متفاوت است. از طرف 
دیگر برخی از این خودروها ترخیص شده و در اختیار شهروندان 

قرار گرفته است.
وی اضافه کرد: نحوه تصمیم گیری درباره خودروهای ترخیص 
شده و برخی مسائل دیگر باعث شد تا فرآیند قضایی این پرونده 
با کندی روبرو شود ولی اطمینان می دهم که این پرونده نیز با 
قاطعیت رسیدگی می شود و تاکید می کنیم که با یک ماموریت 

ویژه زمان رسیدگی به این پرونده کوتاه شود.

به  را  جرم  وقوع  اجرایی  دستگاه های  مسئولان   *
دادستان منعکس کنند

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به پرسشی درباره اظهارات 
سرافراز از روسای سابق صداوسیما، گفت: به موجب ماده 606 
قانون مجازات اسلامی هر یک از مدیران دستگاه های اجرایی و 
نهادهای عمومی و حاکمیتی که در مجموعه تحت مسئولیت 
خود متوجه وقوع جرمی شوند، وظیفه دارند موضوع را به دادستان 

منعکس کنند. 
وی ادامه داد: گلایه این است که افراد در مقطع مسئولیت خود 
به وظیفه قانونی خود عمل نمی کنند و بعد از دوران مسئولیت 
مبادرت به فرافکنی می کنند. از همه مسئولان دستگاه ها اجرایی 
تقاضا دارم، اگر در مجموعه تحت مدیریت خود متوجه وقوع جرم 

شدند، حتما به دادستان منعکس کنند.
اسماعیلی گفت: وظیفه مقامات این نیست که لیست بزهکاران 
و تبهکاران را در کشوی میز خود نگه دارند بلکه تکلیف قانونی 
برای اعلام به دادستانی دارند و اگر نکردند اهمال در انجام وظایف 

است. 
وی اضافه کرد: این فرد اگر دلایلی دارد، موضوع را با دلایل 
به دادستانی منعکس کند. ما هم خواستیم از دادستانی که اگر 
ایشان ارائه نکرد، مطالبه شود و اگر باز هم ارائه نشد، این قبیل 
اعمال مصداق تشویش اذهان عمومی است و برخورد می شود، 
تاکنون از ناحیه دستگاه های امنیتی بابت این موضوع شکایتی 

نشده است.

* تعرفه وکالت واقعی شود
اسماعیلی درباره تعداد وکلا و انحصاری بودن با نبودن وکالت 
گفت: در ارتباط با این موضوع ارزیابی ها متفاوت است از یک 
طرف ادعا می شود تعداد وکلا کم است و مردم دسترسی به وکیل 
ندارند و از طرفی هم جامعه وکلا ادعا می کند که بیکارند و درآمد 

کافی ندارند و کسی به آنان مراجعه نمی کند.
وی با تاکید بر لزوم ارتقای فرهنگ مراجعه به وکیل، افزود: 
مرپم با آموزش های عمومی و اصلاح رویه ها باید به این نتیجه 
برسند که در قراردادها و امور حقوقی روزمره زندگی خود نیازمند 
مشاوره از حقوق دانان و وکلا هستند و این باعث می شود تا امور 

حقوقی سامان و پرونده های قضایی کاهش یابد.
سخنگوی قوه قضائیه گفت: ملاک حضور وکلا نباید فقط به 
مداخله در پرونده های قضایی خلاصه شود و ما از حضور وکلا و 
استفاده شهروندان از مشاوران حقوقی در امور مربوطه استقبال 

می کنیم.
و  قانونی  های  تعرفه  رعایت  عدم  به  اشاره  با  اسماعیلی 
درخواست حق الوکاله های فراوان، افزود: از جمله موضوعاتی که 
از زبان مردم می شنویم این است که در یک پرونده 100 میلیون 
یا حتی یک میلیارد حق الوکاله مطالبه شده است البته درباره 
صحت و سقم آن اظهار نظر نمی کنیم اما عملا می بینیم که 
در فرمهای وکالت نوشته می شود برابر تعرفه یا 30 هزار تومان 
حق الوکاله که مطمئناً این 30 هزار تومان با واقع منطبق نیست.

وی افزود: ما خواهان واقعی شدن تعرفه وکالت هستیم و چند 
سالی است که تعرفه ها اصلاح نشده و پیشنهاد نیز شده است.

اسماعیلی اضافه کرد: توصیه دیگر من این است که وکلای 
محترم همانگونه که این موضوع برای پزشکان مطرح شد آنها نیز 
در دفاتر خود دستگاه کارتخوان بگذارند و انحصاراً حق الوکاله را از 
دستگاه های کارت خوان دریافت کنند تا دقیقاً مبادلات مالی آنان 
شفاف باشد تا در مظان اتهام قرار نگیرند و برخی از آنان نیز در 

حق موکلان خود اجحاف نکنند.

* گزارش نهایی سیل استان گلستان هنوز تهیه نشده 
است

اسماعیلی درباره نتیجه گزارش سازمان بازرسی مربوط به 
سیل اخیر در استان گلستان به خبرنگار ایرنا گفت: بررسی هایی 
توسط سازمان بازرسی کل کشور انجام شده اما این بررسی ها 
کامل و جامع نیست. چون قرار شد تمام عوامل دخیل در این 
موضوع در سالهای گذشته بررسی شود و اینگونه نیست که فقط 
در سیل اخیر اگر مثلا شهرداری را مقصر بدانیم، فقط شهردار 
وقت مسئول باشد بلکه بایستی پیشینه و تاریخچه زمانی که بستر 
رودخانه ها مورد تجاوز و تعدی قرار گرفته در آن مقطع زمانی 
بررسی شود که متولی آن چه کسانی بودند و چه اقداماتی انجام 
دادند لذا گزارش تهیه شده از سوی سازمان بازرسی کل کشور 

گزارش کامل و جامعی نیست.
وی افزود: دستور صادر شده که در زمینه و پیش زمینه های 
این موضوع بررسی های تکمیلی و نهایی انجام شود و عوامل 
مقصر، شناسایی شوند و بعد از شناسایی مقصر چنانچه بازرسی 
کل کشور احراز کرد جرمی از ناحیه آن افراد به وقوع پیوسته 
وظیفه دارد موضوع را به دادستانی اعلام کند تا مقصرین تحت 

تعقیب قرار گیرند.
سخنگوی قوه قضاییه افزود: برخی از موارد گزارش سازمان 
بازرسی مربوط به شناسایی علت و آسیب ها همراه با پیشنهادهای 
لازم به دستگاه های اجرایی است تا نسبت به برطرف کردن 

اشکالات و پیشگیری از تکرار حوادث مشابه اقدام شود.

* اعدام دو نوجوان 1۷ ساله را تایید نمی کنیم؛ سن آن 
ها بیشتر بود

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره اینکه صحبت 
هایی در مورد اعدام دو نوجوان 17 ساله در شیراز مطرح شده 
است، گفت: اطلاعی که من نسبت به این موضوع دارم این 
است که اتهامات این افراد سنگین است؛ برخی از این ها سرقت 
مسلحانه، تجاوز به عنف، آدم ربایی و اعمال و جنایات خشن 

متعدد مرتکب شده اند.
وی گفت: سن افراد را 17 سال اعلام کرده اند که ما تایید 
نمی کنیم و سن آنها بیشتر از سن اعلامی بوده است همچنین 
اوضاع و احوال هم حاکی از آن است که ارتکاب این جرایم از عهده 

نوجوانان و افراد کم سن و سال خارج است.

سخنگوی قوه قضائیه تشریح کرد

آخرین وضعیت پرونده زنجانی، زاغری و خانم بازیگر

یـک فعال سیاسـی اصـلاح طلب گفـت: اختیـارات و توان  
مجلس به شـدت کاهش پیـدا کرده که این را می توان ناشـی 
از فیلترهای ناکارآمدکننده و سـخت و گسـترده ای دانست که 

نامزدهـای انتخاباتـی از آن عبور می کنند تا نماینده شـوند.
عباس عبدی درباره علت پیشـی گرفتن انتخابات ریاسـت 
جمهـوری 1400 بر انتخابـات 98 گفت: این موضوع را می توان 
از دو منظـر مـورد تحلیـل و تفسـیر قـرار داد، نخسـت اینکه، 
انتخابـات مجلـس بـی معنی شـده زیـرا این نـگاه وجـود دارد 
کـه نمایندگان مجلس و عملکردشـان برآیند آنچـه در جامعه 

حـادث می شـود یـا مورد نیـاز و مطالبه مردم اسـت، نیسـت.
وی افـزود: واقعیت این اسـت که اختیارات مجلس و توانش 
بـه شـدت کاهـش پیـدا کـرده کـه ایـن را می تـوان ناشـی از 
فیلترهای ناکارآمد کننده و سـخت و گسـترده ای دانسـت که 

نامزدهـای انتخاباتـی از آن عبـور می کننـد تـا نماینده شـوند 
بنابرایـن و در مجموع مجلس های اخیر نسـبت بـه اول انقلاب 
بشـدت ضعیـف و ضعیـف تـر شـده اند و از ایـن روسـت کـه 
انتخابـات مجلـس مسـاله اصلـی مـردم نیسـت که البتـه این 
مسـاله ناهنجـاری سیاسـی خطرناکـی اسـت چرا کـه مطابق 
قانـون مجلـس بسـیار مهم تـر از هـر نهـاد دیگری اسـت ولی 
امروز به نهادی دسـت چندم تبدیل شـده. مجلس هم از حیث 
کیفیـت نامزدهایی که تایید می شـوند تا مـردم انتخاب کنند 
و هـم از حیـث حوزه ی محـدودی کـه در قانونگـذاری برایش 
مانـده و هر روز هم کوچکتر می شـود و هم از نظـر اجازه ای که 
بـه ایفـای نقش نظارتـی به آن داده می شـود مصداق شـیر بی 
یال و دم و اشـکم شـده اسـت.عبدی در تشریح دلیل دوم سایه 
افکنـدن انتخابات 1400 بر 98 تصریح کـرد: دلیل دیگری که 

انتخابات 1400 بیش از 98 در مرکز توجه قرار دارد این اسـت 
کـه افراد به صفت شـخصی نمی تواننـد راجع بـه انتخابات 98 
برنامـه دهند بلکه گروه های سیاسـی بایـد در این میـدان وارد 
شـوند و چـون این گروه ها ضعیف شـده و هیـچ ایده و طرحی 
هـم ندارنـد، در نتیجه انتخابات 98 به یتیم و کودک سـرراهی 
می نمایـد، بـه عبارتـی موجـودی بـه نـام احـزاب و جناح های 
سیاسـی قدرتمند که در انتخابات 98 نقـش بازی کنند وجود 
نـدارد.وی بـا بیـان اینکه بـرای انتخابات مجلس بایـد احزاب و 
گـروه ها به نمایندگی از نامزدها صحبت کننـد، ادامه داد: امروز 
در شـرایطی هسـتیم که احزاب و گروه های سیاسـی منفعل و 
به حاشـیه رانده شـدند این در حالی اسـت که درباره انتخابات 
1400 افـراد بـه صـورت کامـلا شـخصی می تواننـد اظهارنظر 
کننـد بـه طور مثال بنده و شـما مـی توانیم بگوییم بنـا داریم 

نامزد انتخابات 1400 باشـیم اما درباره انتخابات 98 نمی  توان 
چنیـن اظهارنظری کـرد و گفـت می خواهم به صـورت فردی 
در تهـران لیسـت بدهم؛ تاکید می کنـم این احـزاب و گروه ها 
هسـتند که باید برای انتخابات 98 فعال باشـند ولی به حاشیه 
رانـده شـده اند.وی تصریح کـرد: انتخابات امسـال بلاموضوع و 
نامفهـوم شـده و در مـورد آن نمی شـود اظهارنظـر ایجابـی و 
چنـدان مفیـدی کرد که مـورد نظر مردم رای دهنده باشـد در 
واقـع انتخابات 98 انتخابات نقدی اسـت که از فرط بی ارزشـی 
کسـی دربـاره آن انگیـزه ای برای سـخن گفتن نـدارد بنابراین 
بهتـر آن اسـت کـه همـه راجـع بـه انتخابـات 1400 صحبت 
کنند که به لحاظ موضوع نسـیه اسـت و در این زمینه چیزی 
نـه بـه دار اسـت و نـه چیزی به بار اسـت و می تـوان هر حرفی 

زد و هـر رطـب و یابسـی را بـه هم بافت.

عباس عبدی: مجلس شیر بی یال و دم و اشکم شده است

انتخابات ۹۸ به یتیم و کودک سرراهی می ماند
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ماه رمضان پيش شما مثل ماه هاى ديگر نباشد؛ چرا 
كه نزد خداوند ، احترام و بر ساير ماه ها برترى دارد . 
در ماه رمضان ، روزِ روزه دارى شما مثل روزِ خوردنتان 

نباشد! )ادب و حرمت اين ماه را نگه داريد(

چهارشنبه - 18اردیبهشت  1398- سال بیست و دوم - شماره  4798

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان 
از 32  این استان بیش  قم گفت: مردم 
میلیارد ریال کمک های نقدی و غیر نقدی 
خود را از طریق هلال احمر برای سیل 

زدگان کشور ارسال کردند. 
محمد گل فشان روز سه شنبه در گفت 
و گو با خبرنگاران بیان کرد: مردم قم که 
همواره پیشگام فعالیت های خیرخواهانه 
هستند، 20 میلیارد ریال کمک نقدی و 
12 میلیارد ریال کمک غیر نقدی خود 
را به هلال احمر استان تحویل دادند که 
این کمک ها در کوتاه ترین زمان در اختیار 

سیل زدگان کشور قرار گرفت.
وی افزود: در صورت تمرکز بخشیدن 
بهتر به روند جمع آوری کمک های مردمی 
با محوریت جمعیت هلال احمر و همکاری 
همه دستگاه های مرتبط در این موضوع، 
رتبه برتر استان در جمع آوری کمک های 
مردمی برای سیل زدگان کشور، حفظ 

شده و ارتقا نیز خواهد یافت.
وی ادامه داد: در این مدت گروه های 
مختلف امدادی از میان داوطلبان جمعیت 
هلال احمر قم و کارکنان آن به صورت 
مستمر در مناطق مختلف سیل زده کشور 
از جمله استان های گلستان، خوزستان و 
لرستان حضور داشتند و به امداد رسانی 
پرداختند که این روند همچنان ادامه دارد.

سیل در نخستین روزهای سال جاری 
منجربه خسارت های جانی و مالی در 

برخی از نقاط کشور شد.
گلفشان در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به اقدام های گسترده جمعیت 
هلال احمر قم برای خدمت رسانی به مردم 
استان و سایر مناطق کشور گفت: این 
جمعیت در استان قم 130 کارمند دارد 
اما به اندازه یک نهاد بزرگ و دارای هزاران 

کارمند فعالیت می کند.
وی بیان کرد: به عنوان نمونه در نوروز 
امسال روند خدمت رسانی این جمعیت به 
سیل زدگان در مناطق مختلف کشور بدون 
کمترین توقف در روند خدمت رسانی به 
مردم قم دنبال شد و کمک های نقدی و 
غیر نقدی خیران در کمتر از یک روز در 
اختیار نیازمندان قرار می گرفت.وی ادامه 
داد: همچنین طی فروردین ماه جاری، 
حضور مطلوب امدادگران هلال احمر در 
سطح مناطق مختلف استان باعث شد تا 
خطرات و حوادث ناشی از سیلابی شدن 
رودخانه های قم در کمترین حد ممکن 
باشد.مدیرعامل جمعیت هلال احمر قم 
گفت: تنها در یک نمونه از اقدام های این 
نهاد، پنج تن که در جریان سیلاب گرفتار 
شده بودند، از خطر مرگ حتمی نجات 
یافتند.وی بیان کرد: کمک به رفع آب 
گرفتگی معابر و منازل در داخل شهر قم 
و مناطق مختلف استان از دیگر اقدام هایی 
بود که توسط جمعیت هلال احمر انجام 
شد.وی ادامه داد: پس از این موضوع، لزوم 

پشتیبانی امدادی از زائران مسجد مقدس 
جمکران که در ایام نیمه شعبان به قم آمده 
بودند، ماموریت مهم دیگری بود که مانند 
سال های گذشته به خوبی توسط جمعیت 

هلال احمر استان انجام شد.
گل فشان گفت: در کنار این ماموریت 
ها، اقدام های فرهنگی و اجتماعی جمعیت 
هلال احمر استان با قدرت در جریان است 
و سال گذشته کاروان سلامت قم در استان 
سیستان و بلوچستان به خدمت رسانی 
مشغول بود.وی بیان کرد: غنی سازی اوقات 
فراغت جوانان و کسب رتبه برتر کشور در 
این زمینه و همچنین افزایش کانون های 
دانشجویی هلال از دیگر اقدام هایی است 
به  قم  احمر  توسط جمعیت هلال  که 
منظور اتقاء سطح کمی و کیفی فعالیت 

های این نهاد، دنبال می شود.
وی ادامه داد: ارائه آموزش های امدادی 
از دیگر خدمات مهم جمعیت هلال احمر 
استان است و در سال گذشته بیش از 
29 هزار تن از این آموزش ها به صورت 
رایگان برخوردار شدند که این موضوع نقش 
مهمی در کاهش آمار خسارت های ناشی 

از حوادث دارد.
های  آموزش  توسعه  دنبال  به   *

امدادی هستیم  
قم  احمر  هلال  مدیرعامل جمعیت 
خوبی  به  اخیر  سیل  جریان  در  گفت: 
مشخص شد که بسیاری از خسارت ها، 

ناشی از عدم آموزش های لازم و رعایت 
نکردن نکات ایمنی است. 

دنبال  به  قم  در  ما  کرد:  بیان  وی 
توسعه آموزش های امدادی با استفاده از 
همه امکانات خود هستیم و اعتقاد داریم 
برای کاهش خسارت های ناشی از بلایای 

طبیعی باید نکات ایمنی رعایت شود.
وی ادامه داد: در برخی از روستاهای قم، 
در جریان ساخت و سازها، به رعایت حریم 
رودخانه ها توجه نشده است و همین مساله 
در زمان بروز سیل می تواند خسارت های 

فراوانی به دنبال داشته باشد.
گل فشان گفت: امروز خدمات هلال 
احمر علاوه بر شهر قم در بخش های 
مختلف استان نیز ارائه می شود و مردم 
بومی می توانند از خدمات پایگاه های 
محل  در  مستقر  احمر  هلال  جمعیت 

زندگی خود بهره مند شوند.
وی ادامه داد: وجود مراکز توانبخشی و 
اندام سازی از دیگر قابلیت های جمعیت 
هلال احمر قم است که در آن انواع خدمات 

مورد نیاز مراجعان ارائه می شود.
احمر  هلال  جمعیت  مدیرعامل 
و  ها  ماموریت  همه  کنار  در  گفت:  قم 
فعالیت های این نهاد، خدمات معاینات و 
واکسیناسیون حج امسال نیز توسط هلال 
احمر استان بدون هیچ گونه وقفه ای در 
حال انجام است و همه امکانات در این 

رابطه بسیج شده اند.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم: 

مردم قم 32 میلیارد ریال به مناطق سیل زده کمک کردند 

نامحـرمانه

دریـچه

اخبــار

تکذیب ادعا های عجیب در مورد سرافراز 
 فارس نوشت: سازمان اطلاعات سپاه وجود هرگونه ارتباط نامتعارف بین شهرزاد میرقلی خان و 
محمد سرافراز را تکذیب کرد.یک مقام آگاه در سازمان اطلاعات سپاه با اشاره به سوابق شخصی و 
خانوادگی سرافراز، وی را از خانواده شهدا و دارای سلامت اخلاقی دانست و  نوشت »هیچگونه پرونده ای 
در سازمان اطلاعات سپاه در زمینه ارتباطات نامتعارف بین سرافراز و شهرزاد میرقلی خان مطرح نبوده و 
طرح ادعاهایی از این دست صحت ندارد«.شهرزاد میرقلی خان اخیرا با انتشار ویدئویی مدعی شده بود 
سازمان اطلاعات سپاه، وی را تهدید به انتشار فیلمی از رابطه غیراخلاقی اش با محمد سرافراز کرده است.

شهرزاد میرقلی خان که ادعا می کرد مدتها در زندان آمریکا بوده پس از برگشت به ایران به عنوان بازرس 
ویژه رئیس سازمان صداوسیما در زمان سرافراز شروع به فعالیت کرد که این فعالیت با حواشی متعددی 
روبرو بود.میرقلی خان سپس به عمان رفت و اخیرا با انتشار چند ویدیو ادعاهای عجیب و غریبی را مطرح 
کرده که هنوز از انگیزه های وی اطلاعی در دست نیست.محمد سرافراز هم به تازگی مدعی شده به دلیل 

مبارزه با فساد از صداوسیما برکنار شده است. 

تاج: همسر » فروزان« موسسه شرط بندی داشته است 
رئیس فدراسیون فوتبال، درباره شرط بندی همسر »محسن فروزان« دروازه بان تیم تراکتورسازی، گفت: 
منتظر احکام دستگاه های نظارتی در این خصوص هستیم. ؛ »مهدی تاج« درباره حواشی ایجاد شده پیرامون 
دروازه بان تیم تراکتورسازی تبریز و فعالیت همسرش در مؤسسات و سایت های شرط بندی، اظهار داشت: 
این مسأله، موضوعی کاملاً حقوقی است و باید بخش های حقوقی فدراسیون و کمیته اخلاق در این زمینه 
به جمع بندی برسند. البته مسأله ای که نیاز به تحقیق ندارد این است که همسر محسن فروزان مؤسسه  
شرط بندی داشته است. به همین دلیل او به کمیته اخلاق احضار و این کمیته »محسن فروزان« را موقتاً 
یک ماه ممنوع الکار کرده تا بررسی های نهایی انجام شود.وی افزود: سایر دستگاه های نظارتی نیز خارج از 
فدراسیون به این پرونده ورود کرده اند و ما منتظر پاسخ دستگاه های نظارتی هستیم.فروزان پس از عملکرد 
بسیار ضعیف در دیدار تیمش برابر سپیدرود رشت از سوی مدیریت باشگاه تراکتورسازی از این تیم اخراج 

شد. این دیدار با شکست سه بر یک تراکتور همراه شد.

3 مجرم به امداد رسانی در شهر سیلزده آق قلا محکوم شدند
قاضی گلستانی در رای خود 3 مجرم را به جای زندان، به امداد رسانی در شهر سیلزده آق قلا محکوم 
کرد. رییس کل دادگستری استان گلستان گفت: این مجرمان در پرونده های جداگانه در بخش عمومی 
جرم به یکسال حبس تعزیری محکوم شدند که به دلیل نداشتن سابقه کیفری با نظر قاضی پرونده 
به انجام خدمات عمومی رایگان و کمک رسانی به آسیب دیدگان سیل مکلف شدند.براساس اعلام 
دادگستری هادی هاشمیان اظهار داشت: این افراد باید به مدت سه ماه هر روز 3 ساعت با هماهنگی 
هلال احمر خدمات لازم را به آسیب دیدگان سیل ارایه کنند. وی بیان کرد: واحد اجرای احکام کیفری 
گرگان و جمعیت هلال احمر گلستان بر اجرای این حکم نظارت می کنند. رییس کل دادگستری 
گلستان گفت: مجازات زندان این متهمان به مدت سه سال تعلیق شده و اگر در این مدت مرتکب جرم 
دیگری شوند علاوه بر تحمل مجازات جرم جدید، باید مجازات حبس پرونده کنونی را نیز تحمل کنند. 

محکومیت ۲.۲ میلیاردی برای مالک کامیون قاچاق در قم 
 مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از محکومیت 2.2 میلیارد ریالی مالک کامیون قاچاق خبر داد. 
مهدی ریاضی گفت: ماموران پلیس مبارزه با قاچاق کالا و ارز مستقر در محورهای مواصلاتی استان به 
یک دستگاه کامیون مظنون و با بررسی اسناد و مدارک به دلیل نداشتن مدارک شناسایی و قانونی، 
کامیون به ظن قاچاق توقیف شد. وی افزود: به علت ناتوانی مالک در ارائه مدارک گمرکی، پرونده تشکیل 
و برای رسیدگی به شعب این اداره کل ارجاع شد و شعبه با توجه به گزارش مرجع شاکی و عدم ارائه 
مدارک لازم، قاچاق بودن کامیون را محرز اعلام و مالک آن را به ضبط کامیون به نفع دولت و پرداخت 

2 میلیارد و 200 میلیون ریال جزای نقدی محکوم کرد.

اعلام شهریه مدارس غیردولتی تا پایان اردیبهشت 
 رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش از اعلام شهریه مدارس غیردولتی 
تا پایان اردیبهشت ماه خبر داد و گفت: پیش ثبت نام مدارس ممانعتی ندارد ولی وجه شهریه باید کمتر 
از سال گذشته باشد.مجتبی زینی وند در گفت وگو با ایسنا، درباره امکان پیش ثبت نام مدارس غیردولتی 
اظهار کرد: پیش ثبت نام طبق روال عادی همه ساله انجام می شود و روال خلاف قانونی هم نیست.
وی افزود: اما زمانی تخلف محسوب می شود که مدارس بخواهند شهریه ای بیش از سال گذشته بگیرند.

رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه اگر مبلغ درخواست شده 
بر اساس الگوی شهریه سال گذشته باشد مشکل و مانعی ندارد گفت: والدین می توانند چک بدهند اما 

باید مبلغش کمتر از سال گذشته باشد.

یادداشت های شهر سیل زده/8
محمد خامه یار

کم کم سر و کله نیروهای جهادی پیدا می شود و آنان برای لایروبی خانه های مردم بیل به دست 
مشغول به کار می شوند. در این میان حضور روحانیان چشمگیرتر از همه است. این حضور  جلوه های 
زیبا و دوست داشنی را ترسیم می کند و  اشک شوق و محبت را بر گونه مردم رنج دیده شهر می 
نشاند. تلاش نیروهای جهادی در خور تحسین است و  نمی توان به سادگی از کنار آن گذشت. مردم 
ولایتمدار و معتقد شهر  که به روحانیت علاقه مند هستند،  حالا دیگر با دیدن این همدلی و همراهی 
باورشان را بیش از گذشته به این قشر تعمیق می بخشند و به شکل های مختلف به آنان ابراز محبت و 
علاقه می کنند. با این همه برخی جوانان که بیش از حادثه تحت تاثیر فضای مجازی و القائات دشمنان 
و بدخواهان قرار گرفته اند با گذشت ایام و حضور بیشتر روحانیان احساس آرامش  می کنند و از باور 

اشتباه خود احساس پشیمانی می کنند. 
خوب به یاد دارم نیمه شبی که مشغول کمک رسانی به مردم بودیم جوانی با دیدن یکی از روحانیون 
و وضعیت ظاهری او که واقعا جهادی بود،  با صفا و صمیمتی که از خود نشان می دهد می گوید؛ حاج 
آقا  به خدا نوکرتم. تا دیروز من اصلا دلم نمی خواست قیافه شما رو ببینم و از شما متنفر بودم ولی حالا 

حاضرم حتی جونم رو براتون فدا کنم...
من که شاهد این صحنه ام می گویم فدای ادب و معرفت جوانان پل دختر... این آقا امام جمعه 
است که چندی است عبا و قبا رو کنار گذاشته و  با جمعی از  دوستانش خود را وقف خدمت به مردم 

سیل زده کرده است.
و جوان اراده می کند برای دست بوسی او اما با مقاومت آقا امکان تحقق این کار میسر نمی شود...

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم تاکید کرد

لزوم اجرای اصلاح الگوی کشت در سراسر استان قم 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: اصلاح الگوی کشت باید در همه حوزه های کشاورزی 

و منطقه اجرا شود و نمی توانیم تنها به دو دشت اکتفا کنیم.
عباس پورمیدانی در جلسه ای با حضور مدیران و معاونان سازمان به تشریح سرفصل برنامه های 
آینده سازمان پرداخت و اظهار داشت: مهم ترین اولویت سازمان انجام پروژه ها بر مبنای علمی و فنی 
در استان قم خواهد بود.وی مهم ترین معیار کشاورزی صنعتی و به روز را رسیدن به حداکثر تولید 
در برابر مصرف کمترین نهاده عنوان کرد و افزود: اجرای اصلاح الگوی کشت در همه استان یکی از 
اولویت های مهم جهاد کشاورزی است.وی خاطرنشان کرد: برای حرکت به سمت تولید غذای سالم بر 
اساس معیارهای روز نیازمند کار کارشناسی در همه ابعاد هستیم.پورمیدانی موضوع گسترش گلخانه در 
استان را مورد توجه قرارداد و ادامه داد: باید هم زمان با توسعه کمی گلخانه در  استان به توسعه کیفی 
و علمی آن نیز توجه کرده و تنها به افزایش سطح گلخانه در استان اکتفا نکنیم.وی تجربیات کشاورزان 
را به عنوان یکی از داده های مورد توجه در مطالعات کارشناسان دانست و گفت: در تحلیل علمی که 
کارشناسان در افزایش بهره بری تولیدات کشاورزی ارائه می دهند باید به تجربیات کشاورزان به عنوان 
یک داده و ارتباط مستمر کارشناس و تولیدکننده توجه شود.رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم 
دو اصل حفظ سطح سبز استان و مدیریت آب را از الزامات اصلاح الگوی کشت خواند.وی یکی دیگر از 
اولویت های سازمان را تهیه شناسنامه تولیدات کشاورزی و دامی استان دانست و تأکید کرد: باید هر چه 
سریع تر شناسنامه الکترونیکی تولیدات کشاورزی و دامی استان برای افزایش بهره  وری و مشخص شدن 
ظرفیت های استان تکمیل و در اختیار سرمایه گذاران و کارشناسان  قرار گیرد.پورمیدانی ورود مشاور 
و کارشناس به پروژه ها، ارائه آموزش های لازم به کشاورزان و تشکیل منظم کمیته های فنی را از دیگر 

برنامه های پیش رو اعلام کرد:

یک مقام مسئول در اداره کل آموزش و پرورش قم:

90درصد مدارس قم هوشمند است 
رئیس اداره گروه های آموزشی و تکنولوژی آموزشی اداره کل آموزش و پرورش قم گفت: 90 درصد 
مدارس این استان بر اساس تعریف مدرسه هوشمند که وجود دیتا و لپ تاپ ضروری است، هوشمند 

می باشد. 
اسماعیل مولایی افزود: در حال حاضر مهم ترین اقدام اداره تکنولوژی آموزش و پرورش، آموزش 
به معلمان قبل از در اختیار گذاشتن وسایل هوشمند است.مولایی افزود: با وجود این که 90 درصد 
مدارس قم مجهز به وسایل هوشمند آموزشی است، ولی تعداد کمی از معلمان تولیدات نرم افزاری دارند 
و معمولا از نرم افزارهای خریداری شده استفاده می نمایند.وی با اشاره به این که آشنایی معلمان با تولید 
نرم افزار از اهداف سال های آینده می باشد، گفت: آموزش و پرورش که باید متولی تولید نرم افزار و 

محتوای آموزشی باشد، در این زمینه کمتر ورود کرده است.
وی گفت: آموزش و پرورش با برگزاری دوره های آموزشی برای آشنایی معلمان با مهارت های هفت 

گانه کامپیوتر و کارگاه های آموزشی برای آموزش تولید محتوا اقدام نموده است.
مولایی افزود: جشنواره و مسابقه برای استفاده از تکنولوژی های نوین آموزشی از دیگر اقدام هایی 

است که هر ساله برگزار و کارهای بسیار ارزشمند و علمی توسط معلمان ارائه می شود.

این رشته سر دراز دارد!!! کاریکاتور

محمدعلی رجبی

شهردار قم :

دولتی کردن شهرداری با 
مردم سالاری دینی در تضاد است

شهردار قم گفت: با عملی شدن قانون مالیات بر ارزش افزوده ۶0 
درصد درآمد شهرداری از اختیار آن خارج می شود و ۴0 درصد باقیمانده 
نیز باید با یک روال اداری سخت اخذ شود، به این معنی که شهرداری 

هم دولتی می شود.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد  اظهار داشت: اگر بخواهیم ریشه مالیات 
بر ارزش افزوده را بررسی کنیم می بینیم که 2۶ قلم مالیات وجود داشته 
که ما به دلیل ارائه خدمات آن را اخذ می کردیم.وی افزود: برای کم شدن 
بوروکراسی از سال ۸1 این مالیات تحت عنوان عوارض به صورت متمرکز 
در اختیار شهرداری ها قرار گرفت و اینکه سهم 3 درصدی به شهرداری ها 
داده شده حق آن بوده و اینکه دولت بیان می کند ما به شهرداری کمک می 
کنیم در واقع نمی توان نام آن را کمک گذاشت.شهردار قم گفت: دولت به 
ازای هر یک تومان که حق شهرداری است چهار ریال به این ارگان پرداخت 
می کند و هیچ منتی از این بابت وجود ندارد.وی تاکید کرد: در طرح جدید 
مجلس و دولت لفظ عوارض بر مالیات بر ارزش افزوده را برداشته و عوارض 
مالیات محلی بوده که شورای شهر در آن دخالت دارد، کاری که دولت کرده 
این است که لفظ عوارض را تغییر داده و هر نوع مالیاتی که گرفته می شود 
به خزانه دولت واریز می شود و در این صورت هر پولی که از خزانه گرفته 
شود نیازمند امضای موافقتنامه است و قسمتی از بودجه که حق شهرداری 
است باید با طی کردن روال اداری و به سختی از خزانه دریافت شود.سقائیان 
نژاد ادامه داد: اتفاق دیگری که در این بین می افتد این است که نظارت بر 
این بودجه دولتی بر عهده دیوان محاسبات خواهد بود، بدین معنی که این 
نظارتی که از طرف شورای شهر انجام می شد، به سمت دیوان محاسبات 
منتقل می شود و این به معنی دولتی شدن شهرداری است.وی مطرح کرد: 
در برنامه های ششم و زیرمجموعه های آن مجلس عوارض شهرداری ها را 
که دولت می خواهد ببخشد را ممنوع کرده که این باعث تکه تکه شدن و 
کوچک شدن بودجه شهرداری می شود.شهردار قم خاطرنشان کرد: طبق 
ماده ۴9 این قانون هر گونه مالیات بر اموال منقول و غیرمنقول ممنوع بوده و 
این سبب می شود که شورا از هر گونه بستن عوارض برای اموال غیرمنقول 
محروم می شود، به عبارت دیگر شورا به یک نهاد بی خاصیت بدل شده و 

کارها تماما دولتی می شود.
* شهرداری برای نظام اسلامی حکم خاکریز را دارد

وی عنوان کرد: شهرداری برای نظام جمهوری اسلامی حکم خاکریز را 
دارد، به این معنی که اگر خدمات شهرداری با مشکل مواجه شود، حجم 
بالایی از نارضایتی در بین مردم را شاهد خواهیم بود، مجلس و دولت این 
خاکریز را نباید از بین ببرد.سقائیان نژاد اظهار داشت: استانداری ها هیچ گونه 
طرح عمرانی ندارند و امروز هر گونه طرح عمرانی اعم از مترو، ساختمان سازی، 
آسفالت معابر و غیره توسط شهرداری ها انجام می شود و اگر این امور نیز 
تعطیل شود دیگر چیزی باقی نمی ماند.وی با بیان اینکه باید ارگان خدوم 
شهرداری تقویت شود، عنوان کرد: قرار بر این بود که وظایف ملی و منطقه 
ای تفکیک شود، به نحوی که وظایف ملی توسط دولت و وظایف منطقه ای 

توسط پارلمان شهری انجام شود، اما روند فعلی خلاف این مسیر است.

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم :

شورای شهر مسئولیت ساماندهی 
خانه های بازی کودکان را نمی پذیرد

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم گفت: شورای 
شهر و شهرداری موافق قبول مسئولیت ساماندهی به خانه های بازی 

کودکان نیستند.
حسن مالکی نژاد در نود و چهارمین جلسه شورای اسلامی شهر قم در 
ساختمان شهید باکری در خصوص لایحه مجوز آیین نامه اجرایی خانه 
بازی کودک بیان کرد: مسئولیت ساماندهی خانه های بازی کودکان در قم 
بسیار سخت است و در صورت بروز مشکلی، انگشت اتهام به سمت شورا 
و شهرداری می رود.رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم 
عنوان کرد: به همین دلیل، شورای شهر و شهرداری موافق قبول مسئولیت 
ساماندهی به خانه های بازی کودکان نیستند و باید این مسئولیت بر عهده 
متولی مربوطه باشد.در ادامه حسن بختیاری نائب رئیس شورای اسلامی 
شهر قم افزود: نسبت به فعالیت خانه های بازی کودکان، نگرانی هایی 
وجود دارد و قطعا با توجه به افزایش این فضاها و عدم ساماندهی،مشکلات 
فرهنگی به وجود می آید.وی اظهار کرد: مجموعه شورای شهر به دنبال ایجاد 
مدیریت یکپارچه شهری است و باید به یک هم افزایی در مورد رفع مسائل 
بپردازیم و با کنار گذاشتن این نگرانی در جهت نظارت و ساماندهی این خانه 
ها به دنبال راهکاری باشیم.در این جلسه حجت الاسلام والمسلمین سید 
محمد آتش زر عضو شورای اسلامی شهر قم نیز عنوان کرد: مهد کودک 
ها نقش مهمی در تربیت کودکان و اعتقادات آن ها دارند و شورای شهر 
باید متولی خانه های بازی کودکان شود و به مدیریت و ساماندهی بپردازد.

مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری، ورزشی شهرداری قم :

جشن بزرگ »بهار رمضان« در
 ۱۴ بوستان شهر قم برگزار می شود

مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری، ورزشی شهرداری قم گفت: »جشن 
بزرگ بهار رمضان« در ادامه برنامه های فرهنگی شهرداری قم در سال 9۸ و 

 همزمان با شب های ماه مبارک رمضان برگزار می شود.
ابوالقاسم مقیمی با بیان اینکه »جشن بزرگ بهار رمضان« در ادامه برنامه 
های فرهنگی شهرداری قم در سال 9۸ و همزمان  با شب های ماه مبارک 
رمضان برگزار خواهد شد، اظهار داشت: 1۴ بوستان سطح شهر، میزبان 
این جشن  خانوادگی خواهد بود. مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری، ورزشی 
شهرداری قم با اشاره به اینکه محفل انس با قرآن یکی از بخش های این 
جشن است، افزود: ترتیب برنامه ها به گونه ای  است که خانواده ها شروع هر 
جشن را با حضور در جایگاهی که در هر بوستان تدارک دیده شده، به 
 بهره گیری از فضای معنوی و روح حاکم قرآن کریم در این شب ها، خواهند 
پرداخت تا از معارف و اخلاق  اسلامی، بیش  از پیش بهره مند شوند. وی از 
سرود، نمایش، مسابقه و اهدای جوایز به عنوان بخش های »جشن بزرگ 
بهار رمضان« یاد کرد و  گفت: ماه مبارک رمضان در بین مسلمانان به عنوان 
عید و جشن بزرگ معنوی است که با ارتباط بیشتر و  نزدیک تر روزه داران با 
خدای متعال، نشاط درونی و اجتماعی ایجاد می شود که سازمان فرهنگی، 
هنری،  ورزشی شهرداری قم نیز خود را در این جشن عمومی شریک 
می داند. مقیمی آموزش فرهنگ شهروندی، آموزش اخلاق زناشویی و فرزند 
پروری، آموزش احکام و… را به عنوان بخشی از  محتوای این جشن ها ذکر 
کرد و ادامه داد: برگزاری مسابقات برای کودکان و نوجوانان از بخش های 
دیگر این  جشن بزرگ است. وی برگزاری این جشن ها در بوستان های سطح 
شهر را  به دلیل حضور پرتعداد شهروندان در ساعات بعد از افطار در این 

فضاها دانست .

مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم مطرح کرد

بهبود کیفیت ارائه خدمات اتوبوسرانی 
در ماه مبارک رمضان

مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با اشاره به  اعزام اتوبوسهای 
حمل و نقل عمومی و ناوگان درون شهری به تعمیرگاه، بیان داشت : به 
کلیه شرکت های بهره بردار نیز ابلاغ گردیده که با توجه به دمای فعلی هوا و 
همچنین شروع ماه مبارک رمضان جهت رفاه حال مسافرین نسبت به رفع 
مشکلات فنی و همچنین سرویس و روشن نمودن کولر اتوبوس ها اقدام 
نمایند.امیر یزدی افزود: با توجه به اینکه عمر ناوگان اتوبوسرانی قم بیش از 
9 سال می باشد و جهت عدم وجود اشکال در سرویس دهی خطوط ، 
اتوبوسها به ترتیب به تعمیرگاه اعزام خواهند شد و پیش بینی می کنیم از 
ابتدای خرداد ماه سیستم خنک کننده اتوبوسها راه اندازی گردند.در چند 
روز گذشته با بالا رفتن دمای هوا و شروع ماه مبارک رمضان، شهروندان و 
مسافرین خواستار راه اندازی سیستم های خنک کننده ناوگان حمل و نقل 
عمومی بودند که در این رابطه مدیر عامل اتوبوسرانی از پیگیری و سرعت 

بخشی به این خواسته مردم خبر داد.

اخبــار

فرماندار قم گفت: رجوع به مردم درحکم 
حفظ حرمت آنان است، دستگاه های اداری 
حق هیچ گونه بی حرمتی به شهروندان را 
نداشته و باید پاسخگوی تمام سئوالات و 

ابهاماتشان باشند. 
مرتضی حیدری روز دوشنبه درجلسه 
سالن  در  مرکزی  بخش  اداری  شورای 
جلسات فرمانداری قم افزود: حفظ حرمت 
مردم مهمترین مسئله ای بوده که باید به 
آن توجه کرد در ۴0 سال گذشته به  غیر 
از مردم هیچ فرد یا کشوری به کمک نظام 
نیامده است.وی اظهار داشت: در وضعیت 
تحلیل  و  دلداری  نیازمند  مردم  کنونی 
درست بوده و نباید با برخی مواضع گیری 

اشتباه آب در آسیاب دشمن ریخته شود.
حیدری در بخش دیگری از سخنان 
دقیق  برنامه ریزی  بدون  داد:  ادامه  خود 
هیچ اقدامی به سرانجام درستی نمی رسد، 

مستندسازی،  با  استانی  دستگاه های 
دستاوردهای خود را به مردم معرفی کرده 
و نظرات آنان را نیز در این مسئله مستند و 
مورد توجه قرار دهند.وی با تأکید برافزایش 
خدمات رسانی به مردم گفت: مدیران باید از 

هرگونه نارضایتی مردم پرهیز کنند.

فرماندار قم در بخش دیگری از سخنان 
خود اظهار داشت: فضای مجازی در اختیار 
دشمنان بوده وصرفاً به نقاط ضعف نظام 
پرداخته و ازکنار خدمات دولت و نظام 
به راحتی عبور می کند، متأسفانه برخی 
دولت و نظام را متهم به کم کاری و عدم 

ساماندهی مشکلات مردم می نمایند.
وی تأکید کرد: هجمه اصلی مشکلات 
کشور امروز بر دولت مترتب بوده و آن را 
در ساماندهی و کنترل شرایط مورد انتقاد 
قرار می  دهند درحالی که در شرایط جنگی 
دیگر تفاوتی بین هیچ کدام از قوای سه گانه 
و مردم وجود ندارد.حیدری ابراز کرد: دولت 
در  اجرایی  دستگاه های  تمام  مجموعه 
سطح استان ها بوده بنابراین اگر اشتباه و یا 
کم کاری صورت گرفته باید جبران شود اما 
نباید با برخی سخنان و مواضع فرصت را در 
اختیار دشمنان قرار بدهیم.وی در ادامه با 
اشاره به مشکلات اقتصادی کشور افزود: به 
تعبیر مقام معظم رهبری ، آرایش دشمن 
در شرایط فعلی جنگی می باشد که البته 
شیوه و روش جنگ کنونی با ۴0 سال 
گذشته تفاوت پیداکرده و به حوزه اقتصاد 

رسوخ پیداکرده است.

فرماندارقم: 

مدیران باید از هرگونه نارضایتی مردم پرهیز کنند

رئیس شورای اسلامی شهر قم، گفت: 
در پیش فروش مسکن در قم قوانین و 
ضوابط خاصی وجود ندارد و این موضوع 
موجب مشکلات جدید برای شهروندان 

شده است. 
عبدالله جلالی عصر دوشنبه در نود 
و چهارمین جلسه شورای اسلامی شهر 
قم در ساختمان شهید باکری، در ادامه 
تخلفات  و  اخیر  مشکلات  به  اشاره  با 
یک  واحدهای  واگذاری  در  گسترده 
مجتمع مسکونی به افراد متعدد افزود: 
پروژه رضوان 132 واحد بوده اما به بیش 
از یک هزار و ۴00 نفر پیش فروش شده 
که نشان از عدم وجود ضابطه در پیش 

فروش مسکن در قم است.
جلالی در ادامه با اشاره به واگذاری 

پردیسان  منطقه  از  زمین  هکتار   ۴۸
قم برای ساماندهی اطرح حرم حضرت 
معصومه)س( گفت: این اراضی پس از 
سال ها تعیین تکلیف شده و برای توسعه 
مدیریت  به  حرم  اطراف  ساماندهی  و 
شهری قم واگذار شده است که باید از این 

ظرفیت به سرعت استفاده شود.
تاکید  با  قم  شهر  شورای  رئیس 
اراضی  واگذاری  کردن  عملیاتی  بر 
داشت:  اظهار  پردیسان،  هکتاری   ۴۸
اراک، ضلع جنوبی  ساماندهی خیابان 
حرم مطهر، منطقه شیخان، فاز 5 عمار 
یاسر، بلوار سمیه و دوازه ری، با واگذاری 

این اراضی تسریع می یابد.
وی با تبریک حلول ماه مبارک رمضان 
گفت: انتظار می رود دستگاه های نظارتی 

در این ماه بر افزایش قیمت مواد غذایی 
دقت بیشتری داشته باشد.

با  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
ابراز نگرانی از افزایش قیمت برخی مواد 
غذایی در قم اظهار داشت: افزایش قیمت 
بسیاری از مواد غذایی در روزهای گذشته 
به شدت نگران کننده است که باید در این 
زمینه دستگاه های نظارتی و مسئولان 

مرتبط در این زمینه چاره جویی کنند.
وی در ادامه با اشاره به بررسی لایحه 
مالیات بر ارزش افزوده در مجلس شورای 
اسلامی، اظهار داشت: این لایحه نگرانی 
های جدی در مسیر درآمدهای شهرداری 
به وجود آورده و دولتی شدن شهرداری ها 

را در پی خواهد داشت.
جلالی تاکید کرد: اگر لایحه مالیات 

بر ارزش افزوده با همین روندی که در 
شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون 
اسلامی دنبال می شود، در صحن علنی 
نیز به تصویب برسد، تمام شهرداری ها 
دولتی شده و با یک کسری بسیار شدید 

درآمدی روبه رو خواهند شد.
رئیس شورای شهر قم با تاکید بر 
جلوگیری از افطاری دادن دستگاه های 
اجرایی قم در ماه رمضان گفت: شهرداری 
اجازه هیچ گونه افطاری دادن از بودجه 
این  باید در  و  نداشته  را  های عمومی 
زمینه نیز شهردار نیز نظارت لازم را در این 
زمینه انجام دهد ضمن اینکه انتظار می 
رود استانداری نیز این موضوع را در تمام 
دستگاه های اجرایی استان پیگیری و مانع 
از افطاری دادن آنها از بودجه عمومی شود.

رئیس شورای اسلامی شهرقم مطرح کرد 

فروش ۱32 واحد به ۱۴00 نفر در قم !

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: اگر امروز به فکر محیط  زیست نباشیم 
و موضوع آلایندگی واحدهای صنعتی را مورد توجه قرار ندهیم، اثرهای مخرب آن در 

سال های نه چندان دور دامن گیر تمام مردم خواهد شد. 
حسن بختیاری عصر یکشنبه در جلسه سازمان نظام مهندسی کشاورزی قم در 
سالن جلسات استانداری اظهار داشت: پسماندهای صنعتی استان های دیگر در منطقه 
سلفچگان تخلیه می شود و همین مساله، این منطقه را به کانون آلایندگی مرکز کشور 
تبدیل کرده است؛ اما به دلیل حساسیت مساله اشتغال، امکان ورود جدی به آن و اصلاح 

فرایندها چندان در دسترس نیست.
وی تاکید کرد: وجود آلاینده ها در منطقه سلفچگان به حدی ملموس و آشکار بوده 
که قابل انکار نیست و وجود فراوان صنایع آلاینده در تمام شهرک های صنعتی قم مشاهده 

می شود.
2 هزار و 300 واحد صنعتی کوچک، متوسط و بزرگ در قم وجود دارد که از این 
تعداد حدود 90 درصد مربوط به صنایع کوچک و متوسط است؛ همچنین بیش از 53 

هزار تن در واحدهای صنعتی استان فعالیت می کنند.
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمود آباد، 

ثامن الائمه )ع(- قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خور 
آباد، دستجرد، سیرو و طغرود است.

وی در بخش دیگری از سخنان خود عنوان کرد: اگر سازمان نظام مهندسی کشاورزی 
تقویت شده و به جایگاه واقعی خود برسد بسیاری از مشکلات زیست محیطی استان به 

دلیل وجود متخصصان مختلف در سطوح مختلف مدیریتی حل می شود.
نایب  رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به نقش سازمان نظام مهندسی کشاورزی 
گفت: این سازمان می تواند به تشکلی برای تصمیم سازی و تصمیم گیری بهتر در 

حوزه های مختلف کشاورزی تبدیل شود.
وی در ادامه تصریح کرد: در کمیته محیط  زیست سازمان نظام مهندسی کشاورزی 
مساله اجرای قانون هوای پاک به صورت جدی دنبال می شود، این قانون باوجود برخی 

نواقص موجود باید به مرحله اجرا برسد.
بختیاری اضافه کرد: نظرهای کارشناسان متخصص زیست محیطی می تواند در 
کاستن از حجم آلایندگی های استان مفید باشد، برای کاهش هزینه های تولید 
امکان استفاده مشترک چند واحد صنعتی از یک کارشناس محیط  زیست نیز 

وجود دارد.

نایب رئیس شورای شهر قم: 

بی توجهی به آلایندگی واحدهای صنعتی دامن گیر مردم می شود 


